





















































































































































































































چهارشنبه 7 شهریور  1403 -28 آگوست 2024 -23 صفر  1446 - شماره  27524

خبر رهبر انقلاب در دیدار با اعضای هیات دولت :

اولویت فوری، حل مسئله گرانی و تورم است 
برخی وزرا را تایید و برخی را هم تاکید کردم 

در آستانه سالروز شهادت شهیدان رجائی و باهنر و به مناسبت 
هفته دولت، رئیس جمهور و اعضای هیئت دولت در نخستین 
با  )سه شنبه(  دیروز  چهاردهم صبح   دولت  فعالیت  روزهای 

حضرت آیت الله خامنه ای دیدار کردند.
جمهور  رئیس  دیدار  اولین  در  اسلامی  انقلاب  معظم  رهبر 
با  دولت  سریع  تشکیل  شکرگذاری  با  چهاردهم،  دولت  و 
همت رئیس جمهور و کمک ارزنده مجلس، نکات مهمی را 
گرانی،  و  تورم  از جمله  فوری  اولویت های  رعایت  همچون 
متن  میان  در  حضور  همکاران،  و  مدیران  انتخاب  چگونگی 
مردم، ضرورت حکمرانی قانونمند در فضای مجازی و توجه 

به تولید به عنوان کلید حل مشکلات اقتصادی، بیان کردند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تمجید و تکریمِ حرکت پرشکوه 
اربعینی مردم، هفته دولت را تبریک گفتند و با گرامی داشت یاد 
شهیدان رجایی و باهنر و همچنین شهید رئیسی و همراهانش، 
طولانی  سالهای  همه  در  دولت  هفته  کردند  امیدواری  ابراز 
گزارش های  و  مژده  و  امید  هفته  چهاردهم،  دولت  خدمت 

شادی بخش باشد.
نعمتی  و  پروردگار  لطف  را  دولت  موقع  به  تشکیل  ایشان 
بزرگ خواندند و از همه کسانیکه بعد از حادثه تلخ شهادت 
برگزاری  و  عادی کشور  اداره  به  همراهانش  و  رئیسی  آقای 
انتخاباتی امن و سالم کمک کردند -از جمله دست اندرکاران 

دولت قبل، رسانه ملی و دیگر دستگاه ها- تشکر کردند.
رهبر انقلاب در بیان چگونگی مشورت رئیس جمهور با ایشان 
در  یا  و  می شناختم  که  را  تعدادی  بنده  گفتند:  کابینه  درباره 
بودم،  منابع مورد وثوق مطمئن شده  از  آنها  مورد صلاحیت 
تأیید و بر برخی اسامی تأکید کردم اما درباره تعداد بیشتری 
که نمی شناختم گفتم نظری ندارم که ایشان توانست مجلس را 

قانع کند و برای همه رای اعتماد بگیرد.
اعتماد  مورد  که  محترمی  وزیران  همه  امروز  افزودند:  ایشان 
عالی رتبه  مقامات  گرفته اند،  قرار  مجلس  و  جمهور  رئیس 
کشورند و وظیفه همه، حمایت و کمک برای موفقیت آنهاست.

دولت  به  خطاب  نکته  اولین  در  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
جدید، فرصت خدمت به مردم و تلاش برای پیشرفت کشور 
را نعمت بزرگ الهی برشمردند و افزودند: این امانت خدا و 
به  بدانید فرصت ۴ سال خدمت  مردم را قدرشناسی کنید و 
سرعت برق و باد می گذرد؛ البته در همین مدت هم می توان 
سال   ۳ مدت  در  امیرکبیر  همچنانکه  کرد.  بزرگی  کارهای 
کارهای بزرگی انجام داد و رئیسی عزیز هم در حدود ۳ سال 
ان شاءالله  که  داد  انجام  خوبی  پایه گذاری های  برخی  خدمت 

ثمره آن به کشور خواهد رسید.
و  داشته  نکته، شناخت  دومین  در  اسلامی  انقلاب  رهبر 
ظرفیت ها را شرط کارآمدی دولت دانستند و گفتند مثال های 
زیادی وجود دارد که در گذشته برخی مسئولان، استعدادها و 
ظرفیت های داخلی را نشناختند یا باور نداشتند و از این جهت 

ضررهایی به کشور وارد شد.
موقعیت  ارزشمند،  و  فراوان  و  طبیعی  ظرفیت های  ایشان 
جغرافیایی، قرار گرفتن میان چهارراه شمال و جنوب و غرب 
ظرفیت های  جمله  از  را  طولانی  سواحل  و  جهان  شرق  و 
و  مردم  سیاسی  و  مذهبی  ایمان  افزودند:  و  خواندند  مادی 
ثروت  تحصیلکرده،  جوان  میلیون ها  و  انسانی  استعدادهای 
بی بدیلی است که اگر آنها را بشناسیم و از فکر و نیرویشان 

استفاده کنیم، بسیاری از مشکلات حل می شود.
ظرفیت  دارای  را  ایران  ملت  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
خواجه  چون  نامدارانی  به  اشاره  با  و  خواندند  نابغه سازی 
نصیرالدین طوسی، ابن سینا، ملاصدرا و زکریا رازی گفتند: 
و  است  ایران  ملت  فکری  پروازِ  بیکرانِ  ظرفیت  نشانه  اینها 
اکنون نیز می توانیم از جوانان با استعداد کشور، نابغه پرورش 

دهیم.
قدرت  و  راهبردی  عمق  سیاسی،  ظرفیت های  انقلاب،  رهبر 
افزودند:  و  برشمردند  ایران  از دیگر ظرفیت های  را  منطقه ای 
ارزنده ترین  نیز جزو  اخیر  منفی ۴۵ سال  و  مثبت  تجربه های 

نکات است که باید مورد توجه قرار گیرد.
جدید،  دولت  همکاران  انتخاب  در  ضروری  نکات  تبیین 
ایشان گفتند:  بود.  این دیدار  نکته سخنان رهبری در  سومین 
همکاران جوان، مومن، انقلابی، متعهد و پرانگیزه را انتخاب 
کنید تا گره ها را باز کنند و با پرورش آنها در مدیریت های 

رده های مختلف از پایین، بتدریج نسلی از مدیران برجسته و 
پرانگیزه برای فردای کشور شکل گیرد.

رهبر انقلاب به رئیس جمهور توصیه کردند: صد جوان با این 
خصوصیات را بکار گیرید و در پایان دولت، صد مدیر قوی و 
آماده تحویل دهید که این کار بسیار بزرگی خواهد بود؛ البته 

شهید رئیسی هم در این زمینه توفیقاتی داشتند.
به  جمهور  رئیس  اشارات  به  اشاره  با  بعدی  نکته  در  ایشان 
موضوع کارشناسان، تأکید کردند: درباره استفاده از کارشناسان 
و  کشور  پیشبرد  ضمن  کار  این  که  چرا  دارم؛  راسخ  عقیده 
رضایت مردم، حکمرانی را خردمندانه و اندیشه ورزانه می کند 

و از دایره کار محفلی، رفاقتی و توصیه ای نجات می دهد.
از  استفاده  در  کردند:  تأکید  حال  عین  در  انقلاب  رهبر 
در  غلط  ذهنی  ته نشین های  که  بود  مراقب  باید  کارشناسان 

لباس و ادبیات کارشناسی خود را تحمیل نکند.
ایشان با استناد به فرمایش امیرمومنان)ع( افزودند: در مشورت 
حریص  و  ترسو  بخیل،  با  نباید  کارشناسی  نظر  خواستن  و 
مشورت کرد؛ چرا که خلقیات رفتاری آنها در رای کارشناسی 

و مشورت هایشان اثر می گذارد و مشکل ایجاد می کند.
حضرت آیت الله خامنه ای، ایمان، صداقت، شناخت و اعتقاد به 
توانمندی های داخلی و ملی را ویژگی ها ی ضروری کارشناس 
نسخه های  دنبال  به  که  کارشناسی  گفتند:  و  برشمردند  مفید 
فایده ای  هیچ  است،  خارجی  بی اعتبار  و  قدیمی  و  نسخ شده 

ندارد.
رهبر انقلاب در توصیه ای دیگر مسئولان دولت را به حضور 
اگر  این حرفها که  به  گفتند:  مردم سفارش کردند و  بین  در 
است،  عوام گرایی  و  پوپولیسم  بگویند  کردید  استانی  سفر 
کارتابل  با  مردم  زندگی  متن  از  اطلاع  که  چرا  نکنید  توجه 
و گزارش های کتبی امکان پذیر نیست، حتی اگر گزارش های 
از  مردم  بین  در  استانی و حضور  بنابراین سفر  باشد؛  خوبی 
جمله روستاها و تصمیم گیری بر اساس مشاهدات و شنیده ها 

را دنبال کنید.
را  آن  اهمیت  خامنه ای  آیت الله  که حضرت  بعدی  مهم  نکته 

جزو بینّات نظام و انقلاب دانستند، مسئله عدالت بود.
ایشان با اشاره به تصویب و اجرای برنامه ها و قوانین مختلف، 
آنها در تحقق عدالت را بسیار مهم برشمردند و  تأثیر  تعیین 
را  عدالت  پیوست  مسئله  قبل  سال  چند  کردند:  خاطرنشان 
مطرح کردیم و گفتیم که برای هر قانون و تصمیم مهم باید 
پیوست عدالت تهیه شود که مرحوم آقای رئیسی نیز مقداری 
در این زمینه پیش رفت و کارهای انجام داد اما نیمه کاره ماند.

فرم  و  اداری  کار  یک  نه  را  عدالت  پیوست  انقلاب،  رهبر 
کاغذی و تشریفاتیِ ضمیمه به قوانین بلکه یک امر واقعی و 
در متن قوانین و برنامه ها خواندند و افزودند: پیوست عدالت 
یعنی مراکزی مانند سازمان برنامه و بودجه که تصمیم سازی 
یا آماده سازی لوایح و قوانین را برعهده دارد و یا گروهی از 
برنامه ها و قوانین  تأثیر  طرف رئیس جمهور موظف شوند که 
طبقاتی  فاصله  جمله  از  اجتماعی  عدالت  شاخص های  بر  را 
از  افزایش شکاف طبقاتی، آن قسمت  بسنجند و در صورت 

برنامه را حذف کنند.
ایشان با اشاره به اطلاع از تولید نرم افزاری به دست گروهی 
از جوانان دانشگاهی در خصوص انطباق برنامه ها و قوانین با 
پیوست عدالت، مسئولان را به دعوت از این گروه و استفاده 
از محصول آنها در صورت مفید بودن توصیه و تأکید کردند: 
عدالت با گفتن و بیان مکرر زبانی محقق نمی شود بلکه انگیزه 
در  انگیزه  این  خوشبختانه  که  می طلبد  میدان  در  ورود  و 
رئیس جمهور وجود دارد و باید به گونه ای عمل شود که هیچ 

مسئولی نتواند از راه منتهی به عدالت، تخلف کند.
حضرت آیت الله خامنه ای در توصیه هفتم، رعایت اولویت ها 
با توجه به منابع و فرصت محدود و کارهای زیاد پیش رو را 
مورد توجه قرار دادند و افزودند: برخی اولویت ها مربوط به 
مسائل فوری است مانند مسئله تورم و گرانی است که باید 
بصورت مناسبی آنها را حل کرد اما برخی اولویت ها ناظر به 
مسائل زیرساختی است که اگر امروز از آن غفلت شود ۱۰ 

سال بعد باید به ناچار آن کار را آغاز کرد.
و  زیرساختی  اولویت های  از جمله  را  هسته ای  انرژی  ایشان 
ضروری برای آینده کشور دانستند و با ناوارد دانستن برخی 
اظهارات تردیدآمیز درباره فواید آن، گفتند: کشور نمی تواند 

خود را از یک مسئله علمی، فنی و پیشرفته دنیا محروم کند و 
با عقب افتادن از این مسیر سالها بعد به دنبال آغاز آن باشد.

رهبر انقلاب، طرح های دولت در زمینه تکمیل مسیرهای شمال- 
جنوب و شرق- غرب را با توجه به ظرفیت های ارتباطی مهم 
کشور یکی دیگر از اولویت های غیرقابل صرف نظر خواندند و 
افزودند: مسئله امنیت غذایی، خودکفایی در گندم، روش های 
نوین آبیاری در کشاورزی، توسعه بخش های بالادستی نفت 
و استفاده هر چه ممکن از امکانات برای بکارگیری شیوه های 
جدید استخراج نفت و گاز و همچنین تولید محصولات متنوع 
و پرشمار در بخش های پایین دستی از دیگر اولویت های مهم 

پیش روی کشور است.
خطاب  انقلاب  رهبر  هشتم  نکته  مجازی،  فضای  موضوع 
دیگر  مجازی  فضای  امروز  گفتند:  ایشان  بود.  دولتمردان  به 
مردم  زندگی  در  توسعه  به  رو  واقعیت  بلکه  نیست  مجازی 
قانونمند  حکمرانی  باید  مجازی  فضای  در  بنابراین،  است؛ 

وجود داشته باشد.
ایشان تعبیر سابق خود از فضای مجازی کشور به رها و ول 
گفتند:  و  قانونمند خواندند  نبود حکمرانی  از  ناشی  را  بودن 
اگر در این زمینه خلأ قانونی دارید، قانون مورد نیاز را ایجاد 
کنید و بر اساس آن زمام کار را به دست بگیرید، همچنانکه 
در همه دنیا با جدیت این کار را می کنند؛ بگونه ای که اکنون 
می بینید که فرانسوی ها آن فرد را بخاطر نقض حکمرانی خود 

بازداشت کرده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای تأکید کردند: نقض حکمرانی قابل 
قبول نیست. کشور در اختیار شما است و در قبال آن وظیفه 
و مأموریتی دارید و نباید اجازه دهید حکمرانی شما را نقض 

کنند.
به روشن بودن مبنای حرفشان درباره فضای  با اشاره  ایشان 
برداشت  بر سوء  افراد  برخی  اصرار  در عین حال  و  مجازی 
قانونمند  کشور  در  مجازی  فضای  اگر  گفتند:  غلط،  فهم  یا 
شود، تبدیل به فرصت می شود اما بدون حکمرانی قانونمند، 

به تهدید تبدیل خواهد شد.
مهم  مسئله  دیگر  بار  مجازی،  فضای  بحث  در  انقلاب  رهبر 
هوش مصنوعی و شتاب عجیب و حیرت آور این فناوری در 
دستگاههای  اکنون  گفتند:  و  دادند  قرار  توجه  مورد  را  دنیا 
فناوری  این  از  بهره برداری  حال  در  ما  غیرنظامی  و  نظامی 
صرف  زیرا  دهد  فریب  را  ما  نباید  استفاده  این  اما  هستند 
بهره برداری امتیاز نیست بلکه باید بر لایه های عمیق و متنوع 

این فناوری مسلط شد.
ایشان عقب ماندن از تسلط بر لایه های عمیق هوش مصنوعی 
انرژی  مانند  دیگر  انحصاری  محدوده  یک  ایجاد  موجب  را 
و  دانستند  فناوری  این  بر  مسلط  کشورهای  به دست  اتمی 
افزودند: فرصت طلبان و قدرت طلبان دنیا در آینده یک آژانس 
هوش مصنوعی ایجاد می کنند و اجازه ورود کشورهای دیگر 

به برخی بخش ها و لایه های آن را نخواهند داد.
اقتصادی  مشکلات  حل  کلید  نهم،  توصیه  در  انقلاب  رهبر 
کشور را در تولید و تقویت و افزایش عرضه دانستند و گفتند: 
با تقویت و جدی گرفتن مسئله تولید، مشکلات تورم، اشتغال 

و ارزش پول ملی حل می شود.
بهبود  و  دولت  کمک  را  ملی  تولید  پیشرفت  لازمه  ایشان 
اشاره  با  و  خواندند  کار  و  کسب  محیط  جمله  از  مسائلی 
گفتند:  کارآفرینان،  از  با جمعی  قبل خود  ماه  چند  دیدار  به 
است  شگفت آور  تولید  بخش  فعالان  اختیار  در  توانایی های 
که البته همه آنها معتقدند برای تقویت تولید، به کمک دولت 

احتیاج دارند.
حضرت آیت الله خامنه ای در توصیه ای دیگر با اشاره به خطر 
پیری زودهنگام جمعیت کشور، بر ضرورت پویایی و انعطاف 
گفتند:  و  کردند  تاکید  کشور  نیازهای  با  متناسب  سیاست ها 
وزیر بهداشت بطور جدی مسئله جمعیت را پیگیری کند و با 
اقدامات لازم از جمله نظارت بر شبکه بهداشت جلوی موانع 
جوان  جمعیت  به  کشور  که  چرا  بگیرد؛  را  جمعیت  افزایش 
پیری  تلخ  عاقبت  به  شدن  دچار  در صورت  و  دارد  احتیاج 

جمعیت، دیگر علاجی وجود ندارد.
از  نهراسیدن  یازدهم،  توصیه  در  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
واقعیت  این  به  اشاره  با  و  دادند  قرار  تأکید  مورد  را  موانع 
اول  گزینه  افزودند:  نیست،  بی مانع  کاری  و  برنامه  هیچ  که 
بعضی ها در برخورد با موانع، عقب نشینی است اما این رویکرد 
خطا است و باید از مانع عبور کرد و یا آن را دور زد و البته 
بعد از انجام همه کارها، گاهی یک عقب نشینی تاکتیکی هم 
ممکن است لازم باشد اما نباید به محض برخورد با مانع از 

حرف و رأی خود عقب نشینی کرد.
نباید  دشمن  به  اینکه  بر  تأکید  با  دیگر  نکته ای  در  ایشان 
سخنان  در  واقعیت  این  گفتند:  ماند،  آن  منتظر  و  بست  امید 
رئیس جمهور و اظهارات چند روز قبل وزیر امور خارجه نیز 
وجود داشت؛ البته این منافاتی ندارد که در جایی با دشمن 
تعامل کنیم بلکه مسئله این است که نباید به او امید بست و 

اعتماد کرد.
آخرین و سیزدهمین توصیه رهبر انقلاب به دولتمردان، توصیه 
به معنویت و ارتقاء ایمان و اعمال عبادی، انس بیشتر با قرآن 

و تضرع به درگاه پروردگار بود.
ایشان با اشاره به الگو بودن مسئولان در چشم مردم و کارکنان 
دولتمردان  در  را  رفتارها  به  پیش  از  بیش  توجه  دستگاهها، 
ضروری  دانستند و برای دولتمردان در خدمت به اسلام و مردم 

و ایران، موفقیت آرزو کردند.

وزیر کشور گفت: استانداران با قوت و جدیت کار را ادامه 
دهند. یکی دو استاندار فعال اعلام کردند که آماده واگذاری 
می کنند؛  خدمت  هم  لحظات  آخرین  تا  و  هستند  مسئولیت 
همه  و  هستند  امانت  مسئولیت ها  نکنید.  بیان  هم  را  همین 

کارگزار نظام هستیم.
نشست  در  کشور  وزیر  مومنی  اسکندر  تسنیم،   گزارش  به 
با  بازگشایی مدارس،  استانداران طی سخنانی درخصوص  با 
تأکید بر لزوم هماهنگی برای انجام این کار بیان کرد: تعداد 
زیادی از دانش آموزان ما برای اولین بار به مدرسه می روند و 
این نقطه ی عطفی در تقویم سالانه کشور و برای برخی نقطه 

عطف در دوران زندگی است.
وی افزود: خانوده ها دغدغه جدی دارند و تا دو هفته ی اول 
به  تا سرویس ها ساماندهی شود، خود خانواده ها فرزندان را 
هم  تابستان  ایام  در  مواجهیم.  ترافیک  با  و  می برند  مدرسه 
در شش ماهه ی  ترافیک  افزایش  بار  و  می یابد  افزایش  سفرها 

دوم در مهرماه خود را نشان می دهد.
وزیر کشور گفت: موضوعات اجتماعی و امنیت عمومی هم در 
این زمینه وجود دارد و شوراهای مربوطه در مدت باقی مانده 

برای  تا کارها دنبال شود. اول مهر روز شیرین  تشکیل شود 
همه است و کمک کنیم تا بسترهای لازم فراهم شود.

مومنی عنوان کرد: ما تقریباً حدود ۱۶ میلیون دانش آموز، یک 
میلیون معلم و ۳۲ میلیون والدین یعنی نزدیک به ۵۰ میلیون یا 
شاید بیشتر یک جامعه هدفی هستند که همه آن ها با آموزش 
و پرورش مرتبط هستند. این ظرفیت مهمی است که باید این 
را بشناسیم. همکاران ما از همین الان بخش توافق و تفاهم با 
آموزش و پرورش را مشخص کنند تا با چه زمان بندی این کار 

را انجام دهیم و کارها اندازه گیری شود.

برای  را  خود  پیشنهادات  هم  استانداران  کرد:  اضافه  وی 
همکاری همه جانبه را با آموزش و پرورش بدهند و این عرصه 
یکی از جاهایی است بسیاربسیار کم هزینه و بسیار پر بازدید 
است چراکه با یک وزارتخانه می توانیم با یک جمعیت ۵۰.۶۰ 

میلیونی ارتباط داشته باشیم.
بسیار  بازگشایی  زمان  امسال  کرد:  نشان  خاطر  کشور  وزیر 
خوب، آرام و امن را خواهیم داشت. ما بیش از گذشته نیاز به 
امنیت، آرامش و وفاق ملی داریم. باید تلاش ها بیش از سال 

گذشته شود و پیش برویم.
مومنی گفت: استانداران با قوت و جدیت کار را ادامه دهند. 
واگذاری  آماده  که  کردند  اعلام  فعال  استاندار  یکی-دو 
می کنند؛  خدمت  هم  لحظات  آخرین  تا  و  هستند  مسئولیت 
همه  و  هستند  امانت  مسئولیت ها  نکنید.  بیان  هم  را  همین 

کارگزار جمهوری اسلامی ایران هستیم.
را  مطالبی  شفاف  و  دقیق  هم  جمهور  رئیس  کرد:  بیان  وی 
شایعات  به  استانداران  فرمودند؛  جابجایی ها  درخصوص 
به  باید  کند.  ایجاد  تزلزل  است  ممکن  و  نکنند  توجهی 

مسئولیت های خود ادامه دهیم.

وزیر کشور در نشست با استانداران :

استانداران با قوت و جدیت کار را ادامه دهند و به شایعات توجهی نکنند

از سوی سازمان برنامه و بودجه به 
دستگاه های اجرایی ابلاغ شد

پیش بینی افزایش ۲۰ تا ۴۵ درصدی 
حقوق کارمندان در بودجه ۱۴۰۴

پیش بینی اولیه افزایش ۲۰ درصدی حقوق کارمندان در سال 
۱۴۰۴ در بخشنامه بودجه ۱۴۰۴ لحاظ شده است. 

به گزارش تسنیم، بخشنامه بودجه سال ۱۴۰۴ کشور، هفت 
پیوست دارد که شامل برنامه زمان بندی تهیه و تنظیم لایحه 
برنامه و بودجه سال ۱۴۰۴ به صورت دومرحله ای؛ ضوابط مالی 
تهیه و تنظیم لایحه برنامه و بودجه سال ۱۴۰۴؛دستورالعمل 
اجرایی؛  دستگاه های  بودجه  تدوین  و  تهیه  فرم های  و 
دستورالعمل بودجه ریزی مبتنی بر عملکرد و برنامه عملیاتی 
سالانه؛ دستورالعمل تهیه و تنظیم بودجه شرکت های دولتی، 
دستورالعمل  دولت؛  به  وابسته  انتفاعی  مؤسسات  و  بانک ها 
غربالگری طرح ها و پروژه های تملک دارایی های سرمایه ای 
هزینه های  و  بانکی  تسهیلات  پیوست  تنظیم  دستورالعمل  و 

فرابودجه ای است.
بخشنامه تدوین بودجه سال ۱۴۰۴ درحالی از سوی سازمان 
برنامه و بودجه به دستگاه های اجرایی ابلاغ شد که در آن 
افزایش حقوق سال  برای  اولیه دولت چهاردهم،  بینی  پیش 

آینده برای افراد مجرد ۲۰ درصد است.
لازم به ذکر است، داشتن فرزند و حق عائله مندی موجب 
افزایش ۲۰ درصد تا ۴۵ درصد شده که شرح آن در جدول 

بالا ذکر شده است.
به  افزایش ضریب ریالی حقوق  مطابق جدول فوق نسبت 
آخرین حکم کارگزینی سال ۱۴۰۳ لحاظ نمایند. رقم قطعی 

ضریب حقوق به تصویب هیأت وزیران  خواهد رسید.

وزیر امور اقتصادی و دارایی با تشریح ابعاد مختلف مشکلات 
اقتصادی و معیشتی مردم تاکید کرد: شرایط اقتصادی سخت 

است اما اراده اصلاح در دولت چهاردهم وجود دارد. 
وزیر  عنوان  به  خودش  معارفه  مراسم  در  همتی  عبدالناصر 
اقتصاد و تکریم از وزیر اقتصاد پیشین که با حضور رئیس 
از  عبور  برای  تلاش  لزوم  بر  تاکید  با  شد،  برگزار  جمهور 
امور  وزارت  کرد:  اظهار  کشور،  سخت  اقتصادی  شرایط 
و  دارد  اقتصاد کشور  در  محوری  نقش  دارایی  و  اقتصادی 
باید تلاش کنیم که این نقش را در کم کردن آلام و مشکلات 

اقتصادی مردم به کار گیریم.
وی اضافه کرد: بسیاری می گفتند که در این شرایط سخت 
اقتصادی و ناترازی های بودجه ای و بانکی که بخشی از آنها 
به مرحله بحران رسیده است، چرا مسئولیت قبول می کنید؛ 
اول اینکه ارادت ویژه ای به آقای پزشکیان داشتم و خواستم 
کمکشان کنم و دوم اینکه با توجه به یافته های علمی و تجربه 
این  در  تا  بود  اقتصادی، لازم  مدیریت  در  دهه  حداقل سه 
شرایط سخت و برای کمک به مشکلات مردم، این تجارب 

را عرضه کنیم.
اقتصادی  دستگاه های  تلاش  تمام  کرد:  اظهار  اقتصاد  وزیر 
کشور باید بر چهار محور متمرکز باشد؛ اول ثبات اقتصادی 
نرخ  کاهش  سوم  بالا،  اقتصادی  رشد  دوم  تورم،  کاهش  و 
بیکاری و چهارم توزیع عادلانه درآمد و رفع فقر این چهار 
اقتصادی  مشکلات  رفع  برای  تلاش  هرچه  که  است  محور 
باشد  بخش  نتیجه  محور  چهار  این  در  باید  می شود  انجام 

وگرنه ابتر خواهد ماند.
تیم  تلاش های  اینکه  به  نسبت  امیدواری  ابراز  با  همتی 
اقتصادی دولت چهاردهم به نتیجه بخشی در این چهار محور 
منتج شود، تاکید کرد: اولین جلسه ستاد اقتصادی دولت با 
همین محوریت برگزار شد و به این نتیجه رسیدیم که شرایط 
دشواری  و  رسیده  دشواری  و  وضعیت سخت  به  اقتصادی 
معیشت مردم از حد معمول خارج شده است و باید برای آن 

چاره اندیشی شود.
و  تحریم  اصلی  مانع  دو  به  اشاره  با  همچنین  اقتصاد  وزیر 
کرد:  تصریح  اقتصادی،  شرایط  بهبود  برای  حکمرانی  شیوه 
دیگر  بخش های  در  و  است  فراتصمیمی  بحث  یک  تحریم 
حاکمیت باید درباره آن تصمیم گیری و جمع بندی شود اما 
باید بپذیریم که شتاب توسعه و قدرت رقابت اقتصادی ما با 

دنیا را تحلیل می برد.

همتی در مراسم معارفه :
دشواری معیشت مردم از حد 
معمول خارج شده و ناترازی 

بانک ها غیرقابل تصور است

در حالی وزیر جدید راه و شهرسازی وعده تکمیل واحدهای 
دلال بازی  گرفتار  طرح  این  که  داده  را  مسکن  ملی  نهضت 
شده است. موضوعی که صدای سازندگان را در آورده است. 
و  راه  جدید  وزیر  وعده های  از  یکی  تسنیم،  گزارش  به 
باقیمانده مسکن مهر و نهضت  شهرسازی تکمیل واحدهای 
ملی مسکن است. فرزانه صادق در این باره گفته است: اتمام 
باقیمانده مسکن مهر و طرح نهضت ملی مسکن در دستور 
کار ویژه قرار دارد. برای سایر موارد مربوط به بخش مسکن 
هم برنامه ریزی می کنیم تا بتوانیم به بهترین نحو ممکن مسکن 

را به دست مردم برسانیم.
یعنی   ۳ تا  یک  دهک های  کردن  خانه دار  کرد :  تاکید  وی 
مسکن محرومان، کارگران و اقشار ویژه یکی از اولویت های 

وزارت راه و شهرسازی است.
انبوه سازان  سراسری  کانون  دبیر  که  است  حالی  در  این 
وضعیت کنونی نهضت ملی مسکن را مثبت ارزیابی نمی کند.

»فرشید پورحاجت« در گفت وگو با تسنیم از وجود رانت در 
طرح نهضت ملی مسکن خبر و توضیح داد: شوربختانه امروز 
مشاهده می کنیم که پروژه های نهضت ملی مسکن طی یک 
رانت و تحت عنوان کارگزاری از سوی برخی شرکت ها در 

بین سازندگان توزیع می شود.
نیست  مشخص  آنها  اهلیت  که  اشخاصی  داد:  ادامه  وی 
تحت عنوان کارگزار توزیع کار نهضت ملی مسکن را انجام 
می دهند که لازم است برای بررسی دقیق این فرآیند عجیب 

نهادهای نظارتی ورود سریع و جدی داشته باشند.
که  پرسش  این  طرح  با  انبوه سازان  سراسری  کانون  دبیر 
مسکن  ملی  نهضت  واحدهای  معیاری  و  متر  چه  اساس  بر 
برای توزیع به فرد یا شرکتی واگذار شده است، اضافه کرد: 
شرکتی که با بنده تماس گرفت، تحت عنوان کارگزاری در 
بازار  در  ملی مسکن  نهضت  واحدهای  توزیع ساخت  حال 

است.
پورحاجت با بیان این که از وزیر راه و شهرسازی می خواهیم 
خیلی سریع به این موضوع رسیدگی کند، یادآور شد: شرکت 
یک  مسکن  ملی  نهضت  واحد  هر  واگذاری  بابت  کارگزار 

میلیون تومان پول می گیرد.

پای دلالان به نهضت ملی مسکن باز شد 

واکنش امارات  به بازداشت پاول دوروف 
دولت امارات به بازداشت  مدیرعامل شبکه اجتماعی تلگرام واکنش 
نشان داد.  دولت امارات به بازداشت »پاول دوروف«، مدیرعامل شبکه 
اجتماعی تلگرام واکنش نشان داد.وزارت خارجه امارات در بیانیه ای 
اعلام کرد که این وزارتخانه به دقت مسئله دوروف شهروند خود که 
مقامات فرانسوی وی را در فرودگاه »لوبورژه« پاریس بازداشت کردند 
را دنبال می کند.وزارت خارجه امارات افزود که این کشور از دولت 

فرانسه خواست تا فورا تمامی خدمات کنسولی را به وی ارائه کند.
شولتز وعده اخراج گسترده مهاجران از آلمان را 

داد 
صدراعظم آلمان به دنبال حمله وحشیانه با چاقو به شهروندان آلمان 
وعده اخراج گسترده مهاجران را داد. »اولاف شولتز« صدراعظم آلمان 
به سبب حمله گسترده  را  اخراج  قوانین  و  ها  تقویت سلاح   وعده 
مرگبار با چاقو در شهر غربی زولینگن را داده است.یک مظنون  در 
طول جشن ۶۵۰مین سالگرد شهر ۳ نفر را به قتل رساند و ۸ نفر دیگر 
را زخمی کرد.رسانه ها به نقل از مقامات آلمانی گزارش داد: » یک 
پناهجوی سوری خودش تسلیم پلیس کرده و به این جرم اعتراف 

کرده است«  
چین تحریم های آمریکا را ناعادلانه خواند 

این  تحریم های  متحده  ایالات  با  بالا  مذاکرات سطح  از  پیش  چین 
کشور علیه نهاد ها و اشخاص چینی را نا عادلانه خواند. چین پیش از 
مذاکرات سطح بالا با ایالات متحده تحریم های این کشور علیه نهاد ها 
و اشخاص چینی را نا عادلانه خواند.دولت چین در بیانیه ای در ۲۷ 
آگوست تحریم های اخیر ایالات متحده بر نهاد های چینی را غیرقانونی، 
یک جانبه و تصمیماتی خلاف واقع خواند.این بیانیه دقیقا پیش از سفر 
برنامه ریزی شده   »جیک سالیوان« مشاور امنیت ملی کاخ سفید به پکن 

برای مذاکرات سطح بالا با اتین کشور صادر شد.
ترامپ از احتمال حضور ایلان ماسک در کابینه اش 

خبر داد 
ریاست جمهوری  روی  پیش  انتخابات  در  جمهوری خواهان  نامزد 
آمریکا در مصاحبه ای گفت که ممکن است رئیس اسپیس ایکس و 
تسلا را در کابینه اش داشته باشد. »دونالد ترامپ«، رئیس جمهور سابق 
آمریکا گفت: » اگر ایلان ماسک ثروتمند ترین فرد جهان وقت کافی 
داشته باشد، ممکن است او را به کابینه ام بیاورم«. وی افزود که ماسک 
ممکن است نقشی به عنوان مشاور کاهش هزینه های فدرال ایفا کند .

ترامپ در مصاحبه با خبرنگار بلومبرگ ماسک را به عنوان یک نابغه 
ستود و گفت: »من قطعا او را در کابینه ام خواهم داشت اما نمی دانم 
او با این همه کاری که درگیرشان است چطور می تواند این کار را 

انجام دهد«.
وزیر دفاع فیلیپین: چین بزرگ ترین بی ثبات کننده صلح 

در منطقه آسه آن است 
وزیر دفاع فیلیپین پکن را به عنوان بزرگترین بی ثبات کننده صلح در 
منطقه آسه آن توصیف کرد.  »گیلبرتو تئودورو«، وزیر دفاع فیلیپین 
گفت که چین بزرگ ترین بی ثبات کننده صلح در منطقه جنوب شرق 
آسیا است، زیرا تنش ها بین مانیل و پکن بر سر صخره های مرجانی 
آن  بر سر حاکمیت  و آب های دریای چین جنوبی که دو همسایه 
اختلاف دارند، ادامه دارد.وی در کنفرانس فرماندهی ایالات متحده 
در منطقه اقیانوس هند و آرام در مانیل گفت: »چین، بزرگترین بی 
ثبات کننده صلح بین المللی در منطقه کشورهای جنوب شرق آسیا 

)آسه آن( است«.
مقامات ارشد آمریکا و چین دیدار می کنند 

فروکش کردن  برای  هفته  این  متحده و چین  ایالات  ارشد  مقامات 
تنش های میان دو کشور در پکن ملاقات می کنند. »جیک سالیوان« 
امنیت ملی کاخ سفید، در هفته جاری مذاکراتی چند روزه  مشاور 
را با مقامات چینی در پکن به سبب فروکش کردن تنش میان  دو ابر 
قدرت پیش از انتخابات ۵ نوامبر آمریکا آغاز می کند.سالیوان، » وانگ 
یی« دیپلمات ارشد چینی و دیگر مقامات در روزها ۲۷ تا ۲۹ آگوست  
اوکراین و  اختلافات دو کشور درمورد خاورمیانه،  دیدار و درباره 
قلمرو ادعایی چین از تایوان تا جنوب دریای چین و تجارت مذاکره 

می کنند.
مک مستر: ترامپ مقصر خروج آشفته از افغانستان 

است
مشاور امنیت ملی پیشین آمریکا، ترامپ را برای خروج پر هرج ومرج 
جمهور  رئیس  تاثیر  تحت  او  گفت  و  دانست  مقصر  افغانستان  از 
روسیه قرار داشت.  »هربرت مک مستر« ژنرال بازرنشسته آمریکایی 
گفت ترامپ مسئول خروج آشفته نیروهای آمریکایی از افغانستان در 
سال ۲۰۲۱ استد.مک مستر در مصاحبه با شبکه سی ان ان توضیح داد: 
رئیس جمهور سابق در سال ۲۰۱۷ تصمیمی برای حفظ حضور ایالات 
متحده در افغانستان گرفته بود اما نظرش را تغییر داد و دولت او در 
نهایت با طالبان توافقی منعقد کرد که بر اساس آن، نیروهای آمریکایی 

باید تا ماه می ۲۰۲۱ از افغانستان خارج شوند. 
نظامی  تاسیسات  به  کینژال  موشک های  با  مسکو: 

اوکراین حمله کردیم
وزارت دفاع روسیه نیروهای مسلح حمله گسترده ای را با تسلیحات 
نقطه زن علیه زیرساخت های فرودگاهی حیاتی اوکراین انجام دادند. 
وزارت دفاع روسیه درباره پیشرفت های مسکو در جنگ با اوکراین 
گزارش داد: نیروهای مسلح فدراسیون روسیه یک حمله گروهی را با 
تسلیحات دور برد نقطه زن، از جمله موشک های هایپرسونیک کینژال 
و پهپادها علیه زیرساخت های فرودگاهی حیاتی اوکراین انجام دادند. 

موشک ها به تمام اهداف تعیین شده برخورد کردند.
کرملین: مسکو آماده ارائه کمک حقوقی به دوروف 

است
سخنگوی کرملین گفت، روسیه آماده ارائه کمک حقوقی به موسس 
دوروف«  »پاول  است.   شده  بازداشت  فرانسه  در  که  است  تلگرام 
و  است  روسیه  متولد  که  تلگرام  پیام رسان  مدیرعامل  و  موسس 
شهروندی فرانسه را نیز دارد، روز شنبه در فرودگاهی در حومه پاریس 
دستگیر شد و اتهاماتی که با آن روبروست، شامل تروریسم، قاچاق 
مواد مخدر،  پولشویی و تقلب است.این اتهامات می تواند حبس ۲۰ 
ساله برای دوروف ۳۹ ساله در پی داشته باشد؛ البته »امانوئل ماکرون« 
رئیس جمهور فرانسه می گوید بازداشت دوروف یک تصمیم سیاسی 

نبوده و توسط قضات گرفته شده است.
پرده  پشت  در  آمریکا  روسیه:  دومای  رئیس 

بازداشت »پاول دوروف« است
 »ویاچسلاو ولودین« رئیس مجلس دومای روسیه گفت آمریکا باعث 
پیام رسان  اپلیکیشن  مدیرعامل  و  موسس  دوروف«  »پاول  بازداشت 
انتخابات  از  پیش  را  پیام رسان  این  کنترل  تا  است  شده  تلگرام 
ریاست جمهوری ۲۰۲۴ آمریکا به دست بگیرد.خبرگزاری اسپوتنیک 
با انتشار این مطلب گزارش داد که ولودین در کانال تلگرامی خود 
نوشت: »در واقع، واشنگتن در پشت پرده بازداشت دوروف قرار دارد. 
تگرام یکی از معدود و در عین حال، بزرگ ترین پلتفرم های آنلاینی 

است که آمریکا هیچ نفوذی بر آن ندارد. 
اوکراین: ۱۰۰ روستا را در منطقه کورسک روسیه 

تصرف کردیم
فرمانده نظامی ارتش اوکراین مدعی شد که ارتش اوکراین همچنان 
به پیشروی های خود در منطقه کورسک ادامه می دهد.رویترز به نقل 
از »مقام ارشد نظامی ارتش اوکراین« مدعی شد که نیروهای ارتش 
ادامه  »کورسک«  منطقه  در  خود  پیشروی های  به  همچنان  اوکراین 
می دهند و تاکنون کنترل ۱۰۰ روستا را به دست گرفتند.وزارت دفاع 
روسیه با انتشار بیانیه ای اعلام کرد که شمار تلفات نیروهای اوکراینی 
از آغاز یورش آن ها به کورسک به بیش از ۵۸۰۰ کشته، ۷۲ تانک، 
۳۸۳ زره پوش، ۵۸ نفربر زرهی و ۱۱ سکوی چندگانه پرتاب موشک 

می رسد.
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مدیرکل راه و شهرسازی گیلان خبر داد
افتتاح ۹۴۴ واحد مسکونی در 

گیلان در هفته دولت

واردات چوب با پوست از روسیه برای 
نخستین بار در منطقه آزاد انزلی

غبار بی مهری از بزرگترین تالاب شهری کشور زدوده می شود
تالاب عینک ظرفیت گردشگری رشت و بزرگترین 
برکه شهری کشور که سال ها به فراموشی سپرده 
و  است  تحرکاتی  شاهد  روزها  این  بود  شده 
سالها  بعد  و  گیرد  قرار  احیاء  مدار  در  می رود 
فراموشی، تلاش هایی برای زدودن غبار بی مهری 
آغاز شده  موهبت خدادادی  این  از  بی سامانی  و 

است. 
شبیه عینک است وقتی از بالا می بینیدش. آبگیری 
زیبا در وسط شهر آن هم شهر نخستین ها، زیبایی ها 
و قدیمی ها در عین حال شهر محرومیت ها و کم 

توجهی ها و نداشته ها.
چنانکه  نیست  مستثنی  قاعده  این  از  هم  تالاب 
تالاب  دومین  و  ایران  شهری  تالاب  بزرگترین 
با همه زیبایی هایش سالها  بزرگ استان است و 
چون بسیاری از بخش های این شهر و استان به 

فراموشی سپرده شده بود.
تالاب عینک یا مرداب عینک؛ تالابی طبیعی است 

که در منطقه چهار و در دل شهر واقع شده و از آن رو بدان 
عینک  شبیه  هوایی  عکس های  در  که  شود  می  اطلاق  عینک 
و  هکتار   ۴۴ آن  آبی  پهنه  و  کیلومتر   ۱۲ آن  محیط  و  است 
از  که  بوده  هکتار   ۱۶۳ آن  خشکی  و  ساحلی  پهنه  و  حریم 
بلوار  به  به تقاطع غیرهمسطح شهدای گمنام، از شمال  شرق 
شهید افتخاری، از جنوب به پارک دانشجو و مناطق مسکونی 
به شرکت دخانیات رشت محدود شده  از غرب  و  غیرمجاز 

است.
غفلت از تالاب عینک و تبدیل آن به باتلاق

اما این تالاب زیبا که جاذبه ای بی نظیر در مرکز شهر است 
دلیل  به  آن  از  بخشی  نشده چنانکه  دیده  سالها  این  تمام  در 

بی توجهی ها به باتلاق بدل شده  است.
اما در پی بازدید سال ۱۴۰۱ رئیس کل دادگستری از تالاب و 
حساسیت استاندار، تغییر شهردار و بالاخره همراهی شورا همه 
و همه موجب شد تا مسئولان در پی تدبیر و چاره ای اساسی 
برای احیای این تالاب زیبا برآمده و اقدامات جدی در این 
زمینه تقریبا از بهمن ماه سال ۱۴۰۱ با دستور رئیس کل سابق 
مسئولیت  موضوع  تکلیف  تعیین  بر  مبنی  گیلان  دادگستری 

دستگاه ها در قبال این تالاب آغاز شد.
بالاخره این موضوع تعیین تکلیف شد و شهرداری مسئولیت 
خود را در قبال این تالاب گردن گرفت و کار را شروع کرد.

رشت چندی پیش درباره اجرای طرح لایروبی و ساماندهی 
)حق  انتفاع  حق  قرارداد  بود:  گفته  رشت  عینک  تالاب 
بهره برداری از مال غیر( تالاب عینک رشت پس از نشست های 
 ۱۴۰۲ فروردین  پنجم  منطقه ای  آب  و  شهرداری  بین  بسیار 

منعقد و شهرداری با تمام امکانات به این عرصه ورود کرد.
رحیم شوقی با اشاره به رفع ۳۹ مورد معارض مرتبط با تالاب 
به  هکتار   ۳.۲ از  تالاب  این  وسعت  بود:  گفته  رشت  عینک 
۸.۳ هکتار افزایش یافته و این افزایش متاثر از رفع معارض 
نیز این  پهنه شماره سه بوده که امیدواریم در پهنه شماره ۲ 

اتفاق بیفتند.
شهردار رشت نیز در این رابطه با بیان اینکه رستوران دریایی 
نیز در بستر تالاب عینک راه اندازی می شود، گفت: علاوه بر 
این احداث فضای رینگ دوچرخه سواری، پیاده راه و مبلمان 
شهری، فضای سبز و روشنایی، فضای ماهیگیری و پرنده نگری 

نیز در دستور کار قرار دارد.
وی عنوان کرد: با انجام محاسبات و برنامه ریزی لازم به زودی 
شاهد آماده سازی طرح برای انجام مناقصه و اجرای عملیات 
خواهیم بود که امید است با حمایت شورای اسلامی تا پایان 

سال شاهد بهره برداری از پهنه شماره ۳ باشیم.
وضعیت تالاب عینک رشت در چهار پهنه 

تالاب عینک رشت دارای چهار پهنه است؛ سال های گذشته 
یخسازی؛  سمت  از  تالاب  این  یک  شماره  پهنه  از  بخشی 
برای آن احداث شد؛  پیاده رو  پاکسازی رینگ سبز و فضای 
پهنه چهار آن که آلوده به سنبل آبی شده بود نیز طی سال های 
نهاد  مردم  سازمان های  و  خصوصی  بخش  توسط  گذشته 
انجام  پهنه سه در حال  نیز لایروبی  اینک  بود؛  لایروبی شده 
بوده و قرار است تا پایان امسال یا ابتدای سال آینده پهنه ۲ 

تالاب هم لایروبی شود.
. رئیس کارگاه شرکت مسئول لایروبی پهنه شماره سه تالاب 
عینک رشت گفت: این پهنه از آسفالت خیابان شهید بابایی تا 

خیابان باقرالعلوم به وسعت ۹ هکتار بوده که اجرای عملیات 
انجام  حال  در  آب بندان ها  ساماندهی  و  بازسازی  لایروبی، 

است.
اسماعیل زکی زاده در گفت و گو با ایرنا اظهار کرد: لایروبی 
پایان  به  عینک رشت سال گذشته  تالاب  پهنه سه  از  بخشی 

رسید که ارتفاع لجن داخل آن حداقل سه متر بوده است.
عینک  تالاب  لایروبی  به  مربوط  مشکلات  به  اشاره  با  وی 
رشت در پهنه سه بیان کرد: هم اینک نیروها با تمام توان و با 
تجهیزات لازم مشغول لجن برداری این پهنه هستند تا هر چه 

سریع تر کار به پایان برسد.
پیشرفت ۹۰ درصدی پهنه سه تالاب عینک رشت

تالاب  این  عینک رشت گفت:  تالاب  پروژه ساماندهی  مدیر 
جمله  از  زیبا  و  بکر  طبیعت  با  که  بوده  پهنه  چهار  دارای 

جاذبه های طبیعی و بالقوه شهر رشت محسوب می شود.
کرد:  اظهار  ایرنا  خبرنگار  با  گو  و  گفت  در  پورعلی  افشین 
تالاب عینک بزرگترین تالاب شهری کشور بوده که مساحت 
آن حدود ۴۴ هکتار و محیط آن حدود ۸.۷ دهم کیلومتر است؛ 
این پدیده خدادادی دارای چهار تالاب به هم پیوسته بوده و 
قسمت هایی از آن توسط جاده قطع شده اما به هم پیوستگی 

خود را حفظ کرده است.
وی بیان کرد: سال های گذشته بخشی از پهنه شماره یک تالاب 
و  سبز  رینگ  و  پاکسازی  یخسازی؛  سمت  از  رشت  عینک 
و  متوقف  کار  ادامه  در  احداث شد  آن  برای  پیاده رو  فضای 

رها شد.
مشکلات بین دستگاهی در گذشته عامل بلاتکیلفی تالاب 

عینک
مدیر پروژه ساماندهی تالاب عینک رشت اضافه کرد: سال ها 
بخش  و  رشت  شهرداری  گیلان،  منطقه ای  آب  بین  مشکل 
خصوصی باعث شده بود تا تالاب عینک بلاتکلیف و میزان 

زیادی از زمین های حریم تالاب تصرف شود.
. وی بیان کرد: از سال ۱۴۰۱ با حمایت دادگستری مشکل بین 
شهرداری رشت و آب منطقه ای گیلان مدیریت و برطرف شد 
بر اساس قرارداد ۱۰ ساله آب منطقه ای  اواخر همان سال  و 
به  عینک  تالاب  غیر(  مال  از  بهره برداری  )حق  انتفاع  حق 

شهرداری داده شد که قابلیت انتفاع تا ۳۰ سال را هم دارد.
احیاء  برای  رشت  شهرداری  آن  از  پس  کرد:  اظهار  پورعلی 
و ساماندهی تالاب عینک به صورت جدی وارد عمل شد و 
لایروبی پهنه شماره سه را از سال ۱۴۰۲ آغاز کرد و هم اینک 
پیشرفت فیزیکی اجرای این پروژه در پهنه سه به حدود ۹۰ 

درصد رسیده است.
تهران  در  شرکت  یک  با  مذاکره  آن  پی  در  کرد:  بیان  وی 
انجام شد تا طراحی تمام پهنه ها به لحاظ زیباسازی و مباحث 
به  ترتیب کار  این  به  و  انجام شود  آن  اقتصادی  و  اجتماعی 

صورت اصولی و بر اساس نقشه راه پیش برود.
مدیر پروژه ساماندهی تالاب عینک رشت ادامه داد: در پهنه 
شماره سه رینگ سبز شامل؛ فضای دوچرخه سواری، پیاده راه، 
ایستگاه های  و  ماهی گیری  سکوهای  روشنایی،  سبز،  فضای 
در  آن  مناقصه  اسناد  زودی  به  که  شده  طراحی  پرنده نگری 
را  کار  مناقصه  برنده  و  می شود  بارگذاری  شهرداری  سامانه 

شروع می کند.
سرمایه گذار  تعیین  مرحله  در  دریایی  رستوران  احداث 

است
پهنه  در  همزمان  کرد:  اظهار  ادامه  در  پورعلی 
شماره سه یک رستوران دریایی بسیار زیبا طراحی 
و  بوده  آماده  نقشه ها  و  مدارک  اسناد،  که  شده 

هم اینک در مرحله تعیین سرمایه گذار قرار دارد.
ابتدای  یا  امسال  پایان  تا  همچنین  کرد:  بیان  وی 
سال آینده لایروبی پهنه ۲ تالاب عینک رشت آغاز 
می شود و فضاهای تعریف شده برای پهنه سه نیز 

برای پهنه ۲ فراهم می شود.
وی در ادامه با بیان اینکه پهنه چهار تالاب عینک 
آبی  سنبل  بروز  دلیل  به  گذشته  سال های  رشت 
مردم  سازمان های  و  خصوصی  بخش  توسط 
و  طراحی  کرد:  اضافه  بود،  شده  لایروبی  نهاد 
برنامه  بعدی  اولویت  در  نیز  پهنه  این  فضاسازی 

ساماندهی تالاب عینک رشت قرار دارد.
رشت  عینک  تالاب  ساماندهی  پروژه  مدیر 
اظهار کرد: تالاب عینک از بلوار شهید افتخاری 
چشم انداز خوبی ندارد از اینرو شهرداری رشت در نظر دارد 
تا زمین ها و مغازه های مسیر را آزادسازی کند و به این ترتیب 

تالاب از منظر خوبی برخوردار شود.
ساماندهی  در  مشکل  بزرگترین  اینکه  بیان  با  ادامه  در  وی   .
تالاب عینک موضوع معارض بوده که در این سال ها اراضی 
سه  شماره  پهنه  در  افزود:  گرفت،  قرار  تصرف  مورد  حریم 
تالاب بیش از ۳۹ معارض رفع شد و مساحت پهنه از ۳.۲ به 

۸.۳ دهم رسید و حوزه آبی تالاب افزایش یافت.
انتظار  کرد:  بیان  رشت  عینک  تالاب  ساماندهی  پروژه  مدیر 
است تا در پهنه شماره ۲ تالاب عینک همین اتفاق بیفتد در 
این موضوع هر قدر همکاری بیشتر باشد به طور قطع موفق تر 

خواهیم بود.
با اشاره به ظرفیت گردشگری تالاب عینک اضافه کرد:  وی 
موهبت خدادادی  و  ارزشمند شهر رشت  تالاب ظرفیت  این 
بوده که از گذشته به دلایل مختلف از جمله عدم آزادسازی 

حریم و تملک مورد غفلت قرار گرفت.
پورعلی بیان کرد: با حمایت و پیگیری مداوم و هفتگی اعضای 
شورای اسلامی شهر رشت ساماندهی و احیاء تالاب عینک در 
حال اجراست و همه متوجه ارزش ملی و بین المللی آن شدند.

تالاب عینک ظرفیت گردشگری شهر رشت 
رئیس شورای اسلامی شهر رشت گفت: تالاب عینک رشت 
برای  موثری  ظرفیت  و  است  الهی  موهبت  و  طبیعی  جاذبه 

جذب گردشگر به شمار می رود.
محمدحسین واثق کارگرنیا در گفت و گو با ایرنا اظهار کرد: 
برنامه های شورای  از  عینک رشت  تالاب  ظرفیت   از  استفاده 
اینرو ساماندهی و احیاء  اسلامی و شهرداری رشت است از 
این تالاب در دستور کار قرار گرفته و با جدیت پیش می رود.

بیان  عینک رشت  تالاب  ساماندهی  برنامه های  تشریح  با  وی 
کرد: لایروبی پهنه شماره سه این تالاب با فعالیت مداوم چهار 
دستگاه بیل مکانیکی و ۱۵ خاور لجن برداری در حال انجام 

بوده و تاکنون ۹۰ درصد پیشرفت فیزیکی دارد.
رینگ  اسناد  کرد:  اضافه  اسلامی شهر رشت  رئیس شورای   
رینگ  پیاده راه،  عینک شامل؛  تالاب  پهنه شماره سه  در  سبز 
چند  تا  مکث  فضای  و  ماهی گیری  ایستگاه  دوچرخه سواری، 

روز دیگر برای فراخوان آماده و بارگذاری می شود.
حال  در  تالاب  یک  فاز  پهنه  اینکه  بیان  با  ادامه  در  وی 
بهره برداری است، اظهار کرد: پهنه ۲ نیز امسال باید با پیشنهاد 
شهرداری در بودجه سال آینده شورا در نظر گرفته شود تا به 
محض اتمام کار پهنه سه، مقدمات شروع به کار و لایروبی 

پهنه ۲ انجام شود.
رئیس شورای اسلامی شهر رشت بیان کرد: بسته سرمایه گذاری 
شورای  به  اطلاع  برای  آینده  روز   ۱۰ تا  دریایی  رستوران 
فراخوان  شهریورماه   ۱۵ تا  نهایت  و  می شود  ارسال  اسلامی 

آن انجام خواهد شد.
انگیزترین  شگفت   و  بکرترین  زیباترین،  جمله  از  تالاب ها 
روی  های  اکوسیستم  پیچیده ترین  دارای  طبیعی  پدیده های 
زمین هستند، تنوع زیستی، ژنتیکی و گونه های که در تالاب ها 
زندگی می کنند از اهمیت بالایی برخوردارست و تالاب عینک 
باید  اینها را در کنار قرارگیری در مرکز شهری دارد و  همه 
اینها زمینه ای شود تا این ظرفیتها را بیش از پیش حراست و 

حفظ و قوت بخشیم.

بازرس کل استان گیلان از تعیین ضرب الاجل دو ماهه برای 
لایروبی بندر آستارا در شمال غربی استان گیلان خبر داد. 

و  اقتصادی  ویژه  منطقه  از  بازدید  جریان  در  آقایی   احمد 
با  خبرنگاران  جمع  در  آستارا  بندری  مجتمع  زیرساخت های 
فرصت  و  آستارا  بندر  لایروبی  ضرورت  و  اهمیت  بر  تاکید 
دو ماهه برای لایروبی حوضچه بندر آستارا، اظهار کرد: بندر 
آستارا یکی از کریدورهای مهم ترانزیت، صادرات و واردات 

جمهوری اسلامی ایران است.
خوبی  به  آستارا  بندر  فرصت  از  باید  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
استفاده کرد، افزود: این بندر به مدت هشت ماه غیرفعال بوده 
و تکلیف بر این است که مدیریت بنادر باید ظرف مدت دو 
ماه بندر آستارا را لایروبی و تحویل بخش خصوصی دهد تا 
بخش خصوصی بتواند به خدمات دریایی خود در این بندر 

ادامه دهد.
مردم  گزارش  حسب  اینکه  بیان  با  آقایی  ایسنا،  گزارش  به 
آستارا مبنی بر تعطیلی بندر این شهرستان در عرصه خدمات 
تجاری و حمل و نقل دریایی و کم رونق شدن تجارت دریایی 
بندر آستارا در  از ظرفیت  باید  دلیل عدم لایروبی، گفت:  به 
شهرستانی  و  استانی  ملی،  اقتصاد  و  تجارت  توسعه  راستای 

بهره برد.
اگر در بحث لایروبی  اینکه  بیان  با  استان گیلان  بازرس کل 
بندر آستارا کم کاری و غفلت شود قطعاً بازار اقتصادی منطقه 
از دست خواهد رفت، تصریح کرد: سازمان بنادر موظف است 
ظرف دو ماه لایروبی بندر آستارا را که در تعهدات و قرارداد 
آنها با بخش خصوصی است را انجام داده و سریعاً در مدت 
اقدام کند و در صورت  آستارا  بندر  به لایروبی  نسبت  مقرر 
با خاطیان  غفلت ورزی قطعا مرجع قضایی شهرستان آستارا 

برخورد قانونی لازم را خواهد کرد.
بازرس کل استان گیلان با اشاره به بازدید خود از رودخانه 
مرزی آستاراچای در مرز دو کشور همسایه جمهوری اسلامی 
ایران و جمهوری آذربایجان، گفت: با توافق دو کشور برای 

شورای  و  قضایی  مرجع  نظارت  با  و  ریلی  خدمات  توسعه 
تامین شهرستان مرزی بندر آستارا، برداشت از رودخانه مرزی 

آستراچای انجام خواهد شد.
آقایی با اشاره به اینکه نگاه سازمان بازرسی استان گیلان که 
بالاترین مرجع دستگاه قضایی در سطح استان است، اجرای 
سریع و صحیح قانون است بیان کرد: هیچ پروژه ای در سطح 
استان گیلان و شهرستان آستارا نباید به خاطر مصالح تعطیل 
شود چرا که خسارت جبران ناپذیری را به فعالیت های عمرانی 

وارد کرده و موجب تعطیلی پروژه ها خواهد شد. 
به گزارش ایسنا، صادرات و ارزآوری در مرز دریایی آستارا 
حاضر  حال  در  اما  است  برخوردار  خوبی  بسیار  ظرفیت  از 
لایروبی چالش مهم این بندر شمال کشور است. بندر آستارا 
یک  دوم  ابتدای جنگ جهانی  تا  نوزدهم  قرن  تمام طول  در 
فرآورده های  و  ساختمانی  مصالح  کالا،  واردات  فعال  بندر 
باکو  بندر  بخصوص  خزر  دریای  مختلف  بندرهای  از  نفتی 
در جمهوری آذربایجان بود. حال پس از تصمیم هیئت دولت 
وقت در سال ۸۷ مبنی بر انتقال مالکیت بندر آستارا از شیلات 
ایران به سازمان بنادر و دریانوردی و سپس تبدیل آن به منطقه 
همراهی  با  هکتار   ۶۰ وسعت  با   ۹۳ سال  در  اقتصادی  ویژه 
بخش خصوصی و اجرای یک طرح بزرگ ملی و بین المللی، 

شاهد حضور مجدد آستارا در بخش دریایی و مبادلات دریای 
خزر به ویژه صادرات، پس از سال ها عدم فعالیت بندری - 

تجاری هستیم.
با ایجاد مجتمع بندری آستارا که در مسیر جاده ابریشم و چهار 
راه کریدور شمال - جنوب قرار دارد و مهمترین حلقه تجارت 
بین آسیا و اروپاست که در مقایسه با مسیرهای سنتی از نظر 
مسافت و زمان ۴۰ درصد کوتاه تر و به لحاظ هزینه ۳۰ درصد 
اقتصاد دریا  به راحتی می توان مزیت تجارت  ارزان تر است، 
شیوع  دوره  در  آستارا  بندر  همچنین  کرد.  مشاهده  را  محور 
کرونا و محدودیت های ناشی از آن، به عنوان فعال ترین بندر 
ایفا کرد اما در سال های اخیر  کشور نقش خود را به خوبی 
آستارا  بندری  مجتمع  در  نظر  مورد  اهداف  مهمترین  از  یکی 
ترانزیت  زمینه  در  فعال  و  قدرتمند  قطب  یک  به  آن  تبدیل 
غلات است که بتواند در مقاطع ضروری در امر واردات این 
کالای استراتژیک نیاز بازار کشورهای آسیای میانه و عراق را 
بندر  با سرمایه گذاری های خوب در  امر  این  و  نماید  تأمین 

آستارا به تدریج چشم انداز روشنی را نشان می دهد.
بخش خصوصی در سال ۹۹ بیش از ۱۰ هزار میلیارد تومان در 
این بندر سرمایه گذاری کرد و در حال حاضر مشکلات بخشی 
از زیرساخت های حوزه صادرات و واردات نیز در بندر آستارا 
گیلان  دریانوردی  و  بنادر  کل  اداره  همکاری  اما  شده،  رفع 

برای تجهیز مجتمع بندری آستارا ضروری است.
در حال حاضر مهمترین معضل بزرگ بندر آستارا لایروبی آن 
برای ورود کشتی هایی بزرگ تر از ۲۵۰۰ تنی است. لایه برداری 
باعث خواهد  آستارا،  بندرگاه  کانال ورودی  افزایش عمق  و 
شد تا کشتی های دریای خزر با هر اندازه و وزن در آن پهلو 
آستارا  بندر  تا  است  ضرورت  یک  لایروبی  این  لذا  بگیرند 
بنادر شمالی کشور عمق مناسب برای پهلوگیری  مانند دیگر 
کشتی های بزرگ تجاری را داشته باشد و طبق تعهد سازمان 
بنادر و دریانوردی، باید عمق مناسب برای تردد و پهلوگیری 

کشتی ها در این بندر ایجاد شود.

بازرس کل استان گیلان خبر داد

تعیین ضرب الاجل ۲ ماهه برای لایروبی بندر آستارا

رئیس سازمان جهاد کشاورزی گیلان از واردات یک محموله 
یک هزار و ۲۲۲ تنی به تعداد ۱۳۰ هزار اصله چوب آلات از 

بندر کاسپین برای نخستین بار خبر داد. 
وارداتی  محموله  اولین  تخلیه  حاشیه  در  محمدی  صالح 
چوب با پوست از کشور روسیه در بندر کاسپین، یکی از 
سیاست های وزارت جهاد کشاورزی را حفاظت و صیانت 
از جنگل ها و مراتع برشمرد و اظهار کرد: ما در استان های 
شمالی از جمله گیلان میراث دار جنگل های هیرکانی هستیم 
می شود  محسوب  جانوری  و  گیاهی  ارزشمند  ذخایر  که 
اینکه جنگل های هیرکانی خدمات اکوسیستمی  بیان  با  وی 
فراوانی را به منطقه و حتی کشورهای اطراف می دهد، افزود: 
بیش از ۳۳ نوع خدمات اکوسیستمی از جنگل ها به دست 
می آید و در هر هکتار از جنگل های انبوه که در گیلان نیز 
آب  ذخیره  مترمکعب   ۵۰۰ و  هزار   ۲ سالانه  دارد،  وجود 

خواهیم داشت.
اجرای  به  اشاره  با  گیلان  کشاورزی  جهاد  سازمان  رئیس 
جنگل های  از  صیانت  راستای  در  جنگل  تنفس  طرح 
هیرکانی، گفت: طرح تنفس به دلیل کاهش سطح جنگل ها 
از  سلولزی  واحدهای  اما  شد،  انجام  گذشته  سال های  در 
محل سرمایه گذاری، دچار کاهش ماده اولیه شدند. محمدی 
با اشاره به سفر هیئت اقتصادی گیلان به کشور روسیه در 
سال گذشته، خاطرنشان کرد: یکی از موضوعات این سفر 
واردات تنه درخت با پوست بود که با ملاحظات قرنطینه ای 
جهت جلوگیری از ورود آفات و بیماری ها به کشور انجام 
می شود تا ظرفیت های باغی و جنگلی ما دچار مشکل نشود.

وی با بیان اینکه تیمار حرارتی و استانداردهای جهانی را در 
واردات چوب آلات پیش بینی کردیم، گفت: در این روش 
تنه درخت حرارت داده شده است. محمدی از واردات یک 
محموله یک هزار و ۲۲۲ تنی به تعداد ۱۳۰ هزار اصله از 
بندر کاسپین برای نخستین بار خبر داد و افزود: این محموله 
می تواند نیاز کارخانجات سلولزی که هم اکنون با کمتر از 
مشکل  دچار  اشتغالشان  و  می کنند  فعالیت  اسمی  ظرفیت 

شده را برطرف کند.
به  گیلان  تجاری  هیات  سفر  اهداف  از  یکی  است  گفتنی 
نیازهای  تامین  جهت  پوست  با  چوب  واردات  روسیه، 
کارخانجات سلولوزی گیلان بود که این پیشنهاد با تلاش 

اتاق بازرگانی گیلان محقق شد.

مدیرعامل برق منطقه ای گیلان با بیان اینکه در هفته دولت 
و  در بخش خط، پست  و حیاتی  مهم  پروژه  امسال هشت 
اصلاح و بهینه سازی آماده افتتاح است، گفت: با بهره برداری 

از این پروژه ها برای ۱۵۱ نفر شغل ایجاد می شود. 
هفته  افتتاحی  پروژه های  درخصوص  دشت بزرگ  محمود 
دولت در استان گیلان، گفت: عملیات اجرایی دو پروژه در 
بخش پست، پنج پروژه در بخش خط و یک پروژه نیز در 
بخش اصلاح و بهینه سازی به اتمام رسیده که در هفته دولت 

در مدار قرار خواهند  گرفت.
وی پروژه های پست ۶۳.۲۰ کیلوولت سنگر، پست ۶۳.۲۰ 
کیلوولت خشکبیجار، خط ۶۳ کیلوولت ورودی پست سنگر 
و خط ۶۳ کیلوولت ورودی پست خشکبیجار را از جمله 

این پروژه ها دانست.
کرد:  خاطرنشان  گیلان  منطقه ای  برق  شرکت  مدیرعامل 
- حق بین  کیلوولت رشت شمالی  نوری خطوط ۲۳۰  فیبر 
- سیادتی، ورود و خروج خط ۲۳۰ کیلوولت رشت شمالی 
و خروج خط  ورود  پست حق بین،  در  سیادتی   - پونل   -
۶۳ کیلوولت نفوت - طالقانی - سیادتی در پست حق بین 
و اصلاح و بهینه سازی شبکه انتقال و فوق توزیع از دیگر 
پروژه های اساسی و زیربنایی برق منطقه ای گیلان بوده که 

در هفته دولت آماده بهره برداری هستند.
دشت بزرگ با بیان اینکه این پروژه ها امروز افتتاح می شود، 
اضافه کرد: برای پروژه های فوق در مجموع ۳۷۵۰ میلیارد 
ریال سرمایه گذاری شده و برای ۱۵۱ نفر اشتغال ایجاد شده 

 است.

فرماندار رشت گفت: همزمان با پنجمین روز از هفته دولت 
۲۱ پروژه عام المنفعه با صرف اعتبار ۱۰۸ میلیارد تومان در 

بخش سنگر رشت افتتاح و به بهره برداری رسید.
سنگر رشت  بخش  پروژه های  افتتاح  عاشوری جریان  کیا   
هفته  کرد:  اظهار  شهیدان  خاطره  و  یاد  گرامیداشت  ضمن 
همواره  که  است  شرافتمندی  دولتمردان  یادآور  دولت 
خدمت به ملت را ارزشمندترین سرمایه و داشته خود تلقی 

می کردند.
وی با بیان اینکه این ایام نماد وحدت دولت و ملت اس، 
افزود: همزمان با پنجمین روز از هفته دولت ۲۱ پروژه عام 
المنفعه با صرف اعتبار ۱۰۸ میلیارد تومان در بخش سنگر 

رشت افتتاح و به بهره برداری رسید.
عمرانی  پروژه   ۸ تعداد  اینکه  به  اشاره  با  رشت  فرماندار 
تومان  میلیارد   ۶/۴ بر  بالغ  اعتباری  با  دهیاری ها  توسط 
اجرایی شده است، گفت: پست ۲۰/۶۳ با اعتبار ۷۰ میلیارد 
پ تعداد ۹ پروژه در حوزه برق با اعتبار ۴/۴ میلیارد تومان 

امروز در این بخش به بهره برداری رسید.
فرماندار رشت با تاکید بر اینکه مجموع فرصت های شغلی 
ایجاد شده برای ۶۰ نفر به صورت موقت بوده است، ادامه 
و  سنگر  اومیشه  روستای  در  تمشک  باغ  از  بازدید  داد: 
حمایت از طرح توسعه آن بخشی از برنامه های امروز هفته 

دولت در سنگر بوده است.

مدیرعامل برق منطقه ای استان:
۸ پروژه برق منطقه ای گیلان در هفته 

دولت به بهره برداری خواهد رسید

فرماندار رشت خبر داد
بهره برداری از ۲۱ پروژه عام 

المنفعه در سنگر رشت

مدیرکل راه و شهرسازی گیلان از افتتاح ۹۴۴ واحد مسکونی 
در استان خبر داد و گفت: این واحدها با اعتبار ۱۰ هزار میلیارد 

ریال به بهره برداری می رسد. 
محمدرضا فلاحتگر در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: همزمان با 
هفته دولت ۹۴۴ واحد مسکونی در استان افتتاح و به متقاضیان 

واگذار می شود.
 ۱۰ بر  بالغ  اعتباری  مسکن  تعداد  این  برای  اینکه  بیان  با  وی 
این  مجموع  از  افزود:  است،  شده  صرف  ریال  میلیارد  هزار 
پروژه ها، ۶۱۵ واحد مربوط به خودمالک روستایی نهضت ملی 
مسکن، ۱۰۰ واحد مربوط به بازآفرینی شهری، ۴۰ واحد مربوط 
مابقی  به خودمالک شهری و  به مسکن مهر، ۶۳ واحد مربوط 

نهضت ملی مسکن است.
مدیرکل راه و شهرسازی گیلان بهره برداری از ساختمان کانون 
پرورش فکری کودکان و نوجوانان خمام را از دیگر پروژه های 
قابل افتتاح در هفته دولت امسال برشمرد و گفت: برای اجرای 

این پروژه بالغ بر ۶۰ میلیارد ریال اعتبار صرف شده است.
شهرستان  کاکرود  پل  واریانت  احداث  کرد:  عنوان  فلاحتگر 
به  دولت  هفته  در  که  است  پروژه هایی  از  دیگر  یکی  رودسر 
بهره برداری می رسد که اعتبار هزینه شده برای اجرای این پروژه 

بالغ بر ۱۷۴ میلیارد ریال است.

در گفت وگو با رئیس اتاق بازرگانی 
گیلان مطرح شد

سهم گیلان در صادرات چقدر است؟
نخست  ماهه  سه  در  گفت:  گیلان  بازرگانی  اتاق  رئیس 
ارزش  به  کالا  هزارتن   ۳۴۱ وزن  به  مجموع  در  سال جاری 
بیش از ۱۷۵ میلیون دلار شامل محصولات نباتی، محصولات 
شیمیایی،  محصولات  مسی،  مفتول  آن،  مصنوعات  و  معدنی 
پلاستیکی، محصولات صنایع غذایی و غیره از گمرکات گیلان 
متحده  امارات  آذربایجان،  جمهوری  روسیه،  کشورهای  به 
عربی، گرجستان، عراق، قزاقستان، بلاروس، افغانستان، ترکیه 

و هند صادر شده است. 
تعامل  خصوص  در  ایسنا  با  گفت وگو  در  رضائیان  قاسم 
صادرات  توسعه  حوزه  در  خزر  حاشیه  کشورهای  با  گیلان 
نخست  ماهه  سه  آمار  کرد:  اظهار  اقتصادی،  فعالیت های  و 
سال جاری در خصوص فعالیت های سازمان بنادر دریانوردی 
کشور نشان می دهد که طی این مدت در فعالیت ها و تجارت 
تن  هزار   ۷۰۰ و  میلیون  دو  از  بیش  خزر  دریای  در  دریابرد 
 ۴۵ قبل  سال  به  نسبت  میزان  این  که  پذیرفته  مبادله صورت 
درصد رشد داشته است، سهم بندرانزلی از این تجارت دریابرد 
بوده که رشد صادراتی ۵۰ درصدی را  حدودا ۶۰۰ هزارتن 
به مدت مشابه سال گذشته نشان  طی سه ماهه امسال نسبت 
در  پروژه های  تکمیل  با  تا  است  این  بر  انتظار  لذا  می دهد، 
حال اجرا، گیلان به قطب صادرات کالاهای تولیدی کشور به 

روسیه و نیز کشورهای حاشیه خزر بدل شود.
رئیس اتاق بازرگانی گیلان با اشاره به وضعیت صادرات امسال 
سه  در  افزود:  گذشته،  سال  مشابه  مدت  با  مقایسه  در  استان 
ماهه نخست سال جاری در مجموع به وزن ۳۴۱ هزارتن کالا 
نباتی،  میلیون دلار شامل محصولات  از ۱۷۵  بیش  ارزش  به 
محصولات معدنی و مصنوعات آن، مفتول مسی، محصولات 
از  غیره  و  غذایی  صنایع  محصولات  پلاستیکی،  شیمیایی، 
آذربایجان،  جمهوری  روسیه،  کشورهای  به  گیلان  گمرکات 
بلاروس،  قزاقستان،  عراق،  گرجستان،  عربی،  متحده  امارات 

افغانستان، ترکیه و هند صادر شده است.
وی در پاسخ به این سوال که چه تعداد کارت بازرگانی در 
استان صادر شده و چقدر فعال هستند؟ تصریح کرد: در سه ماه 
نخست سال جاری، ۱۴۱ کارت بازرگانی صادر شده که نسبت 
به ۲۴ کارت صادر شده در مدت مشابه سال قبل با ۴۷۸ درصد 
تاکنون ۷۳  امسال  ابتدای  از  بوده است. همچنین  رشد همراه 
کارت بازرگانی نیز تمدید شده که نسبت به ۱۹ کارت تمدید 
شده در مدت مشابه سال ۱۴۰۲، ۲۸۴ درصد رشد داشته است.

رضائیان ادامه داد: علاوه بر این، از ابتدای سال جاری تا پایان 
به  نسبت  که  شده  تعلیق  نیز  بازرگانی  کارت  سه  ماه  خرداد 
مدت مشابه سال قبل و تعلیق چهار کارت، ۲.۵ درصد کاهش 

داشت.
رئیس اتاق بازرگانی گیلان در خصوص تاثیر ثبات و آرامش 
بازار ارز بر روند تولید و تجارت، گفت: جهش تولید مستلزم 
ثبات در بازار ارز بوده و این در حالی است که بازارها در 
ایران، نسبت به نوسانات نرخ ارز کشش پذیرند و کوچک ترین 
کنترل  لذا  می انجامد  بازارها  بی ثباتی  به  ارز،  قیمت  در  تغییر 
است  راهبردی  چندگانه  نرخ های  از  اجتناب  و  ارز  بازار 
تأمین  زنجیره  حلقه های  در  ثبات  حفظ  برای  باید  دولت  که 

محصولات در پیش گیرد.
تولید  به  که  نیز  خارجی  تجارت  بخش  در  کرد:  بیان  وی 
شرکت های  مشکلات  بر  ارزی  تعهد  رفع  چالش  خوره،  گره 
میراثی  افزوده و در صورت عدم اصلاح آن،  صادرات محور 

جز کاهش حجم صادرات برجای نخواهد گذاشت.
رضائیان در پاسخ به این سوال که چالش اصلی حوزه اقتصادی 
و جذب سرمایه گذار در استان چیست؟ افزود: زیرساخت های 
نیست.  مناسب  استان گیلان  برای ورود سرمایه گذار در  لازم 
شرایط بانک ها بسیار دشوار است. تداوم کمبود نقدینگی در 
و  ثابت  سرمایه  تأمین  در  را  تولیدکنندگان  از  بسیاری  بازار، 
دریافت  موانع  و  ساخته  مواجه  مشکل  با  گردش  در  به ویژه 

تسهیلات بانکی بر این دشواری افزوده است.
عدم  دیگر،  موضوع  داد:  ادامه  گیلان  بازرگانی  اتاق  رئیس 
شناسایی و معرفی تخصصی عرصه های مستعد سرمایه گذاری 
و عدم آشنایی سرمایه گذاران با پتانسیل های موجود در استان 

در قالب یک بانک اطلاعاتی جامع است.
نمایشگاه های  در  گیلان  سهم  و  نقش  خصوص  در  وی 
در  حضور  اصلی  بخش  گفت:  خزر  حاشیه  کشورهای 
کشورهای حاشیه دریای خزر در قالب برگزاری نمایشگاه های 
صنایع،  بازرگانی،  اتاق  برنامه ریزی  و  راهبری  با  و  تجاری 
از  گسترده ای  طیف  است.  بوده  گیلان  کشاورزی  و  معادن 
تجار، بازرگانان و فعالان اقتصادی استان گیلان در عرصه های 
همین  در  حضور  مسیر  از  را  خارجی  تجارت  کار  مختلف، 
نمایشگاه ها آغاز کرده اند. با توجه به فاصله جغرافیایی گیلان 
با این کشورها و مناسبات منطقه ای مطلوب در ادوار گذشته، 
متعدد،  و  متنوع  نمایشگاه های  برگزاری  با  تا  باید تلاش کرد 
افزایش حجم  و  همسایه  بازارهای کشورهای  به  ورود  زمینه 
مبادلات و صادرات را برای تولیدکنندگان و بازرگانان گیلانی 

فراهم کرد.



اثر مخرب قندهای مصنوعی بر 
دستگاه گوارش

آیاشیرینکنندههاموجبچاقیمیشوند؟

چکار کنیم که تند تند مریض نشویم؟

 عضو هیات علمی دانشکده علوم تغذیه و صنایع غذایی گفت: 
کاهش  باعث  مصنوعی  قندهای  شده  انجام  مطالعات  براساس 
بر  منفی  اثرات  نتیجه  در  و  گوارش  دستگاه  مفید  باکتری های 

سلامت افراد می شوند.
 غزاله اسلامیان با اشاره به تأثیرات مثبت و منفی مصرف قند و 
شکر گفت: طعم شیرین به عنوان یک مزه لذت بخش برای اکثر 
از غذاها  این طعم، خوردن بسیاری  افراد مطرح است و بدون 

دشوار است.
مثلا  نیست؛  مواد غذایی شیرین کم  روانی  تاثیرات  افزود:  وی 
در فرد مبتلا به افسردگی خوردن شکلات یا سایر خوراکی های 
فرد کمک  بهتر شدن حال  و  به تحمل شرایط  شیرین می تواند 

کند.
به گفته اسلامیان شیرین کننده ها به گروه های مختلفی مانند قند 
)مانند  آن  حاوی  محصولات  و  چغندرقند(  و  )نیشکر  شکر  و 
و گلوکز و ساکارز(،  فروکتوز  مربا و کمپوت(، عسل )حاوی 
شربت ذرت با فروکتوز بالا )مورد مصرف در قنادی ها و مواد 
غذایی صنعتی شیرین(، قندهای الکلی ال سوربیتول زایلیتول )در 
کالری  بسیار کم  یا  کالری  بدون  قندهای مصنوعی  آدامس ها(، 
)آسپارتام، آسه سولفام کا، ساخارین، نئوتام و ...( و قندهای کم 

کالری طبیعی )استویا( تقسیم می شود.
مقادیر مجاز شیرین کننده ها

این استادیار دانشگاه یادآور شد: براساس راهنماهای تغذیه ای 
دنیا، حداکثر مقدار قند ساده دریافتی برای افراد سالم ۱۰ درصد 
کالری روزانه تعیین شده است. مثلا در یک فرد غیردیابتی که 
نیاز کالری روزانه وی ۲۰۰۰ کیلوکالری است، حداکثر قند ساده 

دریافتی روزانه ۵۰ گرم برآورد شده است.
برخی از مواد غذایی صنعتی، طعم شیرینی ندارند اما حاوی قند 
آن  غذاخوری  قاشق  هر  که  کچاپ  یا  قرمز  مانند سس  هستند 

حاوی چهار تا پنج گرم قند است
به گفته وی بنا به توصیه انجمن قلب امریکا نیز دریافت قندهای 
ساده برای زنان به میزان ۱۰۰ کالری روزانه )۲۵ گرم( و برای 

مردان ۱۵۰ کالری روزانه )۳۵ گرم( مجاز است.
اسلامیان خاطرنشان کرد که هر حبه قند معادل پنج گرم قند ساده 

و هر قاشق غذاخوری شکر نیز معادل ۱۵ گرم قند ساده است.
وی با اشاره وجود قند در مواد غذایی صنعتی گفت: برخی از 
مواد غذایی صنعتی، طعم شیرینی ندارند اما حاوی قند هستند 
حاوی  آن  غذاخوری  قاشق  هر  که  کچاپ  یا  قرمز  مانند سس 

چهار تا پنج گرم قند است.
عضو هیات علمی دانشکده علوم تغذیه و صنایع غذایی توصیه 
کرد که در رژیم غذایی کودکان زیر ۲ سال از مصرف قند و 
خودداری  شکر  و  قند  حاوی  صنعتی  غذاهای  و  افزوده  شکر 

شود.
آیا شیرین کننده ها موجب چاقی می شوند؟

های  کننده  شیرین  حاوی  غذایی  مواد  اظهارداشت:  اسلامیان 
باعث  اما  هستند  کمی  بسیار  قند  و  کالری  دارای  مصنوعی 
به دریافت مواد غذایی شیرین می شوند و  افراد  افزایش تمایل 
کبد  به  ابتلا  و  چاقی  وزن،  اضافه  به  منجر  است  ممکن  حتی 

چرب شوند.
وی با اشاره به استفاده از شیرین کننده های مصنوعی در صنعت 
مقادیر  مواد در  این  بودن گفت:  به صرفه  مقرون  دلیل  به  غذا، 

خیلی کم، قدرت شیرین کنندگی بالایی دارند.
یا  و  کالری  بدون  اکثرا  کننده های مصنوعی  افزود: شیرین  وی 
بسیار کم کالری هستند به همین دلیل برخی افراد تمایل به خرید 
دریافت  کمتری  کالری  تا  کردند  پیدا  غذایی  محصولات  این 
های  کننده  شیرین  مصرف  مورد  در  مهم  نکته  چند  اما  کنند. 

مصنوعی باید مدنظر قرار دهیم.
به گفته اسلامیان براساس مطالعات انجام شده قندهای مصنوعی 
باعث کاهش باکتری های مفید دستگاه گوارش و در نتیجه اثرات 

منفی بر سلامت افراد می شوند.
وی با اشاره به این که باکتری های مذکور نقش مهمی در تنظیم 
قند خون دارند خاطرنشان کرد: عدم تعادل باکتری های مذکور 
ممکن است با دریافت روتین این شیرین کننده های مصنوعی 

منجر به اختلال در تنظیم قند خون افراد دیابتی شود.
اسلامیان در ادامه گفت: دریافت همیشگی این شیرین کننده ها 
و  شیرین  غذایی  مواد  دریافت  به  فرد  تمایل  افزایش  باعث 
کاهش حساسیت وی به طعم شیرین می شود. بنابراین فرد برای 
غذایی  مواد  زیادی  مقدار  است  مجبور  شیرین  طعم  احساس 

شیرین را دریافت کند.
عضو هیات علمی دانشکده تغذیه خاطرنشان کرد: اخیرا آژانس 
بین المللی تحقیقات سرطان، شیرین کننده مصنوعی آسپارتام را 
در دسته B ۲ یعنی در دسته احتمالا سرطانزاها طبقه بندی کرده 
است که تحقیقات مذکور بیشتر روی حیوانات انجام شده است.

وی یادآور شد که مقدار مجاز دریافت روزانه آسپارتام ۴۰ میلی 
شیرین  و  است  شده  تعیین  بدن  وزن  هرکیلوگرم  ازای  به  گرم 
کننده های مصنوعی در صنعت، در حد استاندارد به غذاها اضافه 

می شوند.
در نوشابه های به اصطلاح رژیمی، اسید فسفریک مانند نوشابه 
بیماری کلیوی و پوکی  های معمولی است و برای مبتلایان به 

استخوان مضر است
اسلامیان با اشاره به این که شیرین کننده های مصنوعی مورد 
المللی  بین  آژانس  علمی  موسسات  توسط  صنعت  در  استفاده 
تحقیقات سرطان، سازمان جهانی بهداشت و فائو مورد تایید قرار 
می گیرند افزود: با توجه به این که مدت زیادی از عمر قندهای 
مصنوعی نمی گذرد باید با انجام مطالعات بیشتر از اثرات مثبت 

و منفی آنها بر سلامتی آگاه شویم.
اسلامیان با اشاره به مضرات نوشابه های رژیمی خاطرنشان کرد: 
در نوشابه های به اصطلاح رژیمی، اسید فسفریک مانند نوشابه 
بیماری کلیوی و پوکی  های معمولی است و برای مبتلایان به 

استخوان مضر است.
وی خاطرنشان کرد: نوشابه های رژیمی مانند نوشابه های معمولی 
حاوی گاز کربنیک هستند که می تواند باعث مشکلات گوارشی 

و ریفلاکس شود.
به گفته عضو هیات علمی دانشکده علوم تغذیه و صنایع غذایی، 
نوشابه در  حس گزش خوشایندی که گاز کربنیک موجود در 
زبان فرد ایجاد می کند منجر به افزایش اشتها و مصرف بیشتر 

مواد غذایی در هر وعده غذایی می شود.
اسلامیان مصرف نوشابه های حاوی قندهای مصنوعی را منجر به 
بر هم خوردن تعادل باکتری های مضر و مفید دستگاه گوارش 
فرد  در  را  شیرینی ها  مصرف  به  تمایل  نهایت  در  که  برشمرد 

افزایش می دهد.

 

پولی،  حاکمیت  تهدید  و  رمزدارایی ها  از  استفاده  گسترش 
معاملات سوداگرانه، هک و مسائل امنیتی، پولشویی و تأمین 
مالی تروریسم و مواردی از این  دســت، نیاز به چارچوب 
قانونی مقرراتی بهینه برای تنظیم دارایی های دیجیتال را نشان 
و  قضایی  مقامات  عالی ترین  همواره  که  موضوعی  می دهد؛ 

انتظامی بر آن تاکید دارند.
خلأ قانونی در حوزه رمز ارزها این حوزه را به بستری برای 
ناشناخته  و  و جدید  است  کرده  تبدیل  مجرمانه  فعالیت های 
از  که  سودجویانی  و  سو  یک  از  دیجیتال  ارزهای  بودن 
موجب  دیگر  سوی  از  می کنند  سوءاستفاده  مردم  ناآگاهی 
شده تا در سال های اخیر پرونده های قضایی با انبوه شاکیان 

سردرگم در محاکم در رابطه با این موضوع تشکیل شود.
با توجه به  نبود قوانین مدون و مصوب در حوزه رمزارزها 
گذشت بیش از ۱۵ سال از فعالیت آنها سبب جرایم مختلفی 
از جمله تامین مالی تروریسم، پولشویی و فرار مالیاتی شده 
و قانون در حوزه رمزارزها حقوق مصرف کننده را نیز تحت 
الشاع قرار داده است و بسیاری از افراد به علت نبود قانونی 
مناسب برای مقابله با کلاهبرداری های این حوزه سرمایه های 

خود را از دست داده اند.
برخی  در  اکنون  دیجیتال،  ارز  کلاهبرداران  وجود  با 
مالباختگان  از  عظیمی  جمعیت  شاهد  ارز  رمز  پرونده های 
افراد  که  می کنند  توصیه  قضایی  مقامات  همواره  و  هستیم 
نگذارند  سودجویان  اختیار  در  راحتی  به  را  خود  اطلاعات  
انتقال  یا  و  پولشویی  دلیل  به  افراد  این  دستگیری  که  چرا 

اموال به دیگران، سخت و پیچیده است.
۵۰ هزار شاکی در یک پرونده!

خصوص  در  مرکزی  بانک  تاکنون  که  است  این  واقعیت 
نکرده  پیش بینی  را  خاصی  برنامه  رمزارزها  به  بخشی  اعتبار 
در  شده  تشکیل  پرونده های  در  هم  دیگر  سوی  از  و  است 
این حوزه تعداد شُکات زیاد است و در برخی از آنها تا ۵۰ 
دسته  این  در  همچنین  دارد؛  وجود  مالباخته  و  شاکی  هزار 
است  تقلبی  رمزارز  که  می شود  مشاهده  گاهی  پرونده ها  از 
همچنین  ندارد  اعتباری  هیچ گونه  هم  کشور  از  خارج  در  و 
تقلبی  توکن های  از  استفاده  با  اشخاص  پرونده ها  برخی  در 
و  کرده  اغفال  را  افراد  سپس  و  کرده اند  ایجاد  را  بستری 
وجوهی را از مردم اخذ کرده اند و در مواردی برای مقطعی 
را  آن ها  اعتماد  و  کرده  پرداخت  افراد  به  سودهایی  کوتاه 
جلب کرده اند و تمام پول مردم را برده اند و در کشورهای 

دیگر آن را تبدیل به پول و یا ارز کرده اند.
دادگستری در حال رسیدگی هستند،  پرونده هایی که در  در 
بدون  و  واقعی  غیر  ارزها  از  بسیاری  که  می شود  مشاهده 
پشتوانه هستند و افراد اعتماد کرده اند و مبالغ شان را در قالب 
دلار و یا ارز دیگری پرداخت کردند و افراد سودجو از این 
کرده اند  فرار  کشور  از  و  کرده  کلاهبرداری  به  اقدام  طریق 
اموال  پرونده  به  رسیدگی  جریان  در  که  درحالیست  این  و 
زیادی از افراد کلاهبردار برای پرداخت وجوه مالباختگان در 
داخل کشور شناسایی نمی شود و کفایت حقوق مالباختگان 

را نمی دهد و آنها را ناکام می گذارد.
۲۵ مرداد امسال بود که حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین 
و  سرکشی ها  ادامه  در  قضاییه  قوه  رئیس  محسنی اژه ای 
از  مسئله محورخود  و  آسیب شناسانه  و  میدانی  بازدیدهای 
قضایی  مجتمع  از  ساعت   ۴ قضایی، حدود  مراکز  و  مراجع 
بازدید  تهران  اقتصادی  جرایم  به  رسیدگی  ویژه  تخصصی 
کرد.محسنی اژه ای در جریان این بازدید به مطالعه و بررسی 
موسوم  رمزارزها  حوزه  در  کثیرالشاکی  پرونده ای  اجمالی 
از  راستا  این  در  مربوطه  قاضی  پرداخت؛  »کریپتولند«  به 
پرداخت مطالبات شکات پرونده مزبور به نرخ روز با حکم 
دادگاه و اقدام دادستانی خبر داد و قاضی القضات خطاب به 
مسئولان این شعبه و مسئولان دادگستری تهران تاکید کرد که 
احقاق حق مالباختگان و مقوله  ردّ مال را در قبال پرونده های 
کثیرالشاکی با جدیت دنبال کنید و به سهم خود و با همکاری 
مردم  عموم  و  جامعه  به  آگاهی بخشی  جهت  در  رسانه ها 
درباره آسیب ها و تبعات سرمایه گذاری و فعالیت در حوزه ی 
رمزارزها اطلاع رسانی و تبیین گری کنید؛ چرا که عموم مردم 
باید بدانند و آگاه باشند که فعالیت و سرمایه گذاری در این 
حوزه ها، اقدامی پرریسک و بدون تضمین است و افرادی که 

در این قبیل پرونده ها مدعی هستند که سرشان کلاه گذاشته 
کامل،  آگاهی  بدون  نیز  خود  که  بپذیرند  باید  است،  شده 
البته قطعاً اهتمام دستگاه  مبادرت به کاری پرریسک کردند؛ 
پرونده های  در  مالباختگان  همه  حقوق  استیفای  قضایی 

کثیرالشاکی است.
پرونده  مجتمع،  این  در  قضاییه  قوه  رئیس  حضور  زمان  در 
کثیرالشاکی موسوم به »رمزارز کینگ مانی« با حضور شکات 
که  پرونده ای  بود.  رسیدگی  و  بررسی  دست  در  متهمان  و 
بررسی  از  پس  قضاییه  قوه  رئیس  و  دارد  شاکی  هزار  پنج 
و  پرونده  این  ابعاد  از  فارغ  داشت:  اظهار  پرونده  این  ابعد 
به طور کلی همه پرونده های کثیرالشاکی و اتهامات انتسابی 
که  فردی  گرفته،  مجرمانه شکل  اقدامات  و  آن ها  متهمان  به 
اطمینان می کند و سرمایه خود را در این قبیل امور می آورد، 
باید از خود بپرسد که این سود نامتعارفی که به او وعده داده 
شده و یا در بادی امر نصیبش می شود، چه منشأیی دارد و آیا 
این سود در شرایط اقتصادی کشور، منطقی و عقلانی است؟

و  قضات  از  جمعی  با  دیدار  در  مرداد   ۲۷ اژه ای  محسنی 
و  رمزارزها  موضوع  درباره  تهران  دادگستری  کارکنان 
پرونده های کثیرالشاکی مرتبط با این قضیه گفت: پرونده های 
تبعات جدی  واجد  می تواند  رمزارزها  با  مرتبط  کثیرالشاکی 
اقتصادی و اجتماعی باشد؛ ممکن است تعداد این پرونده ها 
و  آگاهی بخشی  است  ضروری  اینرو  از  رود؛  فزونی  به  رو 
اطلاع رسانی به عموم مردم درخصوص تبعات و آسیب های 
فعالیت و سرمایه گذاری در این حوزه های پرریسک و بدون 
قرار  کار  دستور  در  پیش  از  بیش  تضمین،  فاقد  و  پشتوانه 
گیرد؛ در این رابطه مراجع قضایی ذیربط از ظرفیت های مرکز 
رسانه قوه قضاییه و سایر رسانه ها در جهت تبیین گری برای 

مردم، هر چه بیشتر استفاده کنند.
افزایش قابل توجه پرونده های حوزه رمزارز در محاکم 

قضایی
رضا نجفی سرپرست دادسرای مجتمع قضایی تخصصی ویژه 
به  اشاره  با  نشست  این  در  نیز  اقتصادی  به جرایم  رسیدگی 
خلأ قانونی در حوزه رمز ارزها و ضرورت اتخاذ تدابیر لازم 
برای پر کردن این خلأ، اظهار داشت: امروز بسیاری از جرایم 
در بستر فعالیت رمزارزها صورت می گیرد و این حوزه سبب 

افزایش قابل توجه پرونده ها در محاکم قضایی شده است.
تدابیر  اتخاذ  برای  اول  معاون  به  عدلیه  رئیس  دستور 

لازم در رابطه با رمزارزها
ادامه  پرونده ها  نوع  این  در  قضاییه  قوه  رئیس  تاکیدهای 
به  قضایی  مسئولان  عالی  شورای  در  که  جایی  تا  داشت 
جلساتی  برگزاری  با  تا  داد  دستور  قضاییه  قوه  اول  معاون 
با بخش های ذیربط از جمله بانک مرکزی و وزارت اقتصاد 
قوه  جرم  وقوع  از  پیشگیری  معاونت  همکاری  همچنین 
قضاییه، }در حوزه های مرتبط با مسئولیت های دستگاه قضا{ 
کنند  اتخاذ  رمزارزها  قضیه  قبال  در  را  تمهیداتی  و  تدابیر 
بر  سوء  تاثیرگذاری  احیاناً  و  مردم  شدن  متضرر  جلوی  تا 
موضوعات پولی کشور به واسطه مقوله  رمزارزها گرفته شود.

خلاء  با  رمزارزها  مقوله  در  کرد:  تصریح  ای  اژه  محسنی 
از  مواجه ایم؛  ناکافی  آگاهی بخشی  و  اطلاع رسانی  و  قانونی 
پیرامون  مردم  به  آگاهی بخشی  به  نسبت  نیز  رسانه ها  اینرو 
مبحث رمزارزها و شگردهای کلاهبرداری از آنها به واسطه 

رمزارزها، اقدامات مقتضی را ترتیب دهند.
اصغر جهانگیر سخنگوی قوه قضاییه نیز ۳۰ مرداد در پاسخ 
به سوال ایرنا درباره خلأ قانونی در حوزه رمزارزها و تدابیر 
وقوع  از  پیشگیری  برای  قضاییه  قوه  پیشگیرانه  اقدامات  و 
جرم در این حوزه با توجه به تاکیدهای مورد ریاست دستگاه 
امروزه موضوع رمزارزها  اظهار داشت:  باره  این  قضایی در 
شناخته  دولت ها  همه  ابتلای  مورد  بلکه  ما  کشور  در  نه تنها 
کشورهای  مرکزی  بانک های  از  بسیاری  حتی  و  می شود 
مختلف به این موضوع توجه داشته اند.وی ادامه داد: در ایران 
بانک  جمله  از  متولی  دستگاه های  با  متعددی  جلسات  نیز 
بود  این  جلسات  این  نتایج  از  یکی  و  شده  برگزار  مرکزی 
که بانک مرکزی نسبت به ساماندهی این موضوع ورود کند 
وظایف  امروز  تا  متاسفانه  که  باشد  داشته  موثرتر  و حضور 
خود را به خوبی انجام نداده است..جهانگیر افزود: از آنجایی 
از  اغلب  ندارند  مشخص  پشتوانه  ارزها  رمز  این  غالبا  که 

فرآیندهای نظارتی خارج هستند از این رو بستر مناسبی برای 
را  کلاهبرداری  و  پولشویی  جمله  از  مجرمانه  فعالیت های 
است  داشته  که  مصوبه ای  با  دولت  البته  و  می کنند  فراهم 
نوع  این  در  و مخاطرات  فعالیت  به ریسک  باتوجه  همچنین 

معاملات، این نوع معاملات را ممنوع اعلام کرده است.
وی اضافه کرد: در زمینه جرم انگاری و آگاهی بخشی و اطلاع 
ضابطان  همکاری  با  قضاییه  قوه  نیز  حوزه  این  در  رسانی 
اقدامات  تا  می دهد  انجام  را  لازم  رصد  مجازی  فضای  در 

بازدارنده و پیشگیرانه اتخاذ شود.
از وقوع  پیشگیری  اقدامات معاونت اجتماعی و  به  جهانگیر 
از سال  اشاره کرد و گفت:  این حوزه  در  قوه قضاییه  جرم 
۱۴۰۱ تاکنون در حوزه رمزارزها چند کارویژه صورت گرفته 
است؛ شناسایی خلأ های قانونی و جرایم مرتبط با رمزارزها و 
ارائه راهکارهای پیشگیرانه به دستگاه های مختلف در دستور 
پیشگیری  رویکرد  با  فنی  اقدامات  همچنین  است.  بوده  کار 
برای شناسایی الگوهای کشف رمزارزهای پر ریسک یکی از 
کارهایی بوده که دنبال می شود. شناسایی آخرین شگردهای 
دیگر  از  مردم  به  اطلاع رسانی  و  رمزارزها  حوزه  جرایم 

اقدامات این معاونت برای پیشگیری از وقوع جرم است.
از  پیشگیرانه  سمینار  داد:  ادامه  قضاییه  قوه  سخنگوی 
دادگستری  قاضی   ۱۰۰ همکاری  با  رمزارزها  مخاطرات 
که  می شود  برگزار  توانیر  همکاری شرکت  با  البرز  و  تهران 

امیدواریم نتیجه آن ارتقای آگاهی های عمومی باشد.
راه اندازی شعب تخصصی رسیدگی به جرایم رمز ارز و 

رایانه ای در تهران
وقوع  از  پیشگیری  و  اجتماعی  معاون  نیکوکار  ابوالفضل 
شعب  راه اندازی  از  اخیرا  نیز  تهران  استان  دادگستری  جرم 
تهران  در  رایانه ای  و  ارز  رمز  جرایم  به  رسیدگی  تخصصی 

خبر داده است.
وی اظهار داشت: در شهر تهران دادسرای تخصصی رسیدگی 
و  قدس  مجتمع  در  دادگاهی  شعبه  و  ای  رایانه  جرایم  به 
همچنین شعبی در مجتمع قدوسی و در شهرستان ها نیز یک 
به  دادگاه تجدیدنظر  دادگاه و یک شعبه در  شعبه دادسرا و 
می رسد  نظر  به  البته  که  است  شده  داده  اختصاص  امر  این 
تشکیل مجتمع تخصصی رسیدگی به جرایم رایانه ای و رمز 
ارزها به صورت متمرکز از شعب دادسرا و دادگاه بدوی و 
امور  جرایم  به  رسیدگی  تخصصی  مجتمع  شبیه  تجدیدنظر 

اقتصادی با شورای مشورتی هدایتگر ضروری باشد.
را  رمزدارایی ها  بازارهای  چگونه  دیگر  کشورهای 

مدیریت کردند؟
اخیرا مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی هم در مطالعه 
تطبیقی »چگونگی مواجهه کشورها با رمزدارایی ها« را مورد 
روسیه،  )چین،  کشور  هشت  رویکرد  و  داده  قرار  بررسی 
بررسی کرده  را  انگلیس، قطر،کانادا و هند(  امارات،آمریکا، 
ممنوعیت  در  سعی  سختگیرانه  رویکردی  با  برخی  که  است 
همه و یا بخشی از فعالیت های مرتبط با این حوزه داشته اند، 
بررسی  در  مقررات  با وضع  و  محتاطانه  رویکردی  با  برخی 
برخی  و  نهاده اند  قدم  مقررات  نتایج وضع  ارزیابی  و  بیشتر 
قوانین،  با وضع  موارد  برخی  در  و  نگاهی خوشبینانه  با  نیز 
به  را  حوزه  این  با  مرتبط  فعالیت های  از  بخشی  یا  و  همه 

رسمیت شناخته اند.
با توجه به شرایط موجود، مبرهن است که همچنان در حوزه 
اقتصاد دیجیتال و رمزارزها در ایران خلأهای قانونی وجود 
دارد و مبانی قانونی استفاده از رمز ارزها باید شناسایی شود. 
قضایی  دستگاه  در  بسیاری  های  پرونده  نیز  راستا  همین  در 
در جریان رسیدگی قرار دارد و براساس آخرین اطلاعات از 
دادگستری استان تهران، پرونده صرافی کریپتولند با بیش از 
۵۱ هزار شاکی نخستین پرونده کثیرالشاکی است که موضوع 
نهایی  حکم   ۱۴۰۲ سال  در  و  برمی گردد  رمزارزها  به  آن 
پرونده صرافی کریپتولند صادر شد همچنین جلسات دادگاه 
برگزار و  نیز  پنج هزار شاکی  از  با بیش  پرونده کینگ مانی 
رأی این پرونده نیز صادر شد همچنین پرونده دریک نیز به 

دادگاه ارسال شد.
رمزارزها  با  مواجهه  در  کشور  کلان  سیاست های  سند 

تدوین می شود
مرکزی  بانک  نوین  فناوری های  معاون  محرمیان  مهران  البته 
کارگروه  فوق العاده  جلسه  تشکیل  از  امسال  ۳۰مرداد 
با  که  کرد  اعلام  و  داد  خبر  رمزارزها  مبادلات  ساماندهی 
سیاست های  سند  به زودی  مرکزی،  بانک  رئیس  کل  دستور 
کلان کشور در مواجهه با رمزارزها، با محوریت بانک مرکزی 
قوانین  است که خلأ  این  واقعیت  اما  ارائه می شود  و  نهایی 
رمزارزها  در رسمیت  ابهام  پیشگیرانه،  و  نظارتی  مقررات  و 
به  کنترلی  و  نظارتی  چالش های  آن ها،  مالکیت  و  اعتبار  و 
و  بلاکچین  فناوری  بودن  ناشناس  و  تمرکززدایی  واسطه 
و  سازمانی  انسجام  و  وحدت  فقدان  رمزارزها،  معاملات 
نهادی در حوزه رمزارزها، فقدان قوانین و مقررات لازم در 
حوزه صرافی های دیجیتال و مراکز مبادله رمزارزها، تبلیغات 
فریبکارانه وسیع و وسوسه انگیز در حوزه سرمایه گذاری در 
آموزش عمومی و هشداردهی  بودن  ناکافی  و  زمینه رمزارز 
زا،  جرم  حیطه  این  به  نسبت  تبلیغاتی  و  رسمی  نهادهای 
در  کیفری  عدالت  نظام  فعالان  مهارت  و  دانش  در  ضعف 
با جرم  مرتبط  ماهوی  و  حوزه رمزارزها و مشکلات شکلی 
یابی و دادرسی در جرایم رمزارزها از جمله آسیب های این 
بر ضرورت هوشمندی و آگاهی مردم  حوزه است و علاوه 
نوین،  حوزه های  شیادان  دام  در  افتادن  از  جلوگیری  برای 
امروز  نیاز  بر  مبتنی  و  فوریت  به  باید  که  رسد  می  نظر  به 
در این حوزه قانونگذاری مدون و مشخص صورت گیرد تا 
ضمن پیشگیری از وقوع جرم، جنبه بازدارندگی داشته باشد 
و با جرم انگاری فعالیت های مجرمانه در این حوزه از متضرر 

شدن مردم جلوگیری شود.

 رئیس سازمان امداد و نجات جمعیت هلال احمر کشور گفت: 
بیش از ۳۷ هزار نفر از خدمات امدادی نیروهای هلال احمر در 

عملیات امداد ونجات اربعین حسینی بهره مند شدند.
امدادی و  تیم  های  امدادرسانی  بابک محمودی در خصوص 
عملیاتی هلال احمر به زائران اربعین حسینی در قرارگاه های 
مرداد  پانزدهم  از  نفر   ۸۲۶ و  هزار   ۳۷  : افزود  کشور  مرزی 
احمر  هلال   امدادی  خدمات  از   ،۱۴۰۳ شهریور  دوم  لغایت 

بهره مند شدند.

وی اظهارداشت: در این مدت ۲۷۶ نفر از این مراجعه کنندگان 
دچار مصدومیت شدند که ۲۴۴ نفر بیمار و ۳۲ نفر فوتی از 
ایران تحویل  به قرارگاه های مرزی هلال احمر  کشور عراق 
داده شدند و پس از انجام اقدامات پیش بیمارستانی به مراکز 
ترافیکی  نفر در سوانح  بین ۳۱  این  یافتند، در  انتقال  درمانی 
مصدوم شدند که از این تعداد ۲۳ نفر مصدوم و همچنین ۸ نفر 
از جان باختگان با استفاده از تجهیزات ست نجات رهاسازی 
اربعین  زائران  از  نفر   ۴۱۴ و  هزار   ۸ کرد:  اضافه  شدند.وی 

حسینی در محل توسط نیروهای امدادی جمعیت هلال احمر 
در محل درمان سرپایی شدند، همچنین ۹۳ مورد عملیات امداد 

ونجات ترافیکی توسط نیروهای هلال احمر به ثبت رسید.
رئیس سازمان امداد و نجات جمعیت هلال احمر کشور ادامه 
داد: به ۹ هزار و ۷۸۲ نفر از زائران نیز اسکان اضطراری داده 
شد و ۱۸ هزار و ۴۴ نفر مراجعه کننده به قرارگاه های مرزی 
از خدمات سلامت محور نیروهای هلال احمر از جمله تست 

فشارخون و قندخون بهره مند شدند.
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اگر شرایط سلامتی خاصی دارید، ممکن است بیشتر بیمار 
شوید. هم چنین این مسئله می تواند ناشی از کمبود ویتامین، 

کم آبی بدن یا رژیم غذایی و سایر احتمالات باشد.
اگر دائم بیمار می شوید، ممکن است به دلیل عملکرد ضعیف 
سیستم ایمنی یا سایر شرایط سلامتی باشد که بر این مسئله 
بیماری پیشگیری کنید،  از  دامن می زنند. همیشه نمی توانید 
اما شاید بتوانید رژیم غذایی و سبک زندگی خود را اصلاح 

کنید تا سلامت و ایمنی بدن خود را ارتقا دهید.
۱( رژیم غذایی کامل داشته باشید

اگر رژیم غذایی کامل و سالمی نداشته باشید، بدن در هیچ 
زمینه ای نمی تواند عملکرد خوبی ارائه دهد. رژیمی که فاقد 
قند و غذاهای  میزان مصرف  و  است  مواد مغذی ضروری 
فرآوری شده در آن بالاست، بر سلامت روده و سیستم ایمنی 
بیماری های  به  ابتلا  خطر  است  ممکن  و  دارد  منفی  تأثیر 
مختلف از جمله سرماخوردگی را افزایش دهد. تغذیه کامل 
به معنی دریافت مواد مغذی، ویتامین ها و مواد معدنی مورد 

نیاز بدن است. برای این منظور کافی است:
روزانه انواع مختلفی از میوه ها و سبزیجات بخورید.

پروتئین های  و  کنید  انتخاب  را  چربی  بدون  پروتئین های 
خود  غذایی  رژیم  در  را  آجیل  و  حبوبات  مانند  گیاهی 

بگنجانید.
به منظور دریافت اسیدهای چرب امگا ۳، از غذاهای دریایی 
و ماهی های چرب مانند سالمون استفاده کنید یا مکمل آن 

را بخورید.
غذاهای  و  تصفیه شده  غلات  قند،  مصرف  روزانه  مصرف 

فرآوری شده را محدود کنید.
غلات کامل و غذاهای حاوی فیبر بخورید.

کمبود  نشوید؛  غافل  دی  ویتامین  مصرف  و  دریافت  از 
ویتامین دی یکی از علل ابتلا به سرماخوردگی و عفونت های 

حاد دستگاه تنفسی، مانند آنفلوانزا و کووید-۱۹، است.
۲( کم آبی بدن را جبران کنید

عملکرد اندام های مختلف بدن وابسته به آب است. آب وظیفه 
انتقال مواد مغذی و مواد معدنی به سلول ها را دارد، هم چنین 
دهان، بینی و گلو را مرطوب نگه می دارد که در جلوگیری 
از بیماری و ابتلا به ویروس ها مؤثر است. ما معمولًا روزانه 
بخشی از آب بدن را از طریق ادرار، مدفوع، تعریق و حتی 
تنفس از دست می دهیم. کم آبی نیز زمانی اتفاق می افتد که 
مایعات از دست رفته را جایگزین نکنیم. کم آبی با علائمی 
است.  همراه  یبوست  و  فشار  افت  سردرد،  خستگی،  چون 
برای جلوگیری از این اتفاق، در تمام طول روز آب بنوشید. 
غذاهایی با محتوای آب بالا، مانند میوه ها و سبزیجات، بدن 
را هیدراته نگه می دارند و احتمال ابتلا به انواع بیماری را 

تاحدودی کاهش می دهند.
۳( با کم خوابی مقابله کنید

در  بیشتر  نمی خوابند،  کافی  اندازه  به  شب ها  که  افرادی 
بدن  طبیعی  توانایی  خواب،  کمبود  هستند.  بیماری  معرض 
می دهد.  کاهش  ویروس ها  و  عفونت ها  با  مبارزه  برای  را 
زودرس،  مرگ  با  طول شب  در  ساعت   ۶ از  کمتر  خواب 
به  آنتی بادی  پاسخ  کاهش  و  ویروسی  عفونت  به  ابتلا 
به حداقل ۷ ساعت  بزرگسالان  است.  مرتبط  واکسیناسیون 
خواب و کودکان به ۱۰ ساعت خواب شبانه دارند. کمبود 
خواب مزمن نیز خطر ابتلا به چاقی، بیماری قلبی و دیابت 

را افزایش می دهد.
۴( رعایت بهداشت را در الویت قرار دهید

تماس  در  زیادی  میکروب های  با  روز  طول  در  ما  دستان 
هستند. هنگامی که سطوح حاوی میکروب را لمس می کنید 
به صورت، لب ها و مواد خوراکی  را  و سپس دست خود 
می زنید، احتمال ابتلا به بیماری را بالا می برید. شست وشوی 
دست ها با آب گرم و صابون به مدت ۲۰ ثانیه به شما کمک 
قبل  بمانید.  امان  در  بیماری زا  میکروب های  شر  از  می کند 
بیمار،  فرد  از  مراقبت  از  بعد  و  قبل  غذا،  از صرف  بعد  و 
قبل و بعد از درمان زخم، بعد از سرفه یا عطسه و پس از 
لمس سطوح آلوده لازم است دست های خود را بشویید یا 

ضدعفونی کنید.
۵( نقص ایمنی بدن را جبران کنید

اگر سیستم ایمنی شما ضعیف باشد یا به اختلالات سیستم 
ایمنی دچار باشید، احتمالًا بیشتر سرما می خورید. اختلالات 
سیستم ایمنی زمانی رخ می دهد که سیستم ایمنی فرد قادر 
به مبارزه با باکتری ها، سموم، ویروس ها و قارچ ها و سایر 
علل بیماری زا نباشد. نقص ایمنی معمولًا ناشی از سوءتغذیه 
یا ژنتیک است. هم چنین مصرف برخی داروها مانند شیمی 
درمانی یا بیماری هایی مانند لوسمی یا هپاتیت در تضعیف 
ایمنی  نیز سیستم  افزایش سن  با  ایمنی نقش دارند.  سیستم 

بدن ضعیف تر می شود.
۶( ژنتیک را در نظر بگیرید

علل  از  یکی  نیز  خون  سفید  گلبول های  کم  تعداد 
سرماخوردگی های پی در پی است. این وضعیت »لکوپنی« 
نام دارد و می تواند ژنتیکی یا ناشی از بیماری دیگری باشد. 
افزایش  را  عفونت  خطر  خون  سفید  گلبول های  کم  تعداد 
می دهد. تعداد کافی و بالای آن نیز ژنتیکی است و می تواند 
از شما در برابر بیماری محافظت کند. از همین رو، برخی 
آنفلوانزا  یا  برابر سرماخوردگی  در  طبیعی  به طور  افراد  از 

مقاوم تر هستند.
۷( استرس بیش از حد را کنترل کنید

استرس بخشی طبیعی زندگی است، اما استرس مزمن روی 
بدن تأثیر منفی دارد، خطر ابتلا به بیماری را افزایش و پاسخ 

ایمنی برای مبارزه با عفونت را کاهش می دهد.
و  می اندازد  تأخیر  به  را  بهبودی  ایمنی،  سیستم  تضعیف   

دفعات ابتلا به عفونت و شدت آن را افزایش می دهد.
اگر به طور مکرر مریض می شوید، به عادات و محیط اطراف 

خود دقت کنید. 
هنگامی که بدانید چه چیزی شما را بیمار می کند، می توانید 
از  چه  دهید،  انجام  خود  سلامت  بهبود  برای  را  اقداماتی 
طریق مراجعه پزشک و چه به واسطه تغییر رژیم غذایی و 

سبک زندگی.

رمزدارایی ها؛ نبود قانون و جولان کلاهبرداران

رئیس سازمان امداد و نجات جمعیت هلال احمر کشور خبرداد:

بهره مندی بیش از ۳۷ هزار نفر از خدمات امدادی هلال احمر در اربعین
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دانشگاه علوم پزشکی زاهدان از 
لحاظ نظام پرداخت در سه سال 

گذشته 20 پله رشد داشته است

در پی رای اعتماد مجلس شورای اسلامی به محمد اتابک برای 
گفت وگویی  در  تجارت،  و  معدن  صنعت،  وزارت  سکانداری 
کارشناسی صنعت خودرو کشور، به موضوع بررسی اولویت های 
چالش های  مهم ترین  و  در حوزه صنعت خودرو  وزارت صمت 

این صنعت پرداختیم.
 هفته گذشته، وزرای پیشنهادی مسعود پزشکیان، همگی از 
مجلس شورای اسلامی رای اعتماد گرفته و تایید شدند که 
براساس آن، محمد اتابک به سمت وزیر صنعت، معدن و 

تجارت منصوب شد.
مهمترین  از  یکی  جزو  آن،  بازار  و  خودرو  صنعت    
بخش های مورد بحث، بررسی، سیاست گذاری در وزارت 
صمت است که نه تنها تصمیم گیری و سیاست گذاری برای 
آن کم نیست که خود، به عنوان یک صنعت راهبردی، نقش 

به سزایی در توسعه  صنعت کشور دارد.
طی سال های اخیر مواردی نظیر سیاست های قیمت گذاری 
و گلایه  مجموعه  صنعت از قیمت های دستوری، واردات 
خودرو، نحوه  تخصیص ارز، میزان تولید و تاکید بر افزایش 
آن، ساماندهی صنعت و بازار آن، نحوه  تخصیص خودرو 
موضوعاتی  و  مسائل  مهمترین  جمله   از  و...  مشتریان  به 
بررسی  و  بحث  مورد  و  مطرح  صنعت  این  در  که  است 
است.حال با مشخص شدن سکاندار جدید این وزارتخانه، 
کارشناس   - مقیسه  حسین  با  تفصیلی  گفت وگویی  در 
اولویت های  بررسی  به   - کشور  خودرو  صنعت  فعال  و 
مهم ترین  و  خودرو  صنعت  در  صمت  وزیر  پیش روی 

موضوعات مطروحه در این صنعت پرداختیم.
اتابک در جایگاه وزیر صنعت، معدن  آقای  به حضور  با توجه   
و تجارت و با توجه به اهمیت حوزه صنعت خودرو که همیشه 
جزو اصلی ترین دغدغه های وزرای صمت و انتظار جامعه است؛ 
به گونه ای که وزرای قبلی را می توانسیم وزیر خودرو هم تلقی 
در  شرایطی  چه  در  را  صمت  وزارت  ایشان  شما،  بنظر  کنیم، 
در  کلی صنعت  و وضعیت  گرفته   تحویل  حوزه صنعت خودرو 
حال حاضر چگونه است؟ محمد اتابک در حوزه صنعت خودرو 
برای  ابر چالش ها  بایستی چند مسئله اساسی که سبب چالش و 

صنعت خودرو شده را مد نظر قرار دهد.
در توصیف اهم این  چالش ها می توان به بحث چگونگی واردات 
خودرو، سیاست صریح و شفاف وزیر در خصوص قیمت گذاری 
فاجعه بار،  امر  این  از  شدن  خارج  و چگونگی  دستوری خودرو 
موافق  چنانچه  و  خصوصی سازی  خصوص  در  ایشان  نگاه 
انحصار  از  مکانیزمی  چه  با  امر   این  است،  خصوصی سازی 
جلوگیری خواهد کرد و چه برنامه حمایتی در خصوص تضمین 
حمایت از سرمایه گذاری بخش خصوصی خواهد داشت؟، بحث 
پر چالش و شکست خورده  سیستم یکپارچه فروش، سیاست ها و 
برای  قطعه  واردات  خودرو،  واردات  برای  ارز  تخصیص  نحوه 
خودروهای مونتاژی و واردات قطعات خودرو برای خودروهای 
بالای ۵۰ درصد عمق داخل چگونه خواهد بود؟،  و از همه مهمتر 
برای  شایسته  و  اصلح  مدیران  انتخاب  در خصوص  ایشان  شیوه 

اداره و سیاست گذاری صنعت خودرو چگونه خواهد بود؟
اولویت ایشان در این حوزه بایستی چه موضوعی باشد؟

به نظر بنده، با توجه به خواسته عامه مردم در بحث دوباره واردات 
بحث  بایستی  این خصوص،  در  مجلس  نظر  همچنین  و  خودرو 
واردات را در برنامه در اولویت قرار دهند؛  اینکه با چه برنامه ای 
و بر اساس چه اعداد و ارقامی و چه میزان ارز قابل تخصیص و 
با چه تعرفه ای و در چه رنج قیمتی خودرو بایستی واردات داشته 

باشد یک به یک قابل بررسی است.

در  انحصار  بحث  دیگر  عملا  که  می شود  واردات خودرو سبب 
بسیار  سیاست های  حذف  قابلیت  و  باشیم  نداشته  خودرو  تولید 
این  قیمت گذاری دستوری خودرو حذف شود؛  اشتباه  مخرب و 
سیاست اشتباه باعث شده تا فروش کارخانه ای خودرو و لاتاری 
فروش خودرو شکل بگیرد و در کنار این رویه  غلط قیمت گذاری، 

زیان دهی فاجعه باری برای صنعت خودرو شکل بگیرد. از سوی 
اندکی در  برای گروه بسیار  ایجاد یک مافیا و رانت  دیگر سبب 

اقتصاد کشور نیز شد.
اساس  بر  واردات خودرو  سیاست گذاری  نحوه  بر سر  بازگردیم 
اعداد و ارقام  مستند؛ ما بین سال های ۱۳۸۷ تا پایان سال ۱۳۹۶ 
میانگین  با  خودرو  هزار   ۶۰ تا   ۵۵ حدود  سالانه  میانگین  بطور 
قیمت حدود ۱۸ تا ۲۰ هزار دلار،  واردات داشته ایم که بالاترین 
به تعداد ۱۰۳ هزار دستگاه  به سال ۱۳۹۶  میزان واردات مربوط 
است که حدود ۷۵ هزار دستگاه از آن نیز در همان سال ترخیص 
خودرو  واردات  هم  پیش  نیم  و  یکسال  تا   ۱۳۹۸ سال  شد.از 
نداشته ایم؛ بنابراین چنانچه میانگین مورد نیاز واردات را در این 
پنج سال به ازاء هر سال، ۸۰ هزار در نظر بگیریم، حدود ۴۰۰ هزار 
خودرو نسبت به حجم درخواست کمتر به بازار عرضه شده است.

از سوی دیگر چنانچه قیمت میانگین هر خودرو مورد نیاز برای 
واردات را حدود ۱۸ هزار دلار فرض کنیم، ارز مورد نیاز عددی 
در حدود ۷.۲ میلیارد دلار برای یک بازه پنج ساله خواهد بود؛ 
این در حالیست که در سال ۱۳۹۶ مجموع ارز تخصیص داده شده 
برای واردات خودرو با احتساب ۱۰۳ هزار خودرو که ۷۵ هزار 
خودرو در آن سال ترخیص شد و همینطور ارز مورد نیاز قطعات 
و مواد اولیه صنعت تولید خودرو و تولید خودروهای مونتاژی که 
۱.۵۳۴ میلیون دستگاه  تولید داشتیم، در مجموع عددی بین چهار 

تا پنج  میلیارد دلار بود؛
  این در حالی است که در سال ۱۴۰۲ تنها برای واردات مواداولیه 
و قطعات خودروهای تولید داخل و خودروهای مونتاژی، حدوداً 
هم  مجموع  در  که  شده  داده  تخصیص  ارز  دلار  میلیارد  هشت 
یک میلیون و ۳۸۸ هزار دستگاه خودرو تولید شد.بنابراین وزارت 
ارز محدود  با اجرای سیاست های درست،  بایستی  صمت جدید 
قابل در دسترس را به گونه ای مدیریت کند که هم برای واردات 
توان  که  دستگاه  هزار   ۱۰۰ تا   ۸۰ محدوده  در  نو  خودروهای 
ترخیص آن به راحتی وجود دارد در نظر گرفته شود و همچنین 

ارز مورد نیاز صنعت خودرو تامین شود.در نظر داشته باشیم که 
میانگین مناسب رنج قیمت خودرو وارداتی که در محدوده ۱۸هزار 
دلار است و قیمت خودروی وارداتی بایستی مابین ۱۰ تا ۲۵ هزار 
دلار در نظر گرفته شود، می توان حدود ۱۰۰ هزار دستگاه خودرو 
وارد کرد و ارز مورد نیاز هم حدود ۱.۷ میلیارد دلار تخمین زده 
می شود با این سیاست قطعاً وزارت صمت می تواند عطش 
بازار را در خصوص خودرو وارداتی کنترل کند و در عین 
امکان  اینکه  کند؛ ضمن  انحصار خارج  از  را  بازار  حال 
حذف سیاست قیمت گذاری دستوری از سر بازار صنعت 

خودرو داخل برداشته خواهد شد.
افزایش  سیاست های  از  بایستی  صمت  وزارت  البته 
درصد   ۵۰ از  بالاتر  داخلی سازی  عمق  با  خودرو  تولید 
با کمک سیاست های تعرفه ای به شدت حمایت کند تا ارز 
تخصیص داده شده به صنعت خودرو کاهش پیدا کند. با 
چنین سیاستی به اعتقاد بنده، حدود ۶.۵ میلیارد دلار برای 
یعنی  داریم؛  نیاز  ارز  خودرو  قطعات  و  خودرو  واردات 
کمتر از ارز تخصیص داده شده برای واردات مواداولیه و 
قطعات خودرو که در سال ۱۴۰۲ ارز تخصیص داده شد.

و  تامین  زنجیره  مهمترین بحث ها و درخواست  از  یکی   
تولید خودرو، حذف قیمت گذاری دستوری است، در این 
رابطه چه نظری دارید و چه اقداماتی در این حوزه لازم 
است که انجام شود؟ آیا باید قیمت گذاری حذف شود یا 

هنوز شرایط فراهم نیست؟
به  نیاز  بحث  خصوص  در  قبلی  سوال  در  که  همانطور 
واردات خودرو مطرح شد، از منظری دیگر می توان به اشکالات 

سیاست مخرب قیمت گذاری دستوری بپردازیم.  
شدت  به  دستوری  قیمت  که  است  درست  حاضر  حال  در 
میانگین فروش  پیکره صنعت خودرو شده و  باعث نحیف شدن 
که  مالی  گزارشات  اساس  بر  بزرگ  خودروساز  دو  کارخانه ای 
در سایت کدال در محدوده ۴۰۰۰ تا ۵۰۰۰ دلار بر اساس نرخ 
آزاد همین خودروها در  بازار  قیمت  البته  آزاد است؛  بازار  دلار 
بازار آزاد هم بالاتر از ۱۰ هزار دلار، قیمت می خورد؛ این نحوه 
قیمت گذاری شرایطی را ایجاد کرده که حتی اگر شرایط مدیریتی 
دیگری را بر سر این خودروسازان بگذاریم، طبیعتا باز هم زیان 
با  توانمند  و  دانگ  بین مدیر شش  تفاوتی  و  حاصل خواهد شد 

مدیر منفعل وجود ندارد.
زمانیکه بازار با واردات از انحصار خارج شود و سیاست قیمت 
دستوری برداشته شود، طبیعتاً تفاوت مدیر توانمند با مدیر منفعل 
رفت،   ناکارآمد  فروش  یکپارچه  سیستم  سیاست  بار  زیر  که 

مشخص خواهد شد.
در نظر داشته باشیم که این سیاست فروش یکپارچه، نهاد وزارت 
صمت را از سیاست گذار به یک کارگزار دون پایه فروش خودرو 
تقلیل داد؛ طبیعتاً با انتخاب مدیران توانمند برای صنعت خودرو 
و سیاست مستمر واردات خودرو قطعا می توانیم امید داشته باشیم 
کالای  یک  از  خودرو  هم  و  رود  بالاتر  خودرو  کیفیت  هم  که 
سرمایه ای به سمت کالای مصرفی سوق پیدا کند؛ از همه مهم تر 
به  با کیفیت تر  از آن مهم تر  با قیمت مناسب و  مردم  خودرویی 

دستشان برسد.
برنامه  دولت سیزدهم،  ابتدای سال وزیر صمت  تولید،  بحث  در 
که  شد  خواسته  و  کرده  مطرح  را  دستگاهی  میلیون   ۱.۷ تولید 
برای این میزان برنامه ریزی شود؛ در وهله  اول با توجه به تولید 
این عدد در سال  میلیون دستگاهی در مجموع سال ۱۴۰۲،   ۱.۳
جاری قابل تحقق است یا خیر؟ ملزومات تحقق این افزایش تولید 

چیست؟

سایه سنگین سیاست های غلط بر سر صنعت خودرو

در آستانه بازگشایی مدارس :  وزیر صمت می تواند بازار خودرو را ساماندهی کند؟

زمان برگزاری جشن شکوفه ها، 
غنچه ها و جوانه ها اعلام شد 

کهگیلویه و بویراحمد  استان  پرورش  و  آموزش  سرپرست 
را  جوانه ها  و  غنچه ها  شکوفه  ها،  جشن  برگزاری  زمان 
آموزش  روسای  درجلسه  جمالی  محمد  کرد.  اعلام 
وپرورش شهرستانها و مناطق کهگیلویه و بویراحمد که با 
حضور مدیران و رؤسای شهرستان ها و مناطق این استان 
خداوند  رضای  برای  باید  کار  اینکه  بیان  با  شد،  برگزار 

باشد، گفت: همه مدیران باید پای کار باشند. 
شهریور  بیست  تا  شانزدهم  از  اینکه  به  اشاره  با  جمالی 
مدارس  با شعار-بازگشایی  مدارس  بازگشایی  مانور  ماه، 
برای  مدارس  همه  کامل  برآمادگی  داریم،  ایران-را  برای 

بازگشایی هر چه با شکوه تر تاکید کرد. 
تحصیلی  سال  آغاز  و  مهر  پروژه  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
مهمترین اولویت آموزش و پرورش کهگیلویه و بویراحمد 
دبستانی ها(  )پیش  ویژه  غنچه ها  اظهار کرد: جشن  است، 
)دانش آموزان  ویژه  شکوفه ها  جشن  ماه،  شهریور   ۲۶ در 
پایه اول ابتدایی( ۲۷ شهریور، جشن جوانه ها ویژه )پایه 
مقاومت  ایثار،  مهر،  زنگ  و  شهریور   ۲۸) متوسطه  اول 
آموزش  سرپرست  می شود.  برگزار  مهر  اول  نیز  نماز  و 
پیوند  اهمیت  به  اشاره  با  کهگیلویه و بویراحمد  پرورش  و 
 ۱۵ گفت:  ها  خانواده  مسارکت  لزوم  و  مدرسه  و  خانه 
شهریور به بعد نیز انجمن اولیا و مربیان باید برگزار شود. 
کرد  تاکید  رسانه ها  و  عمومی  روابط  نقش  بر  جمالی 
باید  عمومی  و  رسانه ای  فضای  ماه،  شهریور  در  وگفت: 

بحث بازگشایی مدارس و آموزش و پرورش باشد. 
وی با بیان اینکه حداقل ۱۰ درصد مدارس، باید مدرسه 
در تراز باشد، خاطر نشان کرد: حداقل ۱۰ درصد مدارس 
درصد   ۵۰ و  خاص  مدارس  درصد   ۵۰ دولتی،  عادی 
مدارس دولتی و هیئت امنایی باید جزو مدارس در تراز 
باشد. جمالی تصریح کرد: در حداقل ۳۰ درصد مدارس 
توانمند  بحث  شود.  اجرا  دوری  نظام  باید  استان  مستقل 
با  جلسه  و  مدیران  انتصاب  و  انتخاب  معلمان،  سازی 
از دیگر محورهای مورد  ماه  مدیران مدارس در شهریور 
کهگیلویه و بویراحمد  پرورش  و  آموزش  سرپرست  تاکید 
در این جلسه بود. در این جلسه مدیران ادارات و مناطق 
برای  شده  انجام  اقدامات  از   کاملی  گزارش  گانه   ۱۳

بازگشایی مدارس ارائه دادند. خبرنگار نسیم -یاسوج
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رئیس دانشگاه علوم پزشکی زاهدان گفت: این دانشگاه از 
لحاظ نظام پرداخت در سه سال گذشته ۲۰ پله رشد داشته 
و در بین ۷۳ دانشگاه و دانشکده علوم پزشکی کشور به 
جایگاه بیست و دوم رسیده است.دکتر حبیب غزنوی در 
تابعه شهرستان زاهدان  بیمارستان های  با پرستاران  دیدار 
پرداخت  در  دانشگاه  این  کردیم  اعلام  بارها  کرد:  بیان 
تعرفه های پرستاری جزو دانشگاه های پیشرو کشور است 
و ما به مدت سه ماه در سال گذشته به علت عدم پرداخت 
مبالغ توسط بیمه ها، تعرفه ها را از منابع در اختیار و منابع 
به سبب عدم  اما  پرداختیم  عمرانی  های  پروژه  به  مربوط 
میسر  دانشگاه  توسط  مالی  تامین  امکان  ها،  بیمه  حمایت 
به سبب عدم  نیست که  این صحیح  داد:  ادامه  نیست.وی 
اجرای تعهدات توسط بیمه ها، منابع مالی که باید صرف 
پیشرفت های زیر ساختی شود به حقوق و مزایا اختصاص 
حق  پرستاری  های  تعرفه  گفت:  حال  عین  در  او  یابد. 
پرستاران است و من نیز در کنار شما هستم.دکتر غزنوی 
در خصوص موضوع کمبود نیروی کمک پرستار و خدمه 
انسانی  نیروی  جذب  خصوص  در  امسال  داشت:  اظهار 
چنانکه  بود  خواهد  متفاوت  گذشته  های  سال  به  نسبت 
زیادی  افراد  مختلف  های  دررده  کنون  تا  سال  ابتدای  از 
شروع بکار کرده اند و همچنان تا پایان سال جذب نیرو 
زاهدان  پزشکی  علوم  دانشگاه  داشت.رئیس  خواهد  ادامه 
درباره صحبت یکی از پرستاران درخصوص دریافتی قابل 
تاکید  درمانی  نیروهای  به  نسبت  ستادی  نیروهای  توجه 
کار  اضافه  سقف  دریافت  عدالت،  رعایت  هدف  با  کرد: 
داشته  نگه  ثابت  کنون  تا   ۱۴۰۱ سال  از  ستادی  نیروهای 
ریزی  برنامه  و  منابع  مدیریت،  توسعه  معاون  است.  شده 
گفت:  جلسه  این  در  هم  زاهدان  پزشکی  علوم  دانشگاه 
همانطور که همه شما تلاشگران در جریان هستید پرداخت 
مبالغ تعرفه پرستاری منوط به اجرای تعهدات توسط بیمه 
را  بیمه هاهنوز مطالبات سال ۱۴۰۲  هاست و در حالیکه 
ثبت  علیرغم  افزود:  نویدیان  اند. دکتر علی  نکرده  تصفیه 
در  تابعه  های  بیمارستان  در  خدمات  تومان  میلیارد   ۷۱
شده  پرداخت  بیمه  توسط  میلیارد   ۱۹ تنها  گذشته،  سال 
صورت  در  که  طلبکاریم  بیمه  از  میلیارد   ۵۱ متاسفانه  و 
را می  پرستاری  به سیستم  بدهی خود  تمام  آن،  پرداخت 
به  سخنانش  از  دیگری  بخش  در  کنیم.وی  تصفیه  توانیم 
موضوع کمبود نیرو نیز اشاره و تصریح کرد: امسال مجوز 
کردیم.دکتر  دریافت  را  شرکتی  نیروی  نفر   ۲۲۰ جذب 
پرستار  کمک  نیروی   ۴۴ حاضر  حال  در  گفت:  نویدیان 
نیروی کمک  در حال طی فرایند جذب هستند و تا ۱۰۵ 
منوط  مساله  این  اما  دارد  امکان جذب وجود  نیز  پرستار 
به توان بیمارستان به پرداخت حقوق آنان از درآمد های 

اختصاصی است.            
   زاهدان-خبرنگار نسیم

آگهی آراء هیات حل اختلاف موضوع ماده یک قانون تعین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

اسامی  یاد شده  قانون  اجرایی  نامه  آئین  ماده 13  و  قانون   3 ماده  در اجرای 
افرادی که اسناد عادی یا رسمی آنان در هیات مستقر در اداره ثبت اسناد و 
تائید قرار گرفته جهت اطلاع عموم در دو  و  املاک بجنورد مورد رسیدگی 
و محلی(  )کثیرالانتشار  ثبتی  نشریه آگهی های  فاصله 15 روز در دو  به  نوبت 

بشرح ذیل آگهی می گردد:
بخش دو بجنورد پلاک 217-اصلی اراضی قره نوده

فوق  اصلی  از  فرعی   152 پلاک  از  مزروعی  زمین  قطعه  یک  1-ششدانگ 
از  حسین  فرزند  زاده  حسین  ستار  ابتیاعی  مربع  متر   11000/03 مساحت  به 
مورخه   1403-4975 شماره  رای  برابر  نودهی  حسینقلی  ثبتی  مالکیت  محل 

1403/05/10
لذا بدینوسیله به فروشندگان ومالکین مشاعی و اشخاص ذینفع در آرای اعلام 
در  و  آگهی  انتشار  تاریخ  دارندبایداز  اعتراضی  چناچه  گردد  می  ابلاغ  شده 
ثبت محل  اداره  رابه  اعتراض خود  تا دوماه  الصاق درمحل  تاریخ  روستاهااز 
وقوع ملک تسلیم و رسیداخذ نمایندمعترضین باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نمایندوگواهی 
اعتراض  که  دهنددرصورتی  تحویل  محل  ثبت  اداره  به  دادخواست  تقدیم 
به دادگاه  در مهلت قانونی واصل نگرددیامعترض گواهی تقدیم دادخواست 
خواهدنمود  سند  صدور  به  مبادرت  ثبت  اداره  ننماید  ارائه  محل  عمومی 
بود.شناسه  نخواهد  دادگاه  متضرربه  مراجعه  از  مانع  مالکیت  صدورسند  ضمنا 

اگهی1767441
تاریخ انتشارنوبت اول1403/05/23

تاریخ انتشار نوبت دوم 1403/06/07
سعید عقیقی

رئیس اداره ثبت منطقه2 بجنورد
*****

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان شمالی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک منطقه دو بجنورد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

 1403/87 کلاسه   1403/05/02-140360307005004656 شماره  رای  برابر 
فاقد سند  و ساختمان های  اراضی  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  موضوع 
تصرفات  بجنورد  دو  منطقه  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی 
مالکانه بلامعارض متقاضی آقای / خانم  حسین نودهی  فرزند قربانعلی بشماره 
شناسنامه37 در ششدانگ یک باب خانه به مساحت 161.09 متر مربع قسمتی از 
پلاک  شماره 155 اصلی واقع در اراضی کهنه کند بخش 2 بجنورد حوزه ثبت 
ملک منطقه دو بجنورد قسمتی از مالکیت آقای عیسی باغچقی  محرز گردیده 
است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی 
می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
اعتراض  ماه  به مدت دو  اولین آگهی  انتشار  تاریخ  از  توانند  باشند می  داشته 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
بدیهی  نمایند.  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست  اعتراض،  تسلیم 
است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد. شناسه اگهی1767805
تاریخ انتشار نوبت اول :1403/05/23
تاریخ انتشار نوبت دوم1403/06/07

سعید عقیقی
رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه دو بجنورد

*****
ثبتی اراضی و ساختمان  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  آگهی اختصاصی موضوع 

های فاقد سند رسمی برابرماده ۳ و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیئت  صادره  آراء  برابر 
مالکانه بلامعارض  ثبتی تصرفات  فاقد سند رسمی مستقر در واحد  ساختمانهای 
ملی   2122015853 صادره  8 کد  شناسنامه  به شماره  پور  اسمعیل رضا  آقای 
در   1402114412480001460 پرونده  متقاضی کلاسه  فرزند حسن  گرگان  از 
ششدانگ عرصه و اعیان  یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 4774/44 متر مربع 
از پلاک   117- اصلی  واقع در اراضی مرزنکلاته  بخش 3 حوزه ثبت ناحیه 2 
گرگان طبق رای صادره حکایت از تصرفات متقاضی دارد. لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله پانزده روز آگهی شود از این رو اشخاصی 
که نسبت به رای صادره فوق الذکر اعتراض داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی بمدت دو ماه اعتراض خود را با ذکر شماره  پرونده به این 
اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
به مرجع ثبتی، دادخواست خود را به مرجع ذیصلاح قضایی تقدیم و گواهی 

تقدیم دادخواست را به این اداره ارائه نمایند.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/05/22  تاریخ انتشار نوبت دوم : 1403/06/07

شناسه آگهی :  1763881  
حجت الله تجری رئیس اداره ثبت اسناد واملاک منطقه دو گرگان

******
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمانشاه 

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک 
فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

سند رسمی 
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 

ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
اول/ هیات   1403.03.12 مورخ   140360316001002539 شماره  رای  برابر 

فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  دوم 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک تصرفات 
محمد  فرزند  رزینی  غلامی  عباسعلی  خانم  آقای/  متقاضی  معارض  بلا  مالکانه 
مبنی  کرمانشاه  از  صادره   3253050637 ملی  شماره  به   882 شناسنامه  بشماره 
به آدرس  قطعه زمین مزروعی  به ششدانگ یک  نسبت  مالکیت  بر صدور سند 
کرمانشاه بخش بیلوار روستای رزین به مساحت 3265.56 متر مربع پلاک شماره 
مالک  از  خریداری  کرمانشاه  حومه  یک  بخش  در  واقع  اصلی   325 از  فرعی 
به  الواسطه  مع  صورت  به  رضا  کرم  فرزند  بدری  احمد  آقای  مشاعی  رسمی 
متقاضی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله 15 روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
اخذ رسید ظرف مدت  از  و پس  تسلیم  اداره  این  به  را  اعتراض خود  ماه  دو 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
اعتراض  انقضای مدت مذکور و عدم وصول  بدیهی است در صورت  نمایند. 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403.05.22 
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1403.06.07 

سجاد مویدی رئیس ثبت اسناد و املاک 
 م الف 1763

****
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان گیلان

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک رودسر
فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  حیات 

سند رسمی
تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  اکیفی 
شماره  رای  برابر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  و  ثبتی  وضعیت 
140360318008003964 - 1403/4/22 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
پشته  میان  کاظمی  کریم  آقای  معارض  بلا  مالکانه  تصرفات  رودسر  ملک  ثبت 
از رودسر در ششدانگ یک قطعه  بشماره شناسنامه11698 صادره  فرزند کاظم 
زمین مزروعی به مساحت 1062/12 متر مربع به شماره پلاک 344 فرعی قسمتی 
از پلاک 1 فرعی از 85 اصلی واقع در میان پشته بخش 29 گیلان خریداری 
از محمد جعفر قربانی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
به  به فاصله 15 روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت  در در نوبت 
انتشار  تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  صدور 
از  پس  و  تسلیم  اداره  این  به  را  خود  اعتراض  ماه  دو  مدت  به  آگهی  اولین 
را  اعتراض دادخواست خود  تسلیم  تاریخ  از  ماه  اخذ رسید ظرف مدت یک 
به مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/05/23
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/06/07

رئیس ثبت اسناد و املاک رودسر-رمضان قربانی
م الف 1189

*********************
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 

ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
موضوع  اول  140360318008002515-1403/03/17هیات  شماره  رای  برابر 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
سیروس  معارض  بلا  مالکانه  تصرفات  رودسر  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در 
در ششدانگ  رودسر  از  شناسنامه 206 صادره  بشماره  رمضانعلی  فرزند  کریمی 
به شماره پلاک 1114  به مساحت 2319/7 متر مربع  یک قطعه زمین مزروعی 
مالک  از  گیلان خریداری   29 بخش  اصلی   6 از  گواسرا  قریه  در  واقع  فرعی 
نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا  است.  گردیده  محرز  رسمی 
به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
اعتراض  عدم وصول  و  مذکور  مدت  انقضای  در صورت  است  بدیهی  نمایند 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/05/23
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/06/07

رئیس ثبت اسناد و املاک رودسر-رمضان قربانی
م الف 1203

************
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان گیلان

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک رودسر
فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 

ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شماره 140260318008010542 - 1402/12/26 هیات اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک رودسر تصرفات مالکانه بلا معارض آقای مهرداد 
رمضانی صحنه سرائی فرزند حسین بشماره شناسنامه 667 صادره از رودسر در 
به شماره  مربع  متر  مساحت 11497/41  به  مزروعی  زمین  قطعه  ششدانگ یک 
گیلان   29 بخش  اصلی   3 از  محله  مازندران  قریه  در  واقع  فرعی   162 پلاک 
عموم  اطلاع  منظور  به  لذا  است.  گردیده  محرز  رسمی  مالک  از  خریداری 
اشخاص  که  صورتی  در  میشود  آگهی  روز   15 فاصله  به  نوبت  دو  در  مراتب 

تاریخ  از  میتوانند  باشند  اعتراضی داشته  متقاضی  مالکیت  به صدور سند  نسبت 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس 
از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را 
به مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و 
عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. تاریخ انتشار 

نوبت اول : 1403/05/23
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/06/07

رئیس ثبت اسناد و املاک رودسر-رمضان قربانی م الف 1184
**********

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان گیلان اداره ثبت اسناد و املاک حوزه 
ثبت ملک رودسر

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره 140360318008002018 - 1403/03/08 هیات اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
سیروس  معارض  بلا  مالکانه  تصرفات  رودسر  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در 
در ششدانگ  رودسر  از  شناسنامه 206 صادره  بشماره  رمضانعلی  فرزند  کریمی 
یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 2071/42 متر مربع به شماره پلاک 1113 
مالک  از  گیلان خریداری   29 بخش  اصلی   6 از  گواسرا  قریه  در  واقع  فرعی 
نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا  است.  گردیده  محرز  رسمی 
به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
اعتراض  عدم وصول  و  مذکور  مدت  انقضای  در صورت  است  بدیهی  نمایند 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/05/23
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/06/07

رئیس ثبت اسناد و املاک رودسر-رمضان قربانی   م الف 1204
***********************

تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
شماره  رای  برابر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  و  ثبتی  وضعیت 
تعیین  قانون  موضوع  هیات   1403/04/10 مورخ   140360318006002844
واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف 
ابوذر  ثبتی حوزه ثبت ملک آستانه تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی آقای 
محمد دوست لشکامی فرزند حسین بشماره شناسنامه 20 صادره از آستانه اشرفیه 
بصورت ششدانگ یکبابخانه و محوطه به مساحت 436.82 متر مربع پلاک 736 
فرعی از 93 اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 1 فرعی از 93 اصلی واقع در 
آستانه اشرفیه روستای استخر بیجار بخش 14 گیلان خریداری مع الواسطه از 
به منظور اطلاع  لذا  ورثه مهدی منصور صادقی گیلانی محرز گردیده است. 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص 
تاریخ  از  میتوانند  باشند  اعتراضی داشته  متقاضی  مالکیت  به صدور سند  نسبت 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس 
از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را 
به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
یداله قاسم زاده لالمی

رئیس ثبت اسناد و املاک 
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/05/23
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/06/07

م الف  1171/1
****************

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

اول  هیات   1403/04/19 مورخ   140360318020005092 شماره  رأی  برابر 
سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع 
مالکانه  تصرفات  کلاچای  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی 
بلامعارض متقاضی آقای رضا حسن نیا زنگل بره فرزند حسن به شماره شناسنامه 
1878 صادره از رحیم آباد به شماره ملی 6319952466 در ششدانگ یک قطعه 
زمین مشتمل بر بنای احداثی به مساحت 536 متر مربع به پلاک 98 فرعی از 
132 اصلی واقع در قریه زنگل بره بخش 29 گیلان خریداری شده از مورد نسق 
مالک رسمی آقای میرزا آقا حسن نیا زنگل بره نسق زارعی شماره 97454 مورخ 

50/5/9 دفترخانه 79 رودسر ( محرز گردیده است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند و میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را 
تسلیم  تاریخ  از  ماه  از اخذ رسید، ظرف مدت یک  تسلیم و پس  اداره  این  به 
اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد .
کفیل ثبت رئیس ثبت اسناد و املاک کلاچای-نادر عیوضی صالح

تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/05/23
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/06/07

م الف  1220
**************

آگهی موضع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
و اراضی و ساختمان های فاقد سند حوزه ثبت شهرستان سیاهکل

شماره  به  رای  برابر  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی 

140360318013003612 مورخه 1403/03/29 هیات
موضع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واحد ثبتی سیاهکل تصرفات مالکانه و 
بلا معارض متقاضی آقای / خانم - نیر علی شاه زاده فرزند اصغر شش 43950 
کد ملی 1550435493 صادره از مراغه ششدانگ یک قطعه زمین باغ به مساحت 
202/60 متر مربع به شمار پلاک فرعی 54 مفروز و مجزی شده از 4 فرعی از 
نشانی  به  گیلان   16 بخش  سیاهکل  درود  دز  قریه  در  واقع   113 اصلی  سنگ 
شهرستان سیاهکل روستای دزدرود از مورد مالکیت آقای حسین کریمی و زریر 

منتصری و غیره ....
کس  هر  میشود  آگهی   15 فاصله  به  نوبت  دو  در  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
و  حدود  و  اصل  به  نسبت  مشاع  مالکین  و  حقوق  صاحبان  و  مجاوران  از  اعم 
به  آگهی  انتشار  تاریخ  از  میتواند  باشد  داشته  اخواهی  و  فوق  مفروزی پلاک 
مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد شهرستان سیاهکل تحویل و 
ظرف مدت یکماه به مراجع قضایی صالحه دادخواست تسلیم و گواهی آن را 
به اداره متبوعه تحویل نماید در غیر این صورت پس از تقاضای مدت قانون 
مذکور برابر مقرارت نسبت به صدور سند مالکیت نیز مراجع متضرر به دادگاه 

نخواهد بود
رئیس ثبت اسناد و املاک سیاهکل

عباس شعبانیان کوجلی
انتشار نوبت دوم: 1403/06/07   تاریخ    1403/05/23 : انتشار نوبت اول  تاریخ 

م الف  1164/1
*******************

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

قانون  رای شماره 140360318011006598-1403/03/27هیات موضوع  برابر 
در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین 
خانم  آقای  متقاضی  بلامعارض  مالکانه  تصرفات  سرا  صومعه  ملک  ثبت  واحد 
مرتضی علی پور چلی فرزند ربیعلی به شماره شناسنامه 2503 صادره از تهران 
مربع پلاک 310  متر  بمساحت 13210  در ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی 
فرعی از 32 اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 10 واقع در قریه ملکسر بخش 
به  لذا  است.  گردیده  محرز  گلزار  رضی  سید  نسق  از  خریداری  گیلان   25
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود چنانچه 
داشته  اعتراض  مذکور  بشرح  متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاصی 
باشد میتوانند از تاریخ اولین انتشار آگهی بمدت 2 ماه اعتراض خودرا به این 
اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
بدیهی است و رسید در  نمایند.  تقدیم  به مراجع قضایی  را  دادخواست خود 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض مدت مذکور طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد.رئیس ثبت اسناد و املاک صومعه سرا
یداله شهبازی

تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/05/23
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/06/07م الف  910/785

شناسه 1765988
******************

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره 140360318011003698 - 1403/03/26 هیات موضوع قانون 
در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین 
خانم  آقای  متقاضی  معارض  بلا  مالکانه  تصرفات  سرا  صومعه  ملک  ثبت  واحد 
محمد آماده ضیابری فرزند مسعود به شماره شناسنامه 535 صادره از رشت در 
ششدانگ یک قطعه زمین با کاربری باغی بمساحت 2001 متر مربع پلاک 570 
فرعی از 17 اصلی مفروز و محرز مجزی شده از پلاک 69 واقع در قریه کتم 
جان بخش 25 گیلان خریداری از نسق ناز آقا ابراهیمی گردیده است. لذا به 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود چنانچه 
داشته  اعتراض  مذکور  بشرح  متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاصی 
باشد میتوانند از تاریخ اولین انتشار آگهی بمدت 2 ماه اعتراض خود را به این 
اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
بدیهی است و رسید در  نمایند.  تقدیم  به مراجع قضایی  را  دادخواست خود 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض مدت مذکور طبق مقررات 
سرا-یداله  صومعه  املاک  و  اسناد  ثبت  رئیس  شد  خواهد  صادر  مالکیت  سند 

شهبازی   تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/05/23
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/06/07  

م الف  910/785
شناسه 1766169

******
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی حوزه ثبتی شهرستان لاهیجان

برابر رای بشماره 140360318005009317 مورخه 1403/04/23 هیات موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
کشاکی  بهرام  متقاضی  معارض  بلا  و  مالکانه  تصرفات  لاهیجان  ثبتی  واحد  در 
فرزند ولی به شماره شناسنامه 619 کد ملی 2721028685 صادره از لاهیجان 
- نسبت به ششدانگ یکبابخانه و محوطه به مساحت 98/33 متر مربع به شماره 
پلاک فرعی 2322 مفروزی و مجزی شده از پلاک 577 فرعی از اصلی 2 واقع 
در قریه لاشیدان مطلق لاهیجان بخش 14 گیلان به نشانی لاهیجان - میدان 
نیای  علی  غلامحسن  مالکیت  مورد  از   53 پلاک   4/3 رسالت  خیابان   - گیل 
لاشیدانی محرز گردیده است، لذا به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 
15 روز آگهی میشود و در صورتی که اشخاصی نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضیان اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
2 ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک 
ماه از تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی 

است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول گواهی اقامه دعوی طبق 
مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد

تاریخ انتشار نوبت اول  1403/05/24
تاریخ انتشار نوبت دوم 1403/06/7

م الف 1199/1
شهریار سلیمی بازنشین 

رییس ثبت اسناد و املاک شهرستان لاهیجان
*************

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی حوزه ثبتی شهرستان لاهیجان

برابر رای بشماره 140360318005010059 مورخه 1403/05/08 هیات موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی لاهیجان تصرفات مالکانه و بلا معارض متقاضی اسمعیل خندان 
فرزند ابوالقاسم به شماره شناسنامه 2 کد ملی 2722019116 صادره از لاهیجان 
به مساحت 200/72 متر  بنای احداثی  با  - نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین 
مربع به شماره پلاک فرعی 938 مفروزی و مجزی شده از پلاک 73 و غیره 
فرعی از اصلی 15 واقع در قریه زمیدان لاهیجان بخش 14 گیلان به نشانی : 
لاهیجان - روستای فیدره پایین جنب منزل جهاندیده از مورد مالکیت نسقی 
محمد جهاندیده محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم در دو نوبت 
به فاصله 15 روز آگهی میشود و در صورتی که اشخاصی نسبت به صدور سند 
اولین آگهی  انتشار  تاریخ  از  میتوانند  باشند  اعتراضی داشته  متقاضیان  مالکیت 
به مدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف 
تقدیم  قضایی  مرجع  به  را  اعتراض دادخواست خود  تسلیم  از  ماه  مدت یک 
نمایند بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول گواهی اقامه 

دعوی طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد
تاریخ انتشار نوبت اول  1403/05/24

تاریخ انتشار نوبت دوم 1403/06/7
م الف 1175/1

شهریار سلیمی بازنشین 
رییس ثبت اسناد و املاک شهرستان لاهیجان

******
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 

رسمی
اگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 

ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمي
موضوع   1403/04/29 مورخه   14030360318004004791 شماره  رای  برابر 
مستقر  فاقد سند رسمی  اراضی ساختمانهای  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون 
در واحد ثبتی رودبار تصرفات امیر حسین خانی فرزند عباس مورد تایید قرار 

گرفت.
1- ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 4858/59 متر مربع به شماره 
پلاک فرعی 2282 مجزی از پلاک 515 فرعی از اصلی 18 واقع در شمام بخش 
20 گیلان از مالکیت رضا نصرت اعظم و غیرو به آدرس شهرستان رودبار جوبن 

محرز گردیده است.
که  در صورتی  میشود  آگهی  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 
پس از اخذ رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود 
را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 

و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/06/07

 تاریخ انتشار نوبت دوم : 1403/06/21
م الف 985

رئیس ثبت اسناد و املاک رودبار 
 انوش اکبری

**************
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 

رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 

ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمي
موضوع   1403/04/29 مورخه   14030360318004004797 شماره  رای  برابر 
مستقر  فاقد سند رسمی  اراضی ساختمانهای  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون 
در واحد ثبتی رودبار تصرفات ابراهیم سرکیس فرزند رمضان مورد تایید قرار 

گرفت.
1 - ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت 4644/98 متر مربع به شماره پلاک فرعی 
750 مجزی از پلاک 3 فرعی از اصلی 3 واقع در جمال آباد بخش 19 گیلان 
از مالکیت غلامحسین نظامیوند و غیرو به آدرس شهرستان رودبار - جمال آباد 

محرز گردیده است
که  در صورتی  میشود  آگهی  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 
پس از اخذ رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود 
را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 

و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/06/07

 تاریخ انتشار نوبت دوم : 1403/06/21
م الف 981

رئیس ثبت اسناد و املاک رودبار 
 انوش اکبری
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استان هااستان ها

مدیرعامل شرکت گاز استان از توزیع ۵۴ هزارو ۸۵۴ پرس 
غذا در سه وعده صبحانه، نهار و شام در موکب های این 
و  مهران  شهر  ورودی  جندالله  راهی  سه  در  واقع  شرکت 

موکب شهرستان ملکشاهی خبر داد
به گزارش روابط عمومی شرکت گاز استان ایلام؛ »محمود 
کشاورز« جمعه شب در نشست خبری با جمعی از اصحاب 
رسانه استان که در محل موکب شرکت گاز استان واقع در 
سه راهی جندالله برگزار شد، افزود:از این تعداد ۴۴ هزارو 
۸۵۴ پرس در موکب سه راهی جندالله و ۱۰ هزار پرس غذا 
در موکب ملکشاهی در بین زائران اربعین توزیع شده است.

به  ابتدای شروع  از  تعداد پرس غذا  این  اینکه  بیان  با  وی 
کار موکب ها تاکنون بوده است، اظهار داشت: در موکب 
سه راهی جندالله ۲۶ هزارو ۲۰۰ پرس شام، ۶ هزارو ۶۵۴ 
پرس نهار و ۱۲ هزار صبحانه و میان وعده وهمچنین در این 
مدت بیش از ۱۰ هزار پرس غذا در دو وعده شام و نهار در 
موکب ملکشاهی نیز در بین زائران اربعین توزیع شده است.

وی با بیان اینکه از ابتدای شروع به کار موکب ها تاکنون 

بیش از ۱۲ هزار نان، ۱۲ هزار لیتر شربت، ۱۵۰ هزار بطری 
بین زوار توزیع شده است،  آب معدنی،چای و شربت در 
تصریح کرد: ایستگاه صلواتی شرکت گاز استان به عنوان 
معین شهرستان ملکشاهی در سه راهی جندالله که یکی از 
توقفگاه های اصلی زائران اربعین است، استقرار دارد و ۲۴ 

ساعته به زائران خدمات رسانی می کند.
مدیرعامل شرکت گاز استان ایلام با اشاره به اینکه ایستگاه 
فعالیت  مردادماه   ۲۴ از  استان  گاز  توزیع  صلواتی شرکت 
خود را آغاز کرده و تا پنجم شهریورماه این خدمات ادامه 
ایستگاه صلواتی  از سوی  بطری آب  دارد،گفت:۱۰۰ هزار 
بین  در  توزیع  جهت  استان  اربعین  ستاد  به  شرکت  این 
از  قبل  کرد:  تاکید  شد.کشاورز  تحویل  زائران  و  مواکب 
اربعین زیرساخت های حوزه گاز مربوط به مواکب و دیگر 
اماکن خدمات رسان به زائران توسط مهندسان و کارشناسان 
این شرکت انجام شد تا در ایام اربعین گاز پایدار در اختیار 
مواکب و آشپزخانه ها و دیگر اماکن مرتبط با اربعین قرار 
اینکه سه  بیان  با  استان  گاز  باشد.مدیرعامل شرکت  داشته 
راهی جندالله در حدفاصل بین ایلام و مهران یکی از نقاط 
پرتردد و مسیر مواصلاتی مهم استان منتهی به مهران است 
که این ایام حجم اصلی تردد و توقف خودروهای زائران 
گاز  شرکت  گیرد،گفت:کارکنان  می  نقطه صورت  این  در 
به  نفره   ۱۵ گروه   ۱۰ در  و  ساعته   ۸ شیفت   ۳ در  استان 
صورت شبانه روزی به زائران اربعین خدمات رسانی  می 
کنند.کشاورز افزود: اجرای ۸ هزار متر مکعب داربست و 
 ، ملکشاهی  و  جندالله  راهی  سه  های  موکب  در  بان  سایه 
فضاسازی محیطی اربعین ، نصب ۲ دستگاه مه پاش و نصب 
۲ دستگاه جت فن از دیگر اقدامات این شرکت بوده است.
ایلام خبرنگار نسیم

آغاز بهره برداری از ۴۱طرح در 
شهرک های صنعتی استان فارس

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی فارس از بهره برداری 
نواحی  و  شهرک ها  در  صنعتی  و  زیرساختی  ۴۱طرح  از 
صنعتی استان در هفته دولت خبر داد و گفت:برای اجرای 
این طرح ها افزون بر چهار هزار و ۷۱۰میلیارد ریال اعتبار 

هزینه شده است.
 سید مسعود عظیمی در این باره افزود:از این تعداد ۱۲طرح 
۳۸۶۰میلیارد  سرمایه گذاری  با  که  است  تولیدی  و  صنعتی 

ریال و اشتغال ۳۰۰نفر آماده بهره برداری است.
ادامه  فارس  صنعتی  شهرک های  شرکت  مدیرعامل 
صنعتی  شهرک  در  موتورسیکلت  تولید  کارخانه  داد: 
چنارشاهیجان، واحدهای بسته بندی خرما و میوه در شهرک 
در شهرک صنعتی  انواع گوشت  بسته بندی  صنعتی جهرم، 
میمند،  صنعتی  شهرک  در  میوه  سبد  تولید  واحد  سه  مهر، 
نوار  آلوورا،  ژل  و  پودر-نوشیدنی  تولید  تولید  واحدهای 
آبیاری و محصولات لوازم خانگی در شهرک صنعتی لامرد 
لواشک و پوره میوه در شهرک  تولید شیره خرما -  واحد 
صنعتی سپیدان و واحد تولید نبات در شهرک صنعتی فتح 
آباد مرودشت مهمترین طرح های صنعتی آماده بهره برداری 
در  زیرساختی  ۲۹پروژه  بهره برداری  از  هستند.عظیمی 
شهرک ها و نواحی صنعتی استان با اعتبار ۸۵۰میلیارد ریال 
در هفته دولت امسال خبر داد و گفت:این پروژه ها به منظور 

توسعه کیفی شهرک های صنعتی اجرا شده است.
را  افتتاح  آماده  زیرساختی  پروژه های  مهمترین  از  وی 
پروژه های تأمین آب شامل اجرای خط انتقال، شبکه توزیع 
و احداث مخازن و عملیات حفر در شهرک های صنعتی فتح 
آباد مرودشت، فیروزآباد، داراب، گراش، خرمبید، نی ریز و 
بیضا دانست و گفت: پروژه های زیرسازی معابر و آسفالت 
کوهچنار،  صنعتی  شهرک های  در  دسترسی  راه  تأمین  و 
کازرون، شیراز و سپیدان، سه پروژه تأمین گاز شامل احداث 
شبکه داخلی توزیع در شهرک صنعتی سپیدان، پروژه های 
روشنایی معابر و تأمین برق در شهرک های صنعتی استهبان، 
گراش، شیراز، نی ریز، آباده طشک، لار، خرمبید، سپیدان و 
فتح آباد مرودشت، پروژه مخابرات و خط انتقال فیبر نوری 
شهرک صنعتی قیروکارزین و پروژه شبکه داخلی فاضلاب 
شهرک روزبدان فیروزآباد از دیگر پروژه های آماده افتتاح یا 

کلنگ زنی در هفته دولت هستند.
کرد:  اظهار  فارس  صنعتی  شهرک های  شرکت  مدیرعامل 
و  صنعتی  طرح های  از  بهره برداری  و  افتتاح  بر  افزون 
زیرساختی، آیین کلنگ زنی و آغاز عملیات اجرایی برخی 
استانی  مسئولان  حضور  با  دولت  هفته  در  نیز  طرح ها 
انجام  فارس  صنعتی  نواحی  و  شهرک ها  در  شهرستانی  و 

می شود.

توزیع بیش از ۵۴ هزار پرس غذا توسط موکب 
های شرکت گاز ایلام در بین زائران اربعین

مدیرعامل شرکت پالایش گاز ایلام خبر داد؛

اجرای دو پروژه ملی ساخت بار 
اول در پالایشگاه گاز ایلام

مدیرعامل شرکت پالایش گاز ایلام از اجرای دو پروژه ملی 
ساخت بار اول برای نخستین بار در این مجموعه خبر داد 
و گفت: پالایشگاه گاز ایلام با اجرای این پروژه ها در مسیر 

خودکفایی قرار گرفته است.
به گزارش روابط عمومی؛ روح اله نوریان با اعلام این خبر، 
اظهار کرد: در یک اقدام مهم و ارزشمند، شرکت پالایش 
گاز ایلام با اجرای دو پروژه ساخت بار اول، گامی بزرگ 
داخلی  توانمندسازی  و  فناوری  بومی سازی  راستای  در 

برداشته است.
عزم  از  نشان  ملی  پروژه  دو  این  اجرای  اینکه  بیان  با  وی 
پیشرفت صنعت  و  توسعه  راستای  در  مجموعه  این  جدی 
پالایش گاز کشور دارد، ادامه داد: با حمایت از شرکت های 
دانش بنیان و متخصصان داخلی، این شرکت موفق شده تا 
به  وابستگی  کاهش  و  خودکفایی  راستای  در  مهم  گامی 

فناوری های خارجی بردارد.
نوریان تصریح کرد: این دو پروژه شامل طراحی و ساخت 
مبدل کویلوند به ارزش ۸۵۰ هزار یورو و طراحی و ساخت 
رویشگر اولتراسونیک پایش خوردگی به ارزش ۲۵ میلیارد 
ریال می شود که با تکیه بر توان شرکت های داخلی و دانش 

فنی متخصصان کشور به انجام رسیده است.
این  اجرای  با  ایلام گفت:  پالایش گاز   مدیرعامل شرکت 
پروژه ها، پالایشگاه گاز ایلام موفق شده تا وابستگی خود 
از  حال،  عین  در  و  داده  کاهش  وارداتی  تجهیزات  به  را 
داخلی  متخصصان  و  دانش بنیان  توانمندی های شرکت های 

حمایت کند.
رویشگر  و  کویلوند  مبدل  ساخت  کرد:  تأکید  نوریان 
بار در کشور،  برای نخستین  پایش خوردگی  اولتراسونیک 
و  ایران  گاز  پالایش  صنعت  چشمگیر  پیشرفت  از  نشان 
روز  فناوری های  با  رقابت  در  داخلی  متخصصان  توانایی 

دنیا دارد.
مبدل های حرارتی  از  یکی  کویلوند  اینکه  به  اشاره  با  وی 
فرآیندی  واحدهای  در  استفاده  مورد  جریانی  چند  ویژه 
و  طراحی  تکنولوژی  داشت:  اظهار  است،  کرایوژنیک 
ساخت این نوع مبدل به دلیل پیچیدگی های آن در انحصار 
تعداد انگشت شماری از شرکت های صاحب نام دنیا بوده که 
بومی سازی این محصول در این شرکت با همکاری یکی از 

شرکت های دانش  بنیان انجام شده است.
اینکه کویلوند  بیان  با  ایلام  مدیرعامل شرکت پالایش گاز 
و  میعان  خنک کننده  گرم کننده،  همچون  کاربردهایی  برای 
تبخیرکننده سیال و راکتور ایزوترمال به کار می رود، افزود: 
این مبدل از انواع پیچیده و کلیدی تجهیزات پالایشگاه های 
جدید گازی است و تکنولوژی طراحی و ساخت آن منحصر 

به تعداد کمی از سازندگان خارجی است.
به گفته نوریان، بازرسی خطوط لوله، اتصالات فولادی مسی 
و آلومینیومی  و غیره در محیط های خورنده، از کاربردهای 

دستگاه رویشگر پرتابل آلتراسونیک است.
به  وابستگی  کاهش  ایلام   گاز  پالایش  شرکت  مدیرعامل 
شرکت های  از  حمایت  و  داخلی  توانمندسازی  واردات، 
تصریح  بوده،  پروژه ها  این  اجرای  اهمیت  از  دانش بنیان 
مهم  گامی  این شرکت  تجهیزات،  این  بومی سازی  با  کرد: 
در راستای کاهش وابستگی به واردات و حمایت از تولید 

داخلی برداشته است.
ایلام.خبرنگار نسیم

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان 

مشترکان خانگی گلستان امسال ۱۸۲ 
میلیارد ریال پاداش صرفه جویی گرفتند

 

اینکه  بیان  با  گلستان  برق  نیروی  توزیع  مدیرعامل شرکت 
مشترکان  به  پاداش صرفه جویی  ریال  میلیارد  پارسال ۸۶۰ 
خانگی  مشترکان  گفت:  شد،  پرداخت  استان  برق  خانگی 
صرفه جویی  پاداش  ریال  میلیارد   ۱۸۲ هم  امسال  گلستان 

گرفتند.
سید احمد موسوی درسومین  قرارگاه خبری شهید همدانی 
برق  مگاوات   ۵۸۴ و  یکهزار  حالی  در  امسال  کرد:  اظهار 
تولید  ظرفیت  استان  در  که  تامین شد  گلستان  استان  برای 
حدود ۹۵۰ مگاوات برق وجود دارد که ۹۰۰ مگاوات توسط 
نیروگاه علی آبادکتول و بقیه توسط استان های همجوار تامین 

می شود.
وی ادامه داد: امسال برای مشترکان خانگی طرح »پویش با 
انرژی« راه اندازی شد و در راستای این پویش، اگر مصرف 
برق افراد شرکت کننده در سال جاری نسبت به پارسال ۱۵ 
جمله  از  طرح  این  جوایز  از  می تواند  یابد  کاهش  درصد 
۳۰۰ خودرو بهره مند شوند.مدیرعامل شرکت توزیع نیروی 
برق گلستان با بیان اینکه قبل از فصل اوج مصرف، تمامی 
نیروگاه های استان تعمیر شد و به مدار آمد، تصریح کرد: اوج 
مصرف برق گلستان در روزهای عادی ۴۰۰ مگاوات است 
که این مقدار در فصل تابستان با رشد چهار برابری به هزار 

و ۶۰۰ مگاوات می رسد.
به گفته موسوی؛ ۸۰ درصد مشترکان برق گلستان مشترکان 
به  را  برق  بیشترین مصرف  این مشترکان  و  خانگی هستند 
خود اختصاص می دهند که توصیه ما به مردم صرفه جویی و 

مصرف بهینه برق است.
گرگان - خبرنگار روزنامه  نسیم

حال فرش دستباف گلستان خوش نیست

 صنعت فرش دستباف گلستان که به واسطه فعالیت تاریخی 
هنرمندان قوم ترکمن، دیرینگی چند هزار ساله دارد از حال 
موانع  رفع  کارشناسان،  اعتقاد  به  که  می برد  رنج  ناخوشی 
برای نقش آفرینی در مسیر رونق اشتغال و درآمدزایی فعالان 
به  و  دهد  پایان  تیره روزی ها  این  به  می تواند  بخش  این 

ارزآوری بسیار بیشتر برای کشور منجر شود.
، بیش از ۳۵ هزار بافنده به فعالیت در صنعت فرش دستباف 
 ۴۶ حدود  پارسال  هنرمندان  این  که  هستند  مشغول  گلستان 

هزار متر مربع فرش تولید کردند.
شرکت های  فعالیت  تولیدی،  واحدهای  و  بافنده  زیاد  تعداد 
فرش  تولید  مناسب  ظرفیت   وجود  دستباف،  فرش  تعاونی 
ترکمنی و فرش ابریشم شامل فرش ترکمنی، گلیم، جاجیم، 
فرصت های  و  قوت  نقاط  جمله  از  خاص  طرح های  با  گبه 

صنعت فرش دستباف استان گلستان است.
پیگیری  گلستان،  دستباف  فرش  صنعت  کارشناسان  گفته  به 
به حوزه صادرات  دولت  دستباف، کمک  فرش  طرح خرید 
فعالان  برای شرکت  از گذشته  بیش  فرش دستباف، حمایت 
و  داخلی  تخصصی  نمایشگاه های  در  دستباف  فرش  صنعت 
اولیه  مواد  تهیه  در  قیمت  ارزان  تسهیلات  ارایه  بین المللی، 
تامین  بیمه  پوشش  از  حمایت  در  پایداری  محصول،  تولید 
فرش  رشته  تحصیلی  رشته  احیای  و  بافندگان  اجتماعی 
مهم ترین  جمله  از  را  استان  آموزشی  مراکز  در  دستباف 
طرح های پیشنهادی کارشناسان در حمایت از صنعت فرش 
دستباف استان گلستان و بازگشت به روزهای رونق سال های 

گذشته عنوان می شود.
حال فرش دستباف گلستان خوش نیست

فرش  گفت:  گلستان  دستباف  فرش  صنعت  فعالان  از  یکی 
ترکمن یکی از برِندهای مهم اقتصادی این استان است که با 
توجه به برخورداری از شهرت ملی و بین المللی به حمایت 

بیشتر نیاز دارد.
فراوان،  دانشگاهی  آموخته  دانش  افزود:  عادلی  زلیخا 
تعاونی  شرکت های  و  زیاد  بافندگان  و  باتجربه  کارشناسان 
حوزه های  و  ترکمن  فرش  موزه  تولید،  حوزه  در  فعال 
آق  گنبدکاووس،  در  فروش  بازار  فعالیت  فرش،  تخصص 

قلا، ترکمن و تهران و فعالیت خوشه صنعتی فرش دستباف 
از جمله ظرفیت های صنعت فرش دستباف گلستان است.

وی تاکید کرد: با توجه به ظرفیت های صنعت فرش دستباف 
گلستان، جایگاه فرش این استان باید حفظ شود تا اشتغالزایی 

و رونق اقتصادی خانوارهای درگیر آن تداوم یابد.
پوشش  افزایش  گلستان،  دستباف  فرش  صنعت  فعال  این 
از  یکی  را  دستباف  فرش  بافندگان  اجتماعی  تامین  بیمه 
استان  دستباف  فرش  صنعت  رونق  از  حمایت  راهکارهای 
برشمرد و گفت: کم توجهی به این مهم سبب تعطیلی مراکز 

آموزشی و کاهش تولید محصول شده است.
فعالان  به  قیمت  ارزان  بانکی  تسهیلات  اختصاص  وی 
رکود  از  رفت  برون  راهکار  دیگر  را  دستباف  فرش  صنعت 
مسوولان  سوی  از  باید  گفت:  و  کرد  عنوان  صنعت  این 
دستگاه های مرتبط، تخصیص این تسهیلات برای فعالان این 

صنعت دیده شود.
وی فراهم سازی مقدمات اجرای طرح خرید فرش دستباف 
و سایر محصولات تولیدی توسط صنعت، معدن و تجارت، 
کمک دولت در حوزه صادرات محصولات تولیدی بافندگان 
تخصصی  نمایشکاه های  در  شرکت  برای  حمایت  منطقه، 
داخلی و بین المللی در راستای بازاریابی، اختصاص بودجه 
در  سرمایه گذاری  دستباف،  فرش  توسعه  و  تحقیق  درحوزه 
حوزه مطالعه بازاریابی و احیای تدریس رشته فرش دستباف 
در مراکز آموزش عالی را از جمله راهکارهای پیشنهادی در 
برچیده شدن موانع سر راه رونق صنعت فرش دستباف استان 
صنعت  ارگونومی  علم  فعالان  از  کرد.یکی  عنوان  گلستان 
صنعت  از  مالی  حمایت  گفت:  گلستان  در  دستباف  فرش 
فرش دستباف استان برای پایداری تولید خیلی خوب است 

اما در بخش سلامت بافندگان باید سرمایه گذاری شود.
بافندگان  روانی  جسمی  سلامت  برای  افزود:  دُر  اژدر  مریم 
به  قالیباف«  دار  »ارگونومی  ۱۳۹۷ طرح  فرش دستباف سال 
دانشگاه علوم پزشکی گلستان ارایه شد و این طرح در دست 
پیگیری بوده و آنچه که امروز باید در حوزه باید توجه شود، 

تامین تجهیزات موردنیاز آن است.
حال فرش دستباف گلستان خوش نیست

روانی  جسمی  سلامت  طرح  اجرای  برای  داد:  ادامه  وی 
نیاز  مورد  تجهیزات  گلستان،  استان  فرش  صنعت  بافندگان 
را در اختیار نداریم و نیازمند توجه ملی در تامین آن هستیم.

مدیرکل دفتر سرمایه گذاری معاونت هماهنگی امور اقتصادی 
توجه  به  استان  فرش  صنعت  گفت:  هم  گلستان  استانداری 
ویژه برای برداشتن سر راه رونق و پایداری تولید نیاز دارد.

علی وفایی افزود: فرش ترکمن ویژند )برند( استان گلستان 
به شمار می رود و باید حمایت از آن با برنامه صورت گیرد.

و  اعتبارات  اندازه  به  اخیر  سال  سه  طی  داد:  ادامه  وی 
گلستان حمایت  استان  فرش  از صنعت  اختیار،  در  امکانات 
شده ولی ناکافی است و باید تخصصی برنامه حمایتی از این 
بافندگان  موانع سرراه  و  ایجاد  افزوده  ارزش  دارای  صنعت 

به دقت پیگیری شود.
هدایا  دادن  برای  دستگاه ها  و  نهادها  کرد:  خاطرنشان  وی 
که گسترش  کنند  استفاده  ترکمن  فرش  از صنعت  می توانند 
این طرح می تواند نقش به سزایی در کمک به رونق تولید و 

بازاریابی آن داشته باشد.
مدیرکل صنعت، معدن و تجارت گلستان معتقد است: حال 

بافندگان فرش دستباف استان خوب نیست.
از  بیش  شمالی  استان  این  در  افزود:  حسن زاده  درویشعلی 
تولید  هزینه های  که  هستند  فعالیته  مشغول  بافنده  هزار   ۳۵
محصول برای آنان به شدت افزایش یافته و در نتیجه تولید، 

روند کاهشی دارد.
و  دستباف  فرش  تولید  هزینه  افزایش  وجود  داد:  ادامه  وی 
استان  به  مربوط  اخیر  سال های  طی  صادراتی  بازار  رکود 

گلستان مشکل ملی است.
فرش  تولید  سرراه  موانع  وجود  با  کرد:  خاطرنشان  وی 
حضور  و  آموزشی  دوره های  برپایی  گلستان  در  دستباف، 
پیگیری می شود، ولی کافی  نمایشگاه های فرش دستباف  در 

نیست.
تولید  در  اولیه  مواد  تامین  در  مالی  حمایت  خواستار  وی 
فرش  اولیه  مواد  تامین  افزود:  و  شد  گلستان  دستباف  فرش 

دستباف در این استان روند خوبی ندارد.
به گفته وی امسال ۱۲ هزار متر مربع فرش دستباف در استان 

گلستان تولید شد.
اشتغال  ایجاد  بیکاری،  مشکل  رفع  برای  راهکارهایی  یافتن 
حمایت  و  توجه  درآمد،  افزایش  و  اقتصادی  رونق  پایدار، 
بیشتر از صنعت فرش و تولیدات با برنامه ریزی و هماهنگی 
از  حمایت  راهکارهای ضروری  از  یکی  مرتبط  دستگاه های 

صنعت فرش دستباف گلستان است.
فرش دستباف ترکمن سال ۱۳۹۰ ثبت ملی شد.

نماد  و  طرح   ۸۱۱ از    بیش  ترکمن  دستباف  فرش  روی  بر 
بافته می شود. طرح هایی که ترکمن ها در بافت فرش به کار 
بخارایی  شبیه طرح های  و  هندسی  و  بیشتر شکسته  می برند، 
است که به آن اخال می گویند، زمینه این نوع قالی ها مزین به 
کتیبه ها و یا قاب های لوزی شکل است که به کمک خطوط 

متقاطع به هم ارتباط یافته اند.
مورد  ترکمن  بافته های  در  که  گل هایی  و  نقوش  مهمترین 
قفسه  ناب گل،  از ماری گل،  قرار می گیرد، عبارت  استفاده 
گل،  تونیک  ایاق،  قزل  انسی،  گل،  تکه  گل،  درناق  گل، 
قوش گل، آوغان گل، تاج خروز، پنجاراگل، آق نقش، گل 
ترکمن  فرش های  است.  بشیر  و  دالی  گل،  ارساری  پنجه، 
تا ۱۲ متر مربع و در رنگ های قرمز  بین یک  اندازه های  در 
می شود  بافته  بژ  و  سفید  پررنگ،  سبز  سرمه ای،  آبی  لاکی، 
اضافه شده  ترکمن  دستباف  فرش  به  اینک  که  رنگ هایی  و 
شامل طوسی، دارچینی، عبایی، قهوه ای روشن، قهوه ای تیره، 

طلایی، نخودی و آبی آسمانی است.

ظرفیت سازی برای ایجاد تاسیسات گردشگری ضرورتی برای مازندران
هدف  با  گردشگری  تاسیسات  ایجاد  برای  ظرفیت سازی   
توسعه و رونق بیش از پیش اقتصادی در شهرستان های غرب 
مازندران ضرروتی که به تاکید کارشناسان امر باید با برنامه 

ریزی علمی و سرمایه گذاری اصولی محقق شود.
شهرستان  به  گردشگران  و  مسافران  میلیونی  حضور  برآیند   
دهد  می  نشان  اخیر  سال  ایام  همه  در  مازندران  غرب  های 
که زیرساخت جاذبه ها و مراکز گردشگری و شهرستان های 
ظرفیت  و  نیست  مسافران  شمار  این  پاسخگوی  منطقه  این 
از  گذر  برای  علمی  راه  نقشه  تهیه  و  ریزی  برنامه  و  سازی 
گردشگری سنتی ضرورتی اجتناب ناپذیر است.غرب مازندران 
با برخورداری از جلوه های بی نظیر طبیعی و تاریخی به بهشت 
گردشگران داخلی شهرت دارد، منطقه ای که همواره در همه 
ایام به ویژه در تعطیلات و مناسبت ها میزبان میلیون ها مسافر 
بوده و مهم تر این که سال ها است با امکانات محلی خدمات 
زیرساخت های  ارتقای  زمینه  در  هنوز  اما  می کند  ارایه  ملی 
مراکز  و  ها  جاذبه  به  دسترسی  راه  تا  گرفته  ها  جاده  از  آن 
های  است.شهرستان  نشده  داده  پاسخی  اقامتی  و  گردشگری 
نور، نوشهر، چالوس، کلاردشت، عباس آباد، تنکابن، رامسر 
با افزون بر یک میلیون نفر جمعیت در غرب مازندران واقع 
موقعیت  در  گرفتن  قرار  خاطر  به  منطقه  این  است،  شده 
خاص جنگلی، کوهستانی و ساحلی یکی از مناطق بی نظیر 

گردشگری ایران و جهان محسوب می شود.
حوزه  در  اساسی  نیازهای  از  یکی  کارشناسان  تاکید  به 
گردشگری غرب مازندران و حتی استان داشتن اندیشه های 
مراکز  تا  است  اشتغالزا  و  ارزآور  پردرآمد،  این حوزه  در  نو 
گردشگری با کیفیت و به شکل حرفه ای در اختیار مسافران 
و گردشگران داخلی و خارجی قرار گیرد.بنا به گزارش اداره 
کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری مازندران در 
طرح نوروزی سال جاری بیش از ۲۰ میلیون نفر شب اقامت 
مسافران در استان ثبت شد که بخش اعظمی از این جمیعت 
در هفت شهرستان غرب مازندران تعطیلات را سپری کردند.

به تاکید کارشناسان باید تمامی نهادهای اجرایی برای توسعه 
به خصوص جذب  بخش  این  در  ریزی  برنامه  و  گردشگری 
سرمایه گذار وارد میدان و با تدبیر و برنامه ریزی همصدا شوند 
و بدون این همکاری تمامی ایده ها و برنامه های گردشگری به 
نتیجه نمی رسد.صاحبنظران امر معتقدند مجموعه گردشگری 
دارای  این خطه  اما  بوده  منطقه  این  تراز  در  مازندران  غرب 
ظرفیت های فراوان برای رونق گردشگری به برنامه راهبردی 
های  نباید فرصت  مهم  این  تحقق  برای  و  دارد  نیاز  و جامع 
را دست داد چرا که دولت چهاردهم باید بیش از پیش بستر 

توسعه را برای همه بخش ها در همه استانها فراهم کند.
رفع  مازندران  غرب  گردشگری  در  اساسی  نیازهای  از  یکی 
مشکلات زیرساختی و ظرفیت سازی و رویش اندیشه های نو 
در این حوزه است و باید مراکز گردشگری منطقه با کیفیت 

اختیار مردم، مسافران و گردشگران  به شکل حرفه ای در  و 
داخلی و خارجی قرار گیرد.

تاسیسات گردشگری در  ایجاد  برای  لزوم ظرفیت سازی 
مازندران

دستی  صنایع  و  گردشگری  و  فرهنگی  میراث  اداره  رییس 
ایجاد  برای  سازی  ظرفیت   : گفت  آباد  عباس  شهرستان 
از  د  مازندران  غرب  شهرستان  این  در  گردشگری  تاسیسات 

مهمترین اقداماتی است که باید در نظر گرفته شود.
شهرستان  این   : افزود  ایرنا  با  گو  و  گفت  در  نادر سحرخیز 
بخش  در  گذاری  سرمایه  در  جانبه  همه  توجه  نیازمند 

گردشگری است و باید به آن توجه ویژه گردد.
سحرخیز تاسیسات گردشگری را شامل هتل، متل ، مهمانپذیر، 
ها،  مجتمع  و سرگرمی،  تفریحی  مراکز  پذیرایی،  مراکز خود 
مراکز  گردشگری،  های  محیط  سلامت،  گردشگری  مراکز 
های  خانه  سفره  پذیرایی،  های  واحد  ساحلی،  گردشگری 
یا شرکت های  دفاتر  نمونه، دهکده سلامت و  مناطق  سنتی، 
شهرستان  این   : کرد  خاطرنشان  برشمردند.وی  سفر  خدمات 
همچون دیگر شهرستان های غرب مازندران ظرفیت ایجاد همه 
گونه تاسیسات گردشگری را دارد و باید تلاش کنیم سرمایه 

گذاری در بخش گردشگری را در همه سطوح دنبال کنیم.
رییس اداره میراث فرهنگی و گردشگری و صنایع دستی عباس 
توسعه   زمینه  را  گردی  بوم  بخش  در  گذاری  سرمایه   ، آباد 
بن  سی  سرا،  درا  روستاهای  کرد:  اضافه  و  دانست  فرهنگی 
استعدادهای خوبی  آباد، هردآبرود در بخش مرکزی  ، ماشل 
در بوم گردی دارند و دهیاران در تشویق سرمایه گذاران در 
سرمایه  اتاق  تشکیل  همچنین  کنند.سحرخیز  اقدام  روستاها 
عباس  شهرستان  روز  نیاز  را  گردشگری  بخش  در  گذاری 
سرمایه گذار  تشویق  و  رسانی  اطلاع   : گفت  و  دانست  آباد 
ساختار  تواند  می  تفکر  اتاق  این  در  بیشتر  توضیحات  با 
ایجاد  رسانی  اطلاع  کند.وی  متحول  را  گردشگری شهرستان 
وظایف  از  را  آباد  عباس  شهرستان  در  گردشگری  تاسیسات 
توان  تمام  اداره  این  افزود:  اعلام کرد و  متبوع  وزارت خانه 

خود را در ارزیابی و استعداد یابی و تهیه طرح برای توسعه 
گردشگری شهرستان عباس آباد به کار خواهد گرفت و این 
و  مردم  آحاد  همه  فکری  هم  و  مساعدت  صورت  در  توان 
مسوولان خصوصا شهرداران و بخشداران و همچنین دهیاران 
سرمایه  اطلس  تهیه  و  شد  خواهد  بخش  نتیجه  و  دوچندان 

گذاری را به ارمغان خواهد آورد.
برنامه ریزی لازمه ایجاد ظرفیت سازی در گردشگری مازندران

غرب  در  فرهنگی  میراث  رشته  ارشد  کارشناس  دانشجوی 
مازندران با تاکید بر تبیین نقش روستاها در جذب گردشگر 
گفت: توسعه گردشگری و ایجاد ظرفیت سازی ها در مازندران 

نیازمند برنامه ریزی اصولی و تهیه نقشه راه علمی است.
و  شهروندان  از  بسیاری  اکنون   : افزود  روانبخش  احسان 
مناطق  در  های گردشگری  از ظرفیت  و گردشگران  مسافران 
زمینه  باید  که  هستند  کم اطلاع  یا  بی اطلاع  کشور  مختلف 

آشنایی آنان از ظرفیت های این بخش فراهم شود.
با  همچنین  و  مازندران  غرب  طبیعی  جاذبه  تشریح  با  وی 
و  هزار  یادآور شد:  مهم  امر  این  در  سرمایه گذاری  بر  تأکید 
۵۰ روستای غرب مازندران ظرفیتی عالی برای رونق صنعت 

گردشگری است که تاکنون از این مهم غفلت شده است.
فعالان حوزه گردشگری تاکید دارند برای ظرفیت سازی در 
گردشگری غرب مازندران با هدف پذیرش و میزبانی از انبوه 
گردشگران، به ابزارهای سخت افزاری و فرهنگی نیاز است، 
توسعه شبکه راه ها، ایجاد تابلوها و نشانه های گردشگری و 
مهم تر از همه ایجاد اقامتگاه هایی که بتواند گردشگران را در 

خود جای دهد از ضرورت ها است.
استاندار مازندران گفت: این استان جایی است که باید در آن 

کارهای دانش بنیان و طرح های ملی و جهانی انجام شود.
یوسف نوری تصریح کرد : مازندران یکی از استان هایی است 
که بیشترین جاذبه گردشگری را دارد وجاذبه های گردشگری 

بهترین آن اصلی ترین آنها هستند که هویت ساز هستند.
بلکه  نیست  تفریح  فقط  گردشگری  اکنون   : کرد  اضافه  وی 
گردشگری یا آموزش گردشگری در واقع تجربه اندوزی است 
و مهمتر این که گردشگری را یک اقدام فرهنگی بگیریم البته 
مابه ازا اقتصادی هم دارد.استاندار مازنداران از تدوین برنامه 
جامع و نقشه راه برای این استان خبر داد و گفت: همه طرح 
های در نظر گرفته در استان در این مدار و محور است که ملی 
و جهانی اندیشیده شده است.به تاکید وی رونق گردشگری با 
حفظ جایگاه مهم کشاورزی در مازندران به عنوان مهم ترین 

راهبرد برای کمک به توسعه این استان باید مد نظر باشد.
داشتن  ویژه  به  فرودگاهی  زیرساخت های  مازندان  استاندار 
مرز هوایی را مترادف با رونق اقتصاد گردشگری در مازندران 
دانست و گفت: فرودگاه و زیرساخت های اقامتی نظیر هتل ها 
در  گردشگر  ماندگاری  و  جذب  راه های  مهم ترین  از  یکی 

مازندران محسوب می شوند.
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نکونام: 
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علیرضا سهرابیان:
حاشیههایلباسکاروانربطی

بهقایقرانینداشت

در آسیا طرفدار استقلال و پرسپولیس هستم

آرینسلیمی:میخواهمرونالدوراببینم
آرین سلیمی که در دوران کودکی از سد یک بیماری 
سخت گذشت، از احترام به رقبایش می گوید و اینکه 
دوست دارد تا پس از کسب عنوان قهرمانی المپیک، 
به واسطه حضور رونالدو در ایران و جدال با استقلال 
و پرسپولیس، با او دیدار کند.آرین سلیمی: می خواهم 

رونالدو را ببینم
 2024 المپیک  سورپرایزهای  از  یکی  شک  بدون 
جوان  تکواندوکار  است.  سلیمی  آرین  پاریس، 
کرمانشاهی که گذشته جالبی دارد و در سنین کودکی 
بود،  کرده  نرم  پنجه  و  دست  نیز  عجیبی  بیماری  با 
از  پس  و  برساند  ملی  تیم  به  را  خودش  توانست 
در  المپیک،  سهمیه  کسب  و  مسابقات  در  درخشش 
بزرگترین تورنمنت ورزشی دنیا، به مدال طلا دست 

یابد.
سلیمی که رونالدو را به عنوان الگوی خود قرار داده 
را  او  معروف  شادی  نیز  المپیک  قهرمانی  از  پس  و 
به طلای  برای رسیدن  که  از سختی هایی  داد،  انجام 

المپیک کشیده می گوید و اینکه پس از این قهرمانی، علاقه مند 
است تا بتواند کریستیانو رونالدو را نیز از نزدیک ببیند و به او 
بگوید که با انگیزه گرفتن از موفقیت های او، توانسته به مدال 

طلا دست یابد.
* قهرمان المپیک بودن چه حسی دارد؟

- قهرمان المپیک بودن واقعاً حس وصف ناپذیری است. این 
را  آن  درستی  به  نمی توانم  که  است  خوب  قدری  به  حس 
توصیف کنم. امیدوارم هر کسی که آرزوی دستیابی به چنین 
به  از دستیابی  به آن برسد. من پس  بتواند  افتخاری را دارد، 
این افتخار، تنها شکرگزار خداوند هستم که این اتفاق رخ داد.

* صبح روز بعد از قهرمان شدنت را برای ما تعریف کن. 
رویا  نمی ترسیدی که همه چیز یک  بیدار شدی،  وقتی 

بوده باشد؟
- من تا صبح نتوانستم بخوابم. هم به دلیل شکستن دستم و 
درد آن و هم به خاطر خوشحالی زیاد. تمام شب را با خانواده 
و دوستانم صحبت می کردم و واقعاً لحظات قشنگی بود. بعد 
کردم،  دوچرخه سواری  کمی  المپیک  دهکده  در  قهرمانی،  از 
ببرم.  لذت  نتوانستم  خیلی  دستم  آسیب دیدگی  دلیل  به  البته 
حس خیلی قشنگی بود. صبح روز بعد توانستم دو، سه ساعت 
بخوابم. وقتی بیدار شدم، مدالم را کنارم و روی تخت دیدم و 

واقعاً حس قشنگی بود.
بوده  المپیک  طلای  مدال  گوشیت  پس زمینه  گفتی   *
است. روزی که این تصویر را انتخاب کردی، چقدر فکر 

می کردی به آن برسی؟
- بله، ما خیلی برنامه ریزی کردیم. نه تنها من، بلکه تیم فنی 
و فدراسیون تکواندو واقعاً با هم متحد بودیم و با برنامه ریزی 
که  گفتم  مصاحبه هایم  در  بود.  ما  هدف  این  رفتیم.  پیش 
کسی  هر  بود،  پیش بینی  قابل   غیر  المپیک  طلای  به  دستیابی 
تلاش  تمام  اما  کند  پیش بینی  را  خودش  عملکرد  نمی تواند 
خود را کردیم و آنچه که از دستمان برمی آمد را به نحو احسن 

انجام دادیم که خوشبختانه موفق شدیم.
دوران  درباره  پدرت  مسابقات،  از  قبل  ویدئویی  در   *
و  رماتیسم شدی  که دچار  می کرد  کودکی ات صحبت 
به یاد داری؟ چه  پاهایت قفل شدند. آیا آن دوران را 

اتفاقی افتاد که این گونه شد؟
- من خیلی کوچک بودم و خیلی چیزها را به یاد نمی آورم. 
تنها چیزی که یادم می آید، درمان های خیلی عجیب و سخت 
و دردآور بود. و اینکه خیلی تلاش می کردم تا بتوانم دو یا سه 
قدم راه بروم ولی نمی توانستم. بستری شدن طولانی مدت در 
بیمارستان و خاطرات بد زیادی را تجربه کردم، اما خوشبختانه 

همه چیز به خوبی تمام شد.
* اهل کدام شهر کرمانشاهی هستی؟

من بچه خود کرمانشاه هستم.
* چه چیزی باعث شد که این ورزش خاص را انتخاب 
فوتبال  سمت  به  پایین  سن  در  کودکان  معمولًا  کنی؟ 

می روند ولی تو تکواندو را انتخاب کردی.
- از کودکی به فوتبال علاقه داشتم و از سن 5 سالگی پس 

بازی می کردم. چون یک سال  فوتبال  بیماری،  از  بهبودی  از 
به  من  می کردم.  مصرف  را  داروهایم  و  کرده  استراحت  را 
چهار  یا  سه  از  پس  داشتم.  زیادی  علاقه  رونالدو  و  فوتبال 
سال، حدوداً در سن 9 سالگی تکواندو را هم به فعالیت هایم 
اضافه کردم و از آن زمان هر دو را به طور همزمان دنبال کردم. 
من به لباس های تکواندو علاقه زیادی داشتم و تصمیم گرفتم 
این ورزش را امتحان کنم. همزمان هم فوتبال بازی می کردم 
برایم  این ورزش ها  و هم تکواندو تمرین می کردم. هر دوی 

جذاب بودند.
و  کرده  تمجید  تو  از  خیلی  رقیبت،  کانینگام،  کیدن   *
در مصاحبه ای اعلام کرد که به مربی اش گفته کاش تو 
به فینال برسی و با تو مبارزه کند. آیا تو هم چنین نظری 

داشتی؟
و  حرفه ای  ورزشکار  و  تکواندوکار  یک  کانینگام  کیدن   -
محترم است. او رفتار محترمانه ای از خودش نشان داد. حتی 
روز وزن کشی هم به او گفتم که در فینال همدیگر را خواهیم 
دید. حالا اینکه به مربی اش گفته من را در فینال می بیند، شاید 
بخاطر همان جمله ای باشد که در وزن کشی به او گفتم چون از 
اول فکر می کردم که او از سمت دیگر نمودار به فینال برسد. 
این احترام متقابل بین ما وجود داشت و مبارزه جالبی بود. او 
 21 او  هستیم،  دو جوان  هر  می خواند.  محترمانه ای  هم کری  
سال سن دارد و من 20 ساله هستم. خوشحالم که این مسابقه 

فینال مورد پسند مردم قرار گرفت.
با  مسابقه  از  بعد  بلافاصله  »من  که  بود  گفته  کانینگام   *
با  باید دوباره  برادر، من و تو  تو صحبت کردم و گفتم 
هم مبارزه کنیم. همان قدر که به او به خاطر پیروزی اش 
شوم.  پیروز  می خواهم  هم  البته خودم  می کنم،  افتخار 
فکر می کنم من و او می توانیم با هم تمرین کنیم و سطح 
حرف هایش  این  درباره  نظرت  ببریم.«  بالا  را  یکدیگر 

چیست؟
- بعد از مسابقه بلافاصله با هم صحبت کردیم و زمانی که برای 
صحبت  آینده  تمرینات  درباره  می شدیم،  آماده  مدال  توزیع 
کشورهای  در  مختلف  کمپ های  در  داریم  دوست  کردیم. 
مختلف با هم تمرین کنیم. امیدوارم که او هم به ایران بیاید و 
من هم بتوانم به انگلیس بروم تا سطح همدیگر را بالا ببریم و 
کسی که در روز مبارزه تمرکز بیشتری دارد، برنده شود. این 

کار به نظرم خیلی جالب و مفید است.
* تو بعد از مبارزه هایت دست حریفانت را بالا می بری و 
برایشان احترام قائل می شوی. این رفتار تو خیلی مورد 

توجه قرار گرفته بود. چرا این کار را انجام می دادی؟
- این رفتار الهام گرفته از قهرمانان و پهلوانان ایران و جهان 
و  می دهند  اهمیت  جوانمردی  و  احترام  به  همیشه  که  است 
دوست  همیشه  هم  من  می کردند.  مبارزه  رقبا  با  جوانمردانه 
انسان  همه  ما  کنم.  برخورد  احترام  با  حریفانم  با  که  داشتم 
هستیم و رقابت ما در تکواندو فقط در چند دقیقه است که 
باید تلاش کنم حریفم را شکست دهم، اما بعد از آن باید با هم 
دوست باشیم و با او رفاقت کنم. حتی اگر با او رفیق نباشم، 

باید به او احترام بگذارم.

* شادی های رونالدویی تو نیز جلب توجه کرده 
انجام  را  شادی  این  بار  هر  بودی  گفته  است. 
می دادی نقره می گرفتی، ولی وقتی ایوان ساپینا 
را بردی و این شادی را کردی، طلسم شکست و 

طلا گرفتی. درباره این شادی بگو.
که  مسابقه  یک  از  بعد  را  شادی  این  بار  اولین   -
انجام  ناخودآگاه  بگیرم،  گرنداسلم  طلای  توانستم 
حرکت  این  بار  هر  داشتم  دوست  آن  از  بعد  دادم. 
با  که  بار  هر  اما  کنم.  تکرار  آگاهانه  صورت  به  را 
خودم قرار می گذاشتم تا این شادی را انجام می دادم، 
به طلا  بار تلاش کردم ولی  نقره می گرفتم. من چند 
نمی رسیدم. این بار بعد از گرفتن مدالم این شادی را 
بازی  در  البته  گرفتم.  طلا  خوشبختانه  و  دادم  انجام 
را  حرکت  این  گرفتم  تصمیم  یک باره  به  نیمه نهایی 
نکرده  برنامه ریزی  قبل  از  نیز  بار  این  و  دهم  انجام 

بودم.
* چرا رونالدو را به عنوان الگو قرار داده ای؟

- از کودکی عاشق رونالدو بودم. رفتار، شخصیت و عملکرد 
او در مسابقات برایم بسیار جذاب بود. روزهایی که زود بیدار 
که  را  رونالدو  گل های  بروم،  فوتبال  مدرسه  به  تا  می شدم 
شب قبلش به ثمر رسانده بود، در اخبار صبحگاهی می دیدم. 
بگیرم. حسی  بیشتری  انگیزه  که  باعث می شد  همین موضوع 
انگیزه می دهد. او واقعاً یک الگوی  که رونالدو دارد، به من 

دوست داشتنی است.
* رونالدو باید 2 بار به ایران بیاید برای بازی با استقلال 

و پرسپولیس. دوست داری او را ببینی؟
دارم  دوست  خیلی  رسیده ام،  موفقیت  این  به  که  اکنون   -
انگیزه بخش  برایم  چقدر  که  بگویم  او  به  و  ببینم  را  رونالدو 
بوده است تا شاید هم او حس خوبی بگیرد و هم برای خود 
المپیک  از  قبل  شاید  کنم.  دیدار  او  با  که  است  باارزش  من 
این موضوع  اکنون  اما  ببینم  نبودم رونالدو را  خیلی کنجکاو 
فرق می کند. اگر این اتفاق بیفتد، خیلی خوشحال خواهم شد.

* گفته بودی پرسپولیسی هستی. چقدر فوتبال ایران را 
دنبال می کنی؟

- در حال حاضر کمتر فوتبال را دنبال می کنم و تمرکز 100 بر 
روی ورزش خودم دارم. البته برخی بازی های مهم مثل یورو، 
جام جهانی یا جام ملت های آسیا را دنبال می کنم. از کودکی 
پرسپولیسی بودم، اما همیشه هم پرسپولیس و هم استقلال و هم 
اینکه استقلالی ها را دوست دارم و این رقابت و ورزش، فقط 
در حد 90 دقیقه است و در این مدت زمان می توانیم هوادار 
تیم محبوبمان باشیم. بعد از آن باید به هم احترام بگذاریم، هیچ 
توهینی نباید صورت بگیرد. فوتبال، فقط یک رقابت است و 
در  و  در کل  آن می شود.  باعث جذابیت  تنها  هواداری،  این 
مسابقات آسیایی، من طرفدار هر دو تیم استقلال و پرسپولیس 

هستم.
ایران  برتر  لیگ  فراز کرمانشاه در  زمانی شیرین  * یک 
بود ولی سریعاً سقوط کرد و از فوتبال کشور محو شد. 
امیدواری دوباره یک تیم از کرمانشاه به لیگ برتر بیاید؟

البته  - بله، من چند باری بازی های شیرین فراز را دیدم که 
از  تیمی  امیدوارم که دوباره  ندارد. واقعاً  اکنون دیگر وجود 
از  تیم خوب  یک  دوباره  دیدن  بیاید.  برتر  لیگ  به  کرمانشاه 

شهرم در لیگ برتر، برایم بسیار خوشحال کننده خواهد بود.
برنده  کرمانشاهی  دومین  رستمی،  کیانوش  از  پس   *

مدال طلایی. در شهرت واکنش ها چطور بود؟
- کیانوش رستمی با داشتن یک طلا و یک نقره المپیک، واقعاً 
فردی محترم است و من بسیار به او احترام می گذارم. او هم 
پس از مسابقه فینال المپیک، به من تبریک گفت و من هم از 
او تشکر کردم. این موضوع نشان می دهد که او روح بزرگی 
دارد و اینگونه نیست که بخواهد حسادت کند و دوست دارد 
کسی مانند خودش را از کرمانشاه، در جایگاه قهرمانی ببیند. 
اگر مشکلی وجود دارد که اجازه نمی دهد او فعالیتش را ادامه 
دهد، امیدوارم که این مشکل حل شود، او دوباره به میادین 
برای کشورمان  او  افتخارآفرینی های  بتوانیم شاهد  بازگردد و 

باشیم.

بخاطر  که  می گوید  خواندنی،  مصاحبه ای  در  نکونام  جواد 
هواداران با مشکلات بزرگی می جنگد چرا که به خوبی می داند 
که طرفداران استقلال از تیم او، چه توقعاتی دارند.نکونام: فقط 

به یک دلیل حرف می زنم
برابر  با یک پیروزی حساس خارج از خانه  استقلال فصل را 
شمس آذر آغاز کرد و در دیداری که فقط روز کاغذ خانگی 
بود اما در قزوین برگزار شد، برابر ملوان با تساوی دو بر دو 
متوقف شد که البته سبک هجومی آبی ها، هواداران را کاملا به 

آینده امیدوار کرده است.
نکونام که از زمان پذیرش هدایت استقلال تنها یک مرتبه و در 
هفته سوم فصل قبل برابر سپاهان تن به شکست داد، می تواند 
در دیدار هفته آینده برابر استقلال خوزستان با رکورد 30 بازی 
شکست ناپذیری فرهاد مجیدی برابری کند و اگر این روند به 
هفته چهارم نیز برسد، او به تنهایی رکورددار این عنوان خواهد 

شد.
سرمربی جوان آبی ها در دومین فصل حضورش در این تیم، در 
پی به اتمام رساندن مأموریت ناتمام فصل قبل است تا استقلال 
را به عنوان قهرمانی لیگ برتر برساند که البته با توجه به نقل و 
انتقالات صورت گرفته و حضور ستاره های پرشمار در تیم های 
سپاهان، تراکتور و پرسپولیس، نکونام مأموریتی بسیار دشوارتر 

از فصل قبل را در پیش دارد.
سرمربی تیم فوتبال استقلال قصد دارد با یک استراتژی هدفمند 
کنار  در  فصل  پایان  در  تا  کند  پیدا  دست  بزرگ  موفقیتی  به 
جواد  برساند.  ثبت  به  را  شیرین  خاطره ای  استقلال  هواداران 
نکونام در هفته های اخیر ترجیح داد کمتر اظهارنظر کند تا با 
این  با  باشد.  به اهداف خود  به دنبال دستیابی  بیشتری  تمرکز 
حال به سراغ وی رفتیم تا با او درباره استقلال و موضوعات 
هفته های اخیر همکلام شویم که در ادامه حاصل این گفت و 

گو را با هم مرور خواهیم کرد.
* هواداران سرمایه اصلی تیم هستند

مبتنی  که  جدیدی  استراتژی  درخصوص  و  ابتدا  در  نکونام 
و  می کند  صحبت  است،  کارش  روی  تمرکز  و  سکوت  بر 
متفاوت  فضایی  در  داشتم  دوست  که  بود  »مدت ها  می گوید: 
از کنفرانس های خبری قبل و بعد از بازی با هواداران استقلال 
صحبت کنم، چون آنها سرمایه اصلی این تیم هستند و هیچگاه 

موفقیتی بدون کمک و همیاری هواداران به دست نمی آید.«
* درگیر ساخت تیمی  بودیم که هواداران به آن افتخار 

کنند
او درباره ایده سکوتش در بازار نقل و انتقالات چنین می گوید: 
»همانطور که بعد از آخرین بازی فصل قبل گفتم با تمام وجود 
درگیر ساختن تیمی  هستیم که همه هواداران و تاریخ باشگاه 
بزرگ  موفقیت های  کسب  توان  سال ها  و  کنند  افتخار  آن  به 

داشته باشد.«
* آمدم تا بهترین نتایج را به دست بیاوریم

کسب  و  استقلال  در  حضور  از  هدفش  درباره  سپس  نکونام 
فنی  مسئولیت  که  روزی  از  »من  می گوید:  درخشان  نتایج 
استقلال را بر عهده گرفتم با این ذهنیت کار کردم که بتوانم 
هم بهترین نتایج را به دست بیاوریم و هم به آینده تیم و زمانی 
که من و این کادر نبودیم کمک کرده باشیم. برای همین است 
ایده گرفتم که  این  با  تاکنون هر تصمیمی  را  از روز اول  که 
هم ضامن موفقیت کنونی استقلال باشد و هم آینده ساز باشد.«

* بخاطر هواداران با مشکلات زیادی می جنگیم
نکونام درباره راز مصاحبه نکردن و اینکه چرا برخلاف فصل 
قبل در سکوت به سر برده، اینگونه توضیح می دهد: »همانطور 
و  کنم  مصاحبه  کمتر  کردم  تلاش  ماه ها  این  در  دیدید  که 
بیشتر تمرکز بر حل چالش های تیم داشته باشم، حتی بسیاری 
بیرون  ناقصی که برخی علیه استقلال  از حرف ها و اطلاعات 
یعنی  اصلی  هدف  خاطر  به  و  نمی دهم  جواب  را  می دهند 
موفقیت استقلال، فقط روی پیشرفت تیم کار می کنم. امروز هم 
با هواداران استقلال حرف بزنم، فقط  که تصمیم گرفتم کمی  
و فقط برای این است که آنها بدانند ما در باشگاه استقلال به 
خاطر آنها با مشکلات زیادی می جنگیم ولی برای حفظ آرامش 
از  باشگاه  ارکان  همه  نمی گوییم.  مشکلات چیزی  آن  از  آنها 
مالکان محترم و مدیریت باشگاه تا کادر فنی و بازیکنان هم در 

ساختن این تیم در حال تلاش هستند.«
* در ابتدای یک راه سخت و طولانی هستیم

درباره تفاهم و اشتراک نظر میان کادر فنی و تیم مدیریت از 
نکونام می پرسیم. موضوعی که فصل قبل در تیم وجود نداشت. 
او در پاسخ می گوید: »ما در ابتدای یک راه سخت و طولانی 
جنگ  به  هم  دست  در  دست  اینکه  جز  راهی  هیچ  و  هستیم 
مشکلات برویم و برای موفقیت و خوشحالی هواداران تلاش 

کنیم، نمی شناسم.«
* همکاری ارکان باشگاه با قبل قابل مقایسه نیست

نکونام می گوید که همکاری ارکان باشگاه در این فصل با فصل 
هنوز  مشکلاتی  که  چند  هر  کرد  مقایسه  نمی توان  را  گذشته 
وجود دارد: »اگر امروز مشکلات کمتری نسبت به گذشته داریم 
هم به خاطر این است که همکاری ارکان باشگاه با قبل قابل 
مقایسه نیست. هرچند مشکلاتی داریم و امید دارم آنها زودتر 
حل شوند. ولی هم هواداران استقلال بدانند و هم همه کسانی 
که فوتبال را پیگیری می کنند که معتقدم برای حل چالش های 

باقیمانده، نسخه ما همدلی و همکاری تمام قد است.«
* بخاطر مشکلات گذشته، انرژی زیادی گذاشتیم

سرمربی استقلال یک بار دیگر روی تعامل با مدیریت کنونی 
تأکید می کند و می گوید: »این همدلی فقط شامل ارکان درون 
با کمک هم  باشگاه سعی می کنیم  ما درون  نمی شود؛  باشگاه 
مشکلات را رفع کنیم و حتما می دانم این همیاری اگر پشتیبانی 
نمی رسد،  دلخواه  نتیجه  به  باشد  نداشته  را  هواداران  و کمک 
برای همین دست یاری و کمک خودم را به نمایندگی از تمام 
دست  به  بازیکنان  و  فنی  کادر  تا  مدیریت  و  مالکین  از  تیم 
مشکلات  بخاطر  استقلال  در  ما  چند  هر  می کنم.  دراز  شما 
باورنکردنی که از گذشته به ارث بردیم، انرژی زیادی گذاشتیم 
نگران  را  استقلال  هواداران  تا  کنم  باز  را  آنها  نمی خواهم  که 

کنم.«
* از توقع هواداران آگاه هستیم

هواداران استقلال امسال به دنبال قهرمانی هستند و نکونام نیز به 
خوبی به این مسئله واقف است. زمانیکه از او درباره انتظارات 
از تیمش می پرسیم، می گوید: »هواداران استقلال بدانند توقعی 
که آنها از این تیم دارند را می دانیم و خودمان مثل آنها تشنه 
کسب موفقیت های بزرگ و تکرار چندباره آن در رقابت های 
داخلی و خارجی هستیم. در همین بازی آخر که متاسفانه به 
و  نکردیم، تلاش  میزبانی  تهران  در  نبود  ما  که دست  دلایلی 
انرژی فوق العاده تیم برای کسب موفقیت را دیدید، حتما تعداد 
موقیعت های بالای گلزنی تیم را دیدید که متاسفانه تبدیل به 

گل نشدند.«
* کاستی های فنی تیم را کاهش می دهیم

نکونام به ما می گوید که او مسئول نتایج تیم است و از زیر این 
موضوع شانه خالی نمی کند: »اگر نتیجه دلخواه ما و هواداران 
نبود، حتما به دلایل فنی و غیرفنی زیادی برمی گردد. من مسئول 
فنی تیم هستم و هیچ گاه از زیر بار این مسئولیت فرار نمی کنم 
و بار آن را به دوش دیگران نمی اندازم. برای همین به هواداران 
اطمینان می دهم کاستی های فنی این تیم در آینده نزدیک کمتر 

خواهد شد و به امید خدا دل آنها را شاد خواهیم کرد.«

دبیرکل کمیته ملی المپیک از در نظر گرفتن پاداش مدال طلا 
المپیک  بازی های  ایران در  نقره ای  بانوی  برای تکواندوکار 

2024 پاریس خبر داد.
اولین نشست هیات اجرایی کمیته ملی المپیک بعد از برگزاری 
امروز سه  پاریس صبح  المپیک  بازیهای  سی و سومین دوره 
شنبه برگزار شد. سید مناف هاشمی دبیرکل کمیته ملی المپیک 
پس از این جلسه به تشریح موارد مطرح شده و مصوبات آن 

پرداخت.
و  بهانه سی  به  این جلسه  گفت:  نشست  این  ابتدای  در  وی 
نهمین جلسه هیات اجرایی بود. گزارشی از نتایج کاروان ارائه 
شد. همه از نتایج مطلع هستند دومین نتیجه تاریخ المپیک ایران 
بعد از 2012 لندن است که پیام مقام معظم رهبری هم برای 
تقدیر و تشکر از عملکرد ورزشکاران را در پی داشت. ایران 
در این رویداد صاحب 12 مدال شد که اگر بیشتر از 13 مدال 

می شد تاریخ سازی دیگری اتفاق بیافتد.
بسیاری  اولین های  توانستیم  ما می  افزود:  سیدمناف هاشمی 
چهار  بود.  ارزش  با  بسیار  کشتی  مدال   ۸ باشیم.  داشته  هم 
ورزشکار تکواندو داشتیم و هر چهار نفر مدال گرفتند و این 
اولین بار بود که صد در صد یک رشته مدال آورد. رنکینگ ما 
هم بیست و یکم بود که باز هم می توانست بهتر باشد اما این 

دومین نتیجه ما بود. این جایگاه خوب بود و امیدوار شدیم.
وی از توجه بیشتر به برخی رشته های ورزشی و اهدا پاداش 
به چند چهره حاضر در المپیک خبر داد و گفت: برای آقای 
همچنین  گرفتیم.  نظر  در  ویژه  پاداش  سنگنوردی  در  علیپور 
پاداش مدال طلا را به خانم ناهید کیانی که نقره گرفتند اهدا 

خواهیم کرد.
با اشاره به برگزاری نشست های  المپیک  دبیرکل کمیته ملی 
ستاد بازی های آسیایی ناگویا ژاپن و بازی های المپیک 202۸ 
لس آنجلس گفت: این ستاد فعال شده تا برنامه های مد نظرمان 
را بررسی کنیم. حقوق های ورزشکاران را هم در نظر گرفته 
ایم و امیدواریم بتوانیم برای المپیک بعدی چند رشته را اضافه 

کنیم تا وضعیت جایگاه ایران در رنکینگ نهایی بهتر شود. 
مناف هاشمی در ادامه از کشتی و تکواندو به عنوان دو رشته 
رشته  برخی  در  کرد:  و خاطرنشان  برد  نام  المپیک  در  موفق 
خوبی  عملکرد  پوشان  ملی  و  کردیم  خوبی  پیشرفت  هم  ها 
داشتند. در ژیمناستیک، سنگنوردی و شمشیربازی ورزشکاران 
ما خوب کار کردند. چند رشته هم رکوردهای بهتری داشتند 
اما نیاز به کار بیشتر دارند. خیلی ها از دوچرخه سواری انتقاد 
می کنند در حالی که این ورزشکار ما از 2۷3 کیلومتر عبور 

کرد و به خط پایان رسید. 
دبیرکل کمیته ملی المپیک ادامه داد: شنا و  دوومیدانی شرایط 
متوسطی داشتند که البته دلایل مختلفی داشت. ما باید بتوانیم 

مدیران  تا  کنیم  برگزار  موقع  سر  را  ها  فدراسیون  انتخابات 
بتوانند با پیش بینی برنامه هایشان پاسخگوی نتایج هم باشند. 
تیراندازی و وزنه برداری همیشه مدال آور بودند و انتظارت 

جامعه از آنها در این دوره بیشتر بود.
بازیهای  در  کرد:  تصریح  ادامه  در  المپیک  کمیته  کل  دبیر 
کاروان  سرپرست  عنوان  به  پاکدل  علیرضا  هاربین  زمستانی 
بخش  این  در  را  ما  کاروان  نفره   15 تا   10 شدند.  انتخاب 

تشکیل می دهند.  
وی اظهار داشت: اعضای هیات اجرایی از رئیس کمیته المپیک 
قدردانی کردند. همه همکاران ما در کمیته ملی المپیک در طی 
های  کمیته  روسای  با  رسمی  جلسه  تا   1۶ پاریس،  بازیهای 
ملی المپیک دنیا داشتند. با همتایان خود در کشورهای قطر، 
عربستان، کشورهای صاحب نام آسیای میانه و اروپا و جلسه 

ای هم با توماس باخ رئیس کمیته المپیک داشتیم.
بین  کمیته  رئیس  با  نشستی  در  شده  مطرح  مباحث  به  وی 
موضوع  سه  باخ  با  نشست  در  گفت:  داشتند  المپیک  المللی 
 2۸ شده،  پررنگ  ایران  بانوان  حضور  جمله  از  شد  مطرح 
درصد جمعیت کاروان ما بانوان بودند. تکواندو و کشتی ما 
را به روزهای مدال خود نزدیک شده اید و این دو رشته را 
نام بردند. جمهوری اسلامی در خصوص تحریم و تعلیقی که 
در برخی حوزه ها داشتند و اختیاراتی که باخ داده بودند این 
موارد حذف شد. روابط ما با کمیته بین المللی المپیک بسیار 

خوب شده است.
هاشمی در ادامه این نشست با خبرنگاران تصریح کرد: جدا 
نداشتیم.  ورزشکار  حوزه  در  ای  حاشیه  هیچ  نتایج  بحث  از 
در  ورزشکاران  که  تلاشی  با  داشتیم  برد  موضوع  دو  هر  در 
بازیهای آسیایی و المپیک داشتند آینده نمود بیشتری پیدا کند. 
برای  افزایش بودجه ای که الان داریم پرداخت خوبی را  با 
فدراسیون ها نهایی کرده ایم. کمیته المپیک در چارچوب یک 

برنامه جلو می رود. 

وی به برنامه های آتی کمیته هم اشاره کرد و گفت: در این 
مسیر مسابقات جوانان، کشورهای اسلامی هم هست. بازیهای 
داخل سالن تایلند به دلیل مشکلات مالی لغو شده است. زمان 
داده شد اما در نهایت دولت تایلند توانایی میزبانی این رقابت 
ها را ندارد و هفته گذشته هم شورای المپیک آسیا اعلام کرد 

این رقابت ها لغو شده است.
وی در پاسخ به پرسشی پیرامون وضعیت ورود رشته فوتبال 
هم  است  مدیریتی  دو  فدراسیون  این  می شود  گفته  اینکه  و 
گفت: امروز در جلسه هیات اجرایی در مورد فوتبال صحبت 
نشد. بعد از بازیهای آسیایی هانگژو رسما اعلام کردیم. هیچ 
طریق  از  ورزشکار  نیست.  مدیریتی  دو  ایران  در  فدراسیون 
ما  شود.  می  المپیک  و  آسیایی  بازیهای  وارد  ها  فدراسیون 
ها  فدراسیون  که  را  کاری  هستیم  اسلامی  جمهوری  نماینده 
انجام می دهند حمایت کنیم یا پاداش بدهیم. ما امروز برای 
این  و  دادیم  پاداش  تومان  میلیارد   ۸۸ المپیکی  ورزشکاران 
پاداش را آنلاین پرداخت کردیم. در خصوص فوتبال و رشته 

های توپی همه پاسخگویی به عهده خودشان هست. 
وی ادامه داد: این را در دستور کار قرار می دهیم. فدراسیون 
فوتبال می تواند راسا اقدام کند. تا زمانیکه فدراسیون فوتبال 
تیم امید را فعال نکند بودجه ای دریافت نمی کند. می توانند 
بازیهای آسیایی  تیم شان را فعال کنند و بعد از سالها و در 

ناگویا بتوانند مدال بگیرند.
وی در مورد تعامل وزارت ورزش و کمیته المپیک هم بیان 
کرد: تعامل خوبی بین دنیا مالی وزیر ورزش و کمیته المپیک 
برقرار خواهد شد. ایشان مدیر جامعی هستند و همه اعضای 
هیات اجرایی در کنار ایشان هستیم.  یکی از مصوبات ما در 
جلسه امروز این بوده در آینده بحث المپیک و بازیهای آسیایی 
را پیگیری کنیم. در دو سال آینده کمیته المپیک بیشتر درگیر 
بود و این مسئله از وزارت به کمیته تفویض اختیار شده بود 
و اگر مقام عالی وزارت خواستند ستاد عالی بازیها را تشکیل 
آن صورت  در  و  بدهیم  تشکیل  مشترک  را  ستاد  این  بدهند 

پاداش ها، پرداخت ها با هم پیش برود.
هیات  اعضای  از  نفر  دو  که  پرسش  این  به  پاسخ  در  وی 
از کاروان جدا شدند هم گفت: کمترین مدت زمان  اجرایی 
المپیک بودند. اعضای هیات اجرایی به عنوان تصمیم  را در 
اعضای  بروند؟ حق  المپیک  به  نباید  گیر در دوره چهارساله 
اجرایی هست که باشند. یکی از این عزیزان با هزینه خودش 
رفته است. زمان حضور اعضای هیات اجرایی در پاریس را 
تقسیم بندی کردیم و سعی مان این بود که کارت ها بیشتر در 
اختیار ورزشکاران و اعضای کادر فنی باشد. دو عضو هیات 
در  بیشتر  هزینه شخصی خودشان  و  ما  اجازه  با  هم  اجرایی 

اروپا ماندند.

مناف هاشمی خبر داد:

پاداشمدالنقرهناهیدکیانیطلاپرداختخواهدشد

با تاکید بر این که قولی برای مدال  رئیس فدراسیون قایقرانی 
المپیک  در  ایران  کاروان  لباس  حاشیه های  گفت:  بود،  نداده 

2024 ارتباطی به فدراسیون قایقرانی نداشت. 
در  بود  نتوانسته  او  مدیریت  تحت  تیم  که  سهرابیان  علیرضا 
کند،  پیدا  دست  قبولی  قابل  نتایج  به  پاریس   2024 المپیک 
ظهر امروز سه شنبه در نشست خبری حضور یافت و در مورد 
المپیک پاریس  اتفاقات قایقرانی و حضور نمایندگان ایران در 

توضیح داد.
وی در ابتدای این نشست در واکنش به حاشیه های لباس کاروان 
ایران در المپیک و ورود مهسا جاور یکی از ملی پوشان قایقرانی 
به این موضوع گفت: در این ماجرا به برخی از ورزشکاران در 
لباس صحبت  مورد  در  من  حرف  شد.  توهین  مجازی  فضای 
آنچنانی نبود که باعث حاشیه شود. حاشیه های لباس کاروان 

ایران در المپیک 2024 ارتباطی به فدراسیون قایقرانی نداشت.
سهرابیان در خصوص حواشی قایقرانان و لزوم کنترل حواشی  
آینده  روز  چند  در  ندارد.  کردن  توجیه  صحیح  حرف  گفت: 
کارگروهی تشکیل می شود تا در این خصوص صحبت شود. 
گفته بودیم ورزشکاران از فضای مجاری خارج شوند ولی خانم 
از مسابقه بود  این موضوع قبل  ها وارد فضای مجازی شدند. 
برای اینکه ذهن ورزشکار درگیر نشود سعی کردیم آن را کنترل 
کنیم در لحظه این تصمیم گرفته شد و سعی کردیم آنها را ازاین 

فضا خارج کنیم.
سهرابیان در ادامه در پاسخ به این پرسش که خاطرات نه چندان 
خوبی با دنیامالی وزیر ورزش و جوانان در قایقرانی داشته است، 
بیان کرد: آقای دنیامالی از دوستان قدیمی من و همشهری و هم 
زبان من است. نمی دانم خاطرات بد از کجا نشات می گیرد. هیچ 
مشکلی بین من و آقای دنیا مالی نیست.  برادر من بوده و هست 

و من تازه چنین موضوعی را شنیده ام!
وی به نتایج ورزشکاران قایقرانی ایران هم اشاره داشت و گفت: 
جایگاه  نظر  از  پیشرفتی  المپیک  در  آرام  آب های  ورزشکاران 
ما چند صدم  نمی آورد ورزشکار  یاد  به  بعدا  نداشتند و کسی 

ثانیه پیشرفت کردیم بلکه رتبه مهم است. 
رئیس فدراسیون قایقرانی ادامه داد: از یکسال پیش دنبال افزایش 
تعداد سهمیه ها بودیم و در نهایت قایقرانی برای اولین بار با 5 
سهمیه و 3 رشته همزمان راهی بازیهای المپیک شد. برای رشته 

ای که تا الان مدال نداشته افزایش سهمیه یک حسن است .
وی تاکید کرد: من اصلا در مورد مدال صحبت نکردم اما گفتم 
رشد را با زمان نگاه می کنند و اینکه نسبت به رقیبان اروپایی و 

آسیایی پیشرفت داشته ایم.
به این پرسش که برخی مصاحبه ها باعث  سهرابیان در پاسخ 
ایجاد حواشی برای قایقرانی شد گفت: ما پیست استاندارد نداریم 
اما عزیزان در حوزه محیط زیست نگذاشتند پیست مناسبی در 
جنوب کشور ساخته شود. ما امکاناتی که برای روئینگ در نظر 
رشته  این  مناسب  که  است  آزاد  متری   1200 مسافت  گرفتیم 
نیست. یک ماه که در روسیه اردو داشتند و همین باعث شد تا 
ما فراتر از امکاناتی که داده ایم ظاهر شویم. برخی از رسانه ها 

فیلم مصاحبه ها را کامل بیان نکردند! 
حواشی  مورد  در  خبرنگاران  پرسش  به  پاسخ  ادامه  در  وی 
ورود  مساله  این  به  ابتدا  از  اینکه چرا  و  قایقرانی  ورزشکاران 
نکرد؟ گفت: کار درستی نبود اگر ورود می کردم چالش بدتر 
بیان می شد نه در  می شد. بهتر بود این مساله بعد از مسابقه 
کاروان  فرهنگی  بخش  باید  موارد  از  بخشی  در  مسابقه!  روز 

پاسخ بدهد. 
سهرابیان با اشاره به مشکلاتی که برای تمرین ملی پوشان وجود 
داشت گفت: دریاچه ورزشگاه آزادی برای تمرین تقریبا خشک 
پاروی روئینگ زیاد است و  اما طول  متر آب داشت  نیم  بود. 
این فضا برای آماده سازی مناسب نبود و مجبور شدیم که برای 
تمرینات تیم را به روسیه اعزام کنیم. آبهای آرام هم تجهیزات 
زیاد  این آب  ها  پیگیری  با  اما  نبود.  زیاد  اما  دید  آسیب  شان 

کاهش نیافت. 
ورزشکاران  تجهیزات  مورد  در  قایقرانی  فدراسیون  رئیس 
تجهیزات  و  قایق  تامین  برای  گفت:  المپیک  در  حضور  برای 
ورزشکاران هماهنگی های زیادی انجام شده بود. تلاش شد تا 

بهترین تجهیزات برای ورزشکاران المپیکی تامین شود.
المللی  بین  کمیته  در  ملایی  نازنین  حضور  خصوص  در  وی 
بین  کمیته  ورزشکاران  کمیته  برای  ملایی  گفت:  هم  المپیک 
المللی المپیک نامزد شده است. پذیرفته ایم و حمایت می کنیم. 
ایشان دختر من است و مرتبا با وی در تماس هستم. امیدوارم در 
ژاپن بتوانیم در روئینگ موفق باشیم. ما پشت ورزشکارمان در 
مسیر پیشرفت هستیم. ما در کمیته های مختلف مان در فدراسیون 
های آسیایی و جهانی نمایندگانی را معرفی کرده ایم و افرادی 
که توانمند باشند و بتوانند به ما کمک کنند معرفی خواهیم کرد.

 « اینکه  بر  مبنی  مهر  خبرنگار  پرسش  به  پاسخ  در  سهرابیان 
قایقرانی همیشه بعد از هر ناکامی از نبود منابع آبی در داخل 
کشور برای اردوها می گوید. چه زمانی این مشکل حل خواهد 
شد؟« هم گفت: آقای دنیا مالی دغدغه اولیه اش منابع آبی برای 
قایقرانی بوده است و حتما به فدراسیون قایقرانی کمک می کند 
که به آن فضای قایقرانی برسد. قایقرانی می تواند از منابع پشت 
سدهایی که آب شرب است استفاده کند اما این مسئله مستلزم 
همکاری دوستان در حوزه محیط زیست است که قایقرانی را 

این طور نبینند. 

جدید  قانون  یک  اعمال  به  نسبت  برتری  لیگ  باشگاه   چندین 
درباره لیست بازیکنان تیم ها اعتراض کردند.

 ، چهارم  و  بیست  لیگ  رقابت های  شروع  تا  کوتاه  فاصله  در 
باشگاه ها متوجه شدند که یک قانون عجیب در لیست بازیکنان 
اعمال شده است. این قانون حکایت از آن دارد که باشگاه های 
لیگ برتری از جمع 9 بازیکنی که روی نیمکت می نشانند ، حتما 
باید دو نفر را از بین نفرات زیر 21 سال انتخاب کنند و عملا ۷ 

بازیکن بزرگسال می توانند روی نیمکت داشته باشند.
این در حالی است که بر اساس اعلام سازمان لیگ هر باشگاه 
20 بازیکن بزرگسال، ۸ بازیکن زیر 23 سال و 2 بازیکن زیر 25 
سال دارد که از این بین به غیر از 11 نفر که داخل زمین هستند، 

فقط ۷ بازیکن می توانند روی نیمکت بنشینند.
پیشنهاد این قانون توسط مجید جلالی رییس توسعه و پیشرفت 
فدراسیون بوده و در هیئت رییسه فدراسیون فوتبال نیز تصویب 
باشگاه های  با اعتراض گسترده  قانون  این  اما  شده است. حالا 

لیگ برتری مواجه شده است.
به  رسمی  نامه  ارسال  با  برتری  لیگ  باشگاه های  از  بسیاری 
اعتراض کردند و  این خصوص  لیگ و فدراسیون در  سازمان 

خواهان تغییر قانون شده اند.
از این به احتمال فراوان اصلاح این قانون به زودی در دستور 
باره گفته می  شود  این  کار فدراسیون نشینان قرار می گیرد. در 
موافق  هم  فدراسیون  توسعه  و  پیشرفت  رییس  جلالی  مجید 
ایجاد تغییر در قانون مورد علاقه اش است و باید دید در آینده 
عجیب  قانون  آیا  هستیم.  شاهد  باره  این  در  را  اتفاقاتی  چه 
فدراسیون برای باشگاه ها در پر کردن نفرات نیمکت نشین خود 

برداشته یا اصلاح خواهد شد؟

اعتراضگستردهبهقانونمورد
علاقهمجیدجلالی!



معاون اجرایی رئیس جمهور :

هنوز به این جمع بندی نرسیده ایم که هیأت دولت را به استانها ببریم
سخنگویدولتبهزودیمعرفیمیشود

رضایی کوچی: 

وزیر راه وعده تفکیک وزارت راه و شهرسازی را عملیاتی کند

چهاردهم  دولت  رویکرد  به  رئیس جمهور  اجرایی  معاون 
گفت:  و  کرد  اشاره  رئیس جمهور  استانی  سفرهای  در 
طبق  نرسیده ایم،  به جمع بندی  استانی  درباره سفرهای  هنوز 
برنامه هفتم مشخص است که چه برنامه هایی برای استان ها 

مشخص شده است.
مردم  از  کرد:  اظهار  گفت وگویی  در  قائم پناه  جعفر  محمد 
سپس  و  انتخابات  در  حضور  با  که  می کنم  تشکر  ایران 
تشکیل کابینه ظرف سه ماه توانستند استحکام نظام جمهوری 

اسلامی را نشان دهند.
وی اظهار کرد: کابینه وفاق ملی در این مدت شکل گرفت. 
جا دارد از تدبیر رهبر معظم انقلاب و حمایتهای ایشان در 
رئیس  از  طور  همین  کنیم.  سپاسگزاری  دولت  این  تشکیل 
هم  نمایندگان  و  کرد  تدبیر  که  اسلامی  شورای  مجلس 
رأی  با  را  پیشنهادی  کابینه  اعضای  تمام  و  کردند  حمایت 
وفاق  جهت  در  مثبتی  قدم  و  کردند  انتخاب  خود  اعتماد 

ملی برداشتند.
در  که  گرفته  نام  ملی  وفاق  ما  دولت  کرد:  تاکید  پناه  قائم 
این  مقابل آن، تعارض و عدم سازش و اختلاف است. در 
روزها که صحبت از وفاق می شود، در واقع همه افرادی که 
در این کشور صاحب اندیشه هستند ولی نگاه های متفاوتی 
در چارچوب نظام دارند را برای ساختن ایران دور هم جمع 

کنیم.
بیایم با هم سازگار باشیم و توافق کنیم

معاون اجرایی رئیس جمهور تصریح کرد: همانطور که دکتر 
گروه  یک  که  داشته  تأکید  سخنرانی ها  در  بارها  پزشکیان 
نمی شود  دعوا  با  و  کند  اداره  را  کشور  نمی تواند  دسته  و 
با هم  بیایم  این مبنا بود که  بر  اداره کرد، وفاق  مملکت را 
سازگار باشیم و توافق کنیم. توافق به این معناست که همه 
بر سر اصولی مشترک به توافق برسیم که کشور را چگونه 

اداره کنیم.
داریم؛  مختلف  ابرچالش های  کشور  در  داد:  ادامه  پناه  قائم 
مردم،  معیشت  انرژی،  ناترازی  بیمه،  صندوق های  مشکل 
مشکل  هزاران  و  خارجی  دشمنان  پرآشوب،  منطقه  تورم، 
دیگر. ۴۴ سال است که از انقلاب می گذرد؛ معتقدیم جایگاه 
ایران باید والاتر از آنچه هست باشد؛ مردم باید بهتر از این 

زندگی کنند.
باید حول یک محور  این هدف  به  برای رسیدن  وی گفت: 
رهبر  که  اندازی  چشم  از  بهتر  سازشی  چه  کنیم؛  توافق 

انقلاب ۲۰ سال پیش ترسیم کردند.
انداز،  چشم  در  وقتی  افزود:  جمهور  رئیس  اجرایی  معاون 
ایران را کشوری توسعه یافته با جایگاه اول اقتصادی، علمی 
و فناوری در سطح منطقه و با هویت اسلامی انقلابی و الهام 
روابط  در  مؤثر  و  سازنده  تعامل  با  اسلام  جهان  در  بخش 
بین الملل می دانیم، چه ارزشی بالاتر از اینکه کشورمان را بهِ 

از این کنیم و در جایگاه واقعی اش قرار دهیم؟
با  است،  این  از  بیش  ایران  مردم  کرد: حق  اظهار  پناه  قائم 
این ثروتی که داریم و موقعیت خاص ژئوپلتیکی که داریم 
در  اقتصادی  و  فرهنگی  سیاسی،  تبادلات  محل  می توانیم 
ما در زندگی دچار  مردم  این چنین  باید  باشیم، چرا  منطقه 

سختی باشند؟
وی تأکید کرد: اگر می خواهیم بر این مشکلات فائق شویم 
برسیم  داشته اند  انقلاب  معظم  رهبر  که  اندازی  چشم  به  و 
بسازیم،  تاریخی مان  و  دینی  هویت  اساس  بر  را  ایران  و 
ایرانی  به  که  مبنا  این  بر  توافق  به  که  است  این  لازمه اش 

پیشرفته، آزاد و مردمی که با رفاه زندگی کنند، برسیم.
از همه طیف ها در کابینه حضور دارند

معاون اجرایی رئیس جمهور ادامه داد: از طیف های مختلفی 
در کابینه حضور دارند، حتی عزیزی که در دور اول به دکتر 

پزشکیان رأی نداده بود در کابینه ما حضور دارد.
کردیم  انتخاب  مبنا  این  بر  را  کابینه  کرد:  تصریح  پناه  قائم 
که از همه جریان ها و نحله های فکری که در کشور هست 
کابینه  در  مختلف  های  طیف  این  وجود  برگزینیم،  بتوانیم 
بر اساس وفاق و  از آن، در مجلس  بالاتر  مظهر وفاق بود؛ 

هماهنگی و تعامل سازنده کابینه رأی آورد.
وی ادامه داد: در دوره های گذشته کابینه به طور کامل در 
مجلس انتخاب نمی شد ولی در این دور به طور کامل رأی 

اعتماد گرفتند آن هم در حالی که گرایش مجلس تا حدودی 
برآیند  ولی  نبود  هماهنگ  درصد   ۱۰۰ پزشکیان  دکتر  با 

مجلس، توافق سازی بود.
زنان  از  کابینه  در  گفت:  جمهور  رئیس  اجرایی  معاون 
حتی  کردیم،  استفاده  مختلف  گروه های  از  کردیم،  استفاده 
فقط  کردیم،  نظرسنجی  خودمان  مختلف  گروه های  از 
داشتند؛  نقش  کابینه  تعیین  در  که  نبود  راهبردی  شورای 
گروه های دیگر هم بودند حتی دکتر پزشکیان از رقبای خود 
برای جایگزینی در کابینه  پیشنهادی  اگر  تا  درخواست کرد 
به سوی  برادری  توافق و  بنابراین دست  ارائه دهند.  دارند، 

همه دراز و منجر به تشکیل کابینه شد.
هم  استانداران  و  میانی  مدیران  سطح  در  افزود:  پناه  قائم 
توانایی،  اساس شاخص های شایستگی،  بر  کنیم  باید تلاش 
قومیت،  جنسیت،  از  فارغ  شوند؛  انتخاب  کارآمدی  دانش، 
سن و موقعیت فکری. مردم منتظر چنین وضعی باشند، کسی 
پزشکیان  دکتر  دولت  در  جناح  یک  از  فقط  که  نکند  فکر 
حضور داشته باشد؛ کسانی که می خواهند برای ایران کاری 
کنند، در چارچوب رویکرد رئیس جمهور در کابینه ما جای 

خواهد داشت.
با  مختارند  وزرا  خود  مدیران  انتخاب  در  کرد:  اظهار  وی 
هماهنگی با رویکرد دکتر پزشکیان از زنان و جوانان استفاده 
پیگیر  جمهور،  رئیس  اجرایی  معاون  عنوان  به  من  کنند، 
معاونان  وزرا  که  هستم  پزشکیان  دکتر  دستور  این  اجرای 
خود را بر اساس جوانگرایی و حضور زنان انتخاب کنند تا 

مشارکت آنها در اداره امور کشور را داشته باشیم.
مدیران  انتخاب  کرد:  تاکید  جمهور  رئیس  اجرایی  معاون 
احساس  همه  که  است  رویکرد  این  با  استانداران  و  میانی 

مشارکت در دولت داشته باشند.
قائم پناه افزود: در هنگام عملیات مرصاد که تمامیت ارضی 
کشور در خطر بود، از همه جای ایران برای مقابله با منافقین 
از شرق و شمال غرب و جنوب و مرکز کشور در  آمدند، 
از  دفاع  برای  را  دیگری  کسی  بودند؛  حضار  عملیات  این 

کشور گزینش نکرد.
وی تصریح کرد: این نشان می دهد وقتی وفاق داشته باشیم 
کنیم؛  غلبه  بزرگ  چالش های  بر  می توانیم  کنیم،  وحدت  و 
نخبگان باید به کمک ما بیایند تا ایران را به چایگاه خودش 
همسایگان  به  نسبت  نباید  کمبود  احساس  هیچ  ما  برسانیم، 
اول  منطقه  در  باید  باشیم،  پایینتر  آنها  از  که  باشیم  داشته 
این  کنیم؛  کسب  را  اول  فناوری   – علمی  جایگاه  و  باشیم 
ایران  تاریخی مان نشان می دهد  جایگاه حق ماست و سابقه 

می تواند در منطقه اول باشد.
معاون اجرایی رئیس جمهور ادامه داد: در جلسه چهارشنبه 
هیأت دولت، سخنگوی توانمندی در هیأت وزیران انتخاب 
و معرفی خواهد شد، سخنگوی دولت تا ۹۰ درصد انتخاب 

شده ولی طبق قانون باید به تصویب هیأت وزیران برسد.
پناه گفت: رئیس جمهور تاکنون نشست خبری نداشته  قائم 
چون درگیر تشکیل کابینه بوده است و اولین نشست خبری 
اما  می شود  برگزار  آینده  هفته  در  احتمالا  جمهور  رئیس 

تصمیم با خود رئیس جمهور است.
وی افزود: اولین شرط وفاق ملی این است که سیاست های 
کلی نظام، برنامه هفتم و سند چشم انداز را میثاق خودمان 
وزارتخانه  هر  برای  آینده  روزهای  در  بدانیم،  اجرا  برای 
تکالیف رسیدن به این اهداف مشخص خواهد شد، رویکرد 
دولت وفاق برای اداره کشور، بر مبنای مبانی علمی و دانایی 
توانمند خواهد  باشد،  بر کارشناسی  مبتنی  است، دولتی که 

بود.
معاون اجرایی رئیس جمهور اظهار کرد: رویکرد این دولت، 
اداره کشور بر مبنای حق و عدالت است؛ حقوق آحاد مردم 
بدون  جغرافیایی،  موقعیت  جنسیت،  به  توجه  بدون  ایران 
هیچ کس  ایفا شود،  و گرایش های سیاسی  به مذهب  توجه 
است؛  شده  ضایع  حقش  که  کند  احساس  نباید  کشور  در 
رئیس جمهور قول داده و بر این اساس باید رضایت مردم 

را جلب کنیم.
تا  وزیر  از  دولت  کارکنان  همه  در  شد:  یادآور  پناه  قائم 
دارند،  ارتباط  ها  بخش  همه  در  مردم  با  که  رده ای  آخرین 
کسی  هستند،  ما  ارباب  مردم  که  شود  ایجاد  باور  این  باید 

مردم  با  باید  ما  نکند،  غرور صحبت  سر  از  خود  ارباب  با 
کارکنان  همه  از  همینجا  از  کنیم،  صحبت  تکریم  سر  از 
دولت می خواهم تا این رویکرد را در جامعه به منصه ظهور 
کنیم؛  احترام  آنها  به  و  هستند  ما  ارباب  مردم  که  برسانند 
که  بگوییم  آنها  به  دارند  قانونی  غیر  درخواست  اگر  حتی 
قانون  اینکه  از  و  کنم  کمکت  نمی توانم  و  می خواهم  عذر 
نه  می کنم،  عذرخواهی  کنم،  کمک  شما  به  نمی دهد  اجازه 

اینکه مردم را سر بدوانیم.
وی ادامه داد: از یک طرف برنامه هفتم را داریم و پروژه ها 
مشخص است. هنوز به این جمع بندی نرسیده ایم که هیأت 
برای  جدیدی  رویکرد  شاید  ببریم،  استانها  به  را  دولت 

پیگیری داشته باشیم.
دنیای جدید، دیجیتالی  اجرایی رئیس جمهور گفت:  معاون 
رئیس  حتما  ولی  کرد،  کنترل  دور  راه  از  می شود  و  است 
جمهور با مردم صحبت خواهد کرد و به دیدار مردم می رود 
اگر  نکند.  پیدا  ادامه  بوده،  در گذشته  که  شیوه ای  شاید  اما 
استانی  مصوبات  تا  باشد  نیاز  کمتر  شاید  اجرا شود،  قانون 

داشته باشیم.
از  و  داریم  در کشور  ناتمام  پروژه  هزاران  افزود:  پناه  قائم 
باشد پروژه ها  اگر قرار  منابع داریم؛  سوی دیگر محدودیت 
و مصوبات جدید در استان ها شکل بگیرد، شاید پروژه های 
پروژه های  اول  باید  منابعمان  اساس  بر  و  نشود  اجرا  قبلی 
نیمه کاره را اجرا کنیم و سپس در استان ها پروژه های جدید 

شروع کنیم.
وی اظهار کرد: مصوبات دولت های قبلی تا جایی که امکان 
داشته باشد یا توجیه اقتصادی داشته باشد بلاشک مکلف به 
اجرای تعهدات هستیم و این حق مردم بر گردن دولت است.

فائق  برای  باید  اینکه  بیان  با  جمهور  رئیس  اجرایی  معاون 
ثروت  تولید  و  شود  ثروتمند  ما  کشور  مشکلات،  بر  آمدن 
و  یارانه  با  را  مردم  می خواهیم  کیِ  تا  کرد:  تاکید  شود، 
کمک های کمیته امداد و بهزیستی اداره کنیم؟ مردم باید با 
تولید  باشند که  توانایی داشته  آنقدر  توانمند شوند و  عزت 

کنند و نیازی به کمک های دولت نداشته باشند.
اما  یافت  خواهد  ادامه  حتما  یارانه  کرد:  تصریح  پناه  قائم 
به سوی  نیاز  دست  که  کنند  زندگی  گونه ای  به  نباید  مردم 
مردم  شأن  باشند؛  مددجو  و  کنند  دراز  حمایتی  نهادهای 
کنند  زندگی  با حریت  آنها  همه  و  اینهاست  از  بالاتر  ایران 

و ثروتمند باشند.
وی ادامه داد: با کمک همه مؤلفه های قدرت باید بتوانیم به 
جایی برسیم که برای مردم ایران تولید ثروت کند و دولت 
همچنین  و  امنیت  ایجاد  یکی  برسد،  اصلی اش  وظیفه   ۳ به 

احساس امنیت در مردم، آموزش و سلامت.
معاون اجرایی رئیس جمهور گفت: این روزها بعد از اینکه 
مسئولیت گزینش از سوی رئیس جمهور به من محول شد، 
صدها پیامک برای من ارسال شد و گفتند ما مشمول کد ۱۹ 
بهبود روش های  بر  ابلاغ من  دبیران شدیم، در  برای جذب 
و  شایسته  و  توانمند  انسانی  نیروی  جذب  برای  گزینش 
متعهد و پرهیز از تنگ نظری ها و نگرش های سلیقه ای و غیر 
حرفه ای تأکید شده است لذا باید شایستگان را استخدام کنیم 
و گزینش را روزآمد کنیم؛ همه کسانی که در این کشورند، 
حق دارند و همه تحصیلگردگان حق دارند استخدام شوند.

و  حق  منطقه  بر  باید  افراد  گزینش  عدم  افزود:  پناه  قائم 
است،  مشکل  این  رفع  پیگیر  آموزش  وزیر  باشد؛  عدالت 
می خواهم  خورده اند،   ۱۹ کد  که  افرادی  همه  از  اینجا  از 
مرکزی  هسته  حتما  کنند،  اعلام  را  خود  کتبی  اعتراض 
گزینش آموزش و پرورش رسیدگی خواهد کرد. از عزیزان 
می خواهم با جوانان این کشور با زبان احترام صحبت کنند.

رئیس  ابلاغ  در  داد:  ادامه  جمهور  رئیس  اجرایی  معاون 
انداز، سیاست های کلی  جمهور به همه وزرا، اجرای چشم 
نظام و برنامه هفتم تأکید شده است وقتی مجلس برنامه هفتم 
را تدوین و تصویب کرده و از بدنه کارشناسی دولت برآمده 
مطلع  قانون  این  از جزئیان  رئیس جمهور هم  است و خود 

است، قطعا برنامه جدید نخواهیم داشت.
برنامه  از  بخش هایی  اجرا،  در  است  ممکن  گفت:  پناه  قائم 
نشود  تأمین  آن  منابع  یا  باشد  نداشته  اجرایی  قابلیت  هفتم 
بندهایی  مجلس،  با  تعامل  در  می توانیم  این صورت  در  که 
را تغییر بدهیم اما یقینا هم تلاش ما این است که به درصد 
 ۱۰ گذشته  مانند  و  برسیم  برنامه  قانون  اهداف  از  بالایی 
به  درصد   ۹۰ تا   ۸۰ بالای  امیدواریم  نباشد،  درصد   ۲۵ تا 
این  برسیم؛  تعیین شده،  ساله   ۵ برنامه  در  که  شاخص هایی 

میسر نیست مگر اینکه همه ارکان نظام همدل باشند.
وی افزود: اعلام حمایت قوه قضاییه از دولت بی سابقه بوده 
است و رئیس قوه با قوت اعلام کرد برای اجرای برنامه هفتم 
انقلاب  رهبر  اینها، حمایت  از  بالاتر  و  حامی دولت هستیم 
و مردم است و از مردم می خواهیم تا اجرای برنامه هفتم را 

از ما مطالبه کنند.
معاون اجرایی رئیس جمهور اظهار کرد: درصدد برنامه ریزی 
هستیم تا بتوانیم با استفاده از پلتفرمی، درخواست های مردم 
مطالبات  و  کنیم  بندی  جمع  و  دریافت  علمی  شکل  به  را 

مردم را به استحضار رئیس جمهور برسانیم.
قائم پناه تاکید کرد: جامعه توانمند می تواند مطالبه گر باشد؛ 
اینجاست که نتیجه بسط و گسترش نهادهای مدنی، صنفی و 
احزاب سیاسی باید حد واسطی باشند برای انتقال خواسته ها 
توسعه  به دولت.  یافته  به صورت سازمان  مردم  مطالبات  و 
مردم  توانمدسازی  در جهت  قدمی  می تواند  مدنی  نهادهای 

برای درخواست مطالباتشان از دولت باشد.

بر  تاکید  با  اسلامی  شورای  مجلس  عمران  کمیسیون  رئیس 
لزوم تفکیک وزارت راه و شهرسازی گفت که انتظار می رود 
را  شهرسازی  و  راه  وزارت  تفکیک  شهرسازی  و  راه  وزیر 
عملیاتی کند چراکه راه حل رفع مشکل مسکن و حمل ونقل 

در این موضوع است. 
کرد:  اظهار  ایسنا  با  گفت وگو  در  رضایی کوچی  محمدرضا 
و  راه  وزیر  صادق  خانم  به  مجلس  اعتماد  رای  به  توجه  با 
شهرسازی انتظار می رود که ایشان پای تفکیک این وزارتخانه 

بررسی  زمان  در  افزود:  کند.وی  عملیاتی  را  آن  و  بایستد 
کمیسیون  در  شهرسازی صحبت هایی  و  راه  وزیر  صلاحیت 
و شهرسازی رخ  راه  وزارت  تفکیک  برای  و مجلس  عمران 
و  دهد  رخ  اتفاق  این  سریع تر  چه  هر  امیدواریم  که  داد 
و  مسکن  مشکل  راه حل  چراکه  کند  طی  را  مسیر  این  وزیر 
شد:  یادآور  مجلس  عمران  کمیسیون  است.رئیس  حمل ونقل 
و  نیکزاد  آقای  عمران،  کمیسیون  اعضای  پژوهش ها،  مرکز 
در  راه  وزارت  کل  مدیران  و  معاونان  همه  و  قالیباف  آقای 

تفکیک وزارتخانه راه و شهرسازی نظر مثبت دارند که انتظار 
شود.رضایی کوچی  انجام  کار  این  سریع تر  چه  هر  می رود 
به  و حمل ونقل  مسکن  مشکل  اینکه حل  بر  مجدد  تاکید  با 
اهل  ما  گفت:  برمی گردد،  شهرسازی  و  راه  وزارت  تفکیک 
همانطور  داریم.  تاکید  همدلی  بر  و  هستیم  دولت  با  تعامل 
وزرا  به  رای خود  در  را  موضوع  این  مجلس  نمایندگان  که 
نشان دادند. مجلس به دنبال هم افزایی و کمک به دولت است 

چراکه موفقیت دولت موفقیت نظام و مردم به شمار می آید.

رئیس ستاد کل نیروهای مسلح : 

انتقام ایران از ترور شهید هنیه قطعی است 

واکنش مجلس به اظهارات خاندوزی، وزیر سابق اقتصاد: 

حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی مورد تایید دولت سیزدهم و مجلس بود 

بازگشت ظریف به دولت

اسماعیل  شهید  خون  انتقام  اینکه  بیان  با  باقری  سرلشکر 
هنیه توسط محور مقاومت و جمهوری اسلامی ایران قطعی 
انتقام  برای  خودش  ایران  اسلامی  جمهوری  است،گفت: 
تصمیم می گیرد و محور مقاومت نیز به صورت جداگانه و 

مستقل عمل خواهد کرد. 
نیروهای  کل  ستاد  رئیس  باقری  محمد  سرلشکر  سردار 
وزیر  معارفه  و  تکریم  آیین  در  دوشنبه  امروز  مسلح صبح 
اربعین  ایام  نیروهای مسلح ضمن تسلیت  دفاع و پشتیبانی 
حسینی)ع( و رحلت پیامبر اکرم)ص( و گرامی داشت یاد 
امام خمینی)ره(، شهدا و به خصوص وزرای شهید وزارت 
مردمی  دولتی  رئیسی  دفاع و شهدای خدمت گفت: شهید 
تشکیل داده بود که شبانه روز در حال تلاش برای کشور 
نیز در این راه  و مردم بودند؛ امیدواریم دولت وفاق ملی 

موفق باشد.
کار  به  آغاز  اینکه  بیان  با  مسلح  نیروهای  کل  ستاد  رئیس 
این  و  است  خاصی  زمانی  برهه ی  در  چهاردهم  دولت 
دولت بعد از شهادت رئیس جمهور کشور در شرایطی بر 
سر کار آمد که مجلس شورای اسلامی و مجلس خبرگان 
در حال تغییر و تحول بودند و در کنار این شرایط تهدید، 
توطئه و تحریم های دشمن نیز وجود داشت، تصریح کرد: 
این شرایط در هر جامعه ای می توانست بحرانی بسیار بزرگ 
ایجاد کند اما در جمهوری اسلامی ایران به برکت حضور 
و  العالی(  )مدظله  ای  خامنه  امام  قوا  کل  معظم  فرمانده 
جدید  دولت  و  برگزار  انتخابات  نظام،  مردمی  پشتوانه ی 

انتخاب شد.
سرلشکر باقری با اشاره به وضعیت منطقه بعد از عملیات 
اتفاقات  گذشته  ماه   ۱۱ در  کرد:  تصریح  الاقصی  طوفان 
فشرده بسیاری از جمله عملیات طوفان الاقصی، حمله به 
عملیات  دمشق،  در  ایران  اسلامی  جمهوری  کنسولگری 
انتقام  عملیات  و  هنیه  اسماعیل  شهید  ترور  صادق،  وعده 
شهید  ترور  جنایات  به  پاسخ  اولین  در  حزب الله  جویانه 

»فواد شکر« در منطقه غرب آسیا اتفاق افتاد.
با اشاره به دوره گذار در  رئیس ستاد کل نیروهای مسلح 
آمریکا اظهار کرد: آمریکا در شرق اروپا درگیر شده است 
و تحولات شرق آسیا را نیز دنبال می کند اما راهبرد خاصی 
و  تجهیزات  و  تسلیحات  ارسال  با  حال  عین  در  و  ندارد 
رژیم  از  قد  تمام  غزه  در  بس  آتش  برابر  در  اقدام  عدم 

صهیونیستی حمایت می کند.
ترور  به  اشاره  با  باقری  محمد  پاسدار  سرلشکر  سردار 
سیاسی  دفتر  رئیس  هنیه  اسماعیل  شهید  ناجوانمردانه 

انتقام  و  نیست  شدنی  فراموش  اتفاق  این  گفت:  حماس 
خون شهید اسماعیل هنیه توسط محور مقاومت و جمهوری 

اسلامی ایران قطعی است.
جمهوری  اینکه  بیان  با  مسلح  نیروهای  کل  ستاد  رئیس 
دشمن  رسانه ای  تحریکات  و  بازی  دام  در  ایران  اسلامی 
برای  خودش  ایران  اسلامی  جمهوری  افزود:  افتد،  نمی 
راستا  این  در  نیز  مقاومت  محور  و  می گیرد  تصمیم  انتقام 
و  به صورت جداگانه  همانطور که در روز گذشته دیدیم 

مستقل عمل خواهد کرد.
سرلشکر باقری در ادامه با اشاره به تغییرات گسترده و سریع 
گفت:  نبرد  روش های  و  دفاعی  تولیدات  و  فناوری ها  در 
فناوری های  توسعه  و  مسلح  نیروهای  نیازهای  به  توجه 
جدید و حرکت در لبه فناوری دفاعی بسیار مهم و حیاتی 
کیفی  و  ارتقای کمی  بر  مسیر علاوه  این  در  باید  و  است 
مسلح  نیروهای  به  را  آن ها  موقع  به  دفاعی  محصولات 

تحویل دهیم تا در صحنه نبرد از آن ها استفاده شود.
رئیس ستاد کل نیروهای مسلح وزارت دفاع را رابط میان 
دفاع  وزارت  افزود:  و  دانست  مسلح  نیروهای  و  دولت 
میان دولت، ستاد  افزایی  ایجاد هم  وظیفه خطیر و سنگین 
بخش های  سایر  و  مسلح  نیروهای  مسلح،  نیروهای  کل 
اوج  در  اخیر  های  سال  در  که  دارد  عهده  بر  را  کشور 
نیروهای  نیز  چهاردهم  دولت  در  و  است  بوده  هماهنگی 
مسلح طبق فرمایش فرمانده معظم کل قوا در جهت پیشبرد 

امور در کنار دولت خواهند بود.
سردار باقری در پایان ضمن تشکر از زحمات امیر سرتیپ 
آرزوی  نصیرزاده  خلبان  سرتیپ  امیر  برای  گفت:  آشتیانی 
مسئولیت های  همچون  ایشان  امیدوارم  و  کنم  می  موفقیت 
گذشته درخشان باشند و ماموریت های محوله وزارت دفاع 

به نحو احسنت انجام شود.

اخیر  اظهارات  اسلامی  شورای  مجلس  عمومی  روابط 
 ۴۲۰۰ ارز  حذف  پیرامون  اقتصاد  سابق  وزیر  خاندوزی 

تومانی را غلط دانسته و به آن واکنش نشان داد. 
توضیحاتی  طی  اسلامی  شورای  مجلس  عمومی  روابط 
اخیر طی  روزهای  در   « که  است  کرده  تاکید  باره  این  در 
ادعاهای  تومانی   ۴۲۰۰ ارز  حذف  درباره  اظهارنظرهایی 
و  شده  داده  نسبت  اسلامی  شورای  مجلس  به  واقع  خلاف 
کرده اند.  بازنشر  را  ادعاها  این  نیز  رسانه ها  برخی  متأسفانه 
و  رانت ها  بر  علاوه  که  تومانی   ۴۲۰۰ ارز  حذف  موضوع 
فسادهایی که ایجاد کرده بود، نه تنها جلوی گرانی کالاهای 
کالاهای  قیمت  اقلام  برخی  در  بلکه  نگرفت،  را  اساسی 
اساسی حتی بیشتر از میزان تورم سایر کالاها گران شده بود، 
نظر  اختلاف  اما  بود؛  مجلس  و  سیزدهم  دولت  تایید  مورد 
در شیوه اجرا بود. اهمیت مدیریت این ارز تا آنجا بود که 
رهبر معظم انقلاب در شهریور ۱۴۰۲ »حذف ارز ترجیحی« 
را »کار لازم« توصیف کرده و تأکید کرده بودند که »باید به 
صورت روشن، علت این کار و فواید و آثار آن برای مردم 

تبیین می شد«. 
در ادامه این توضیحات آمده است: » با این حال مسئله اصلی 
به  نباید  تومانی  ارز ۴۲۰۰  اجرای حذف  بود که شیوه  این 
سفره و معیشت مردم فشار بیش از گذشته وارد می کرد و به 
همین دلیل برخلاف ادعاهای خلاف واقعی که در این باره 
مطرح می شود، مجلس یازدهم نه تنها دولت را مکلف به 
حذف این ارز نکرد بلکه حذف آن را »مشروط« به حمایت 

از معیشت و قدرت خرید مردم کرده بود.«
با   « که  داده  ادامه  اسلامی  شورای  مجلس  عمومی  روابط 
 ۱۴۰۱ بودجه  لایحه  جریان  در  سیزدهم  دولت  حال  این 
اقدام به حذف ارز ترجیحی ۴۲۰۰ تومانی کرده بود و هیچ 
پیش شرط و زیرساختی نیز برای آن در نظر نگرفته بود ولی 
با  نمایندگان  مجلس،  در   ۱۴۰۱ بودجه  لایحه  بررسی  در 
مخالفت  تکلیفی  و  اجباری  به صورت  ترجیحی  ارز  حذف 
کرده و حذف آن را »مشروط به اجرای کالابرگ الکترونیک« 
این  متأسفانه  اما  قیمت های شهریور ۱۴۰۰ کردند؛  براساس 

قانون اجرا نشد.
تبصره  »ص«  بند  یک  جزء  در   « که  شده  تاکید  ادامه  در 
داده  اجازه  دولت  »به  بود:  آمده   ۱۴۰۱ بودجه  قانون  یک 

می شود در سال ۱۴۰۱ تا معادل سقف ردیف )۱۸( جدول 
مصارف تبصره )۱۴( این قانون را از طریق تأمین منابع مابه 
دارو  اساسی،  واردات کالاهای  برای  ترجیحی  ارز  التفاوت 
و تجهیزات مصرفی پزشکی اختصاص دهد. چنانچه دولت 
قصد دارد کالایی را از سبد ارز ترجیحی حذف نماید باید 
برای  کننده  مصرف  رفاه  زیان  جبران  قانونی  ترتیبات  قبلًا 
کالاهای اساسی را از طرق کالابرگ الکترونیکی و در امور 
پزشکی از طریق بیمه ها و به طرق جایگزین مطمئن به انجام 
رسانده باشد به طوری که افراد بتوانند این کالاها و خدمات 
تعیین  سهمیه  سقف  در  و   ۱۴۰۰ شهریور  پایان  نرخ  به  را 
شده تهیه کنند«.به این ترتیب با توجه به عدم اجرای طرح 
حذف  نباید  ترجیحی  ارز   ،۱۴۰۱ اردیبهشت  در  کالابرگ، 
می شد اما متأسفانه این کار برخلاف قانون مصوب مجلس 
انجام شد. درحالی که مفاد قانون بودجه ۱۴۰۱ در دسترس 
همگان قرار دارد، از رسانه های محترم انتظار می رود، پیش از 
انتشار ادعاهایی که با اهداف سیاسی و تخریب مجلس موفق 

یازدهم مطرح می شوند را صحت سنجی کنند.«
خاندوزی چه گفته بود؟

اخیرا  دارایی  و  اقتصاد  سابق  وزیر  خاندوزی  سیداحسان 
اساس  بر  بود که  گفته  ترجیحی  ارز  درباره موضوع حذف 
قانون بودجه سال ۱۴۰۰، دولت مکلف شده بود که در این 
سال با ارز ترجیحی خداحافظی کند و به جای آن، روش های 
دلیل،  همین  به  بگیرد.  پیش  در  مردم  برای  دیگری  حمایتی 
برای  ترجیحی  ارز  دلار  میلیارد   ۸ تنها  شد  موظف  دولت 
کل سال ۱۴۰۰ اختصاص دهد. در نیمه اول سال، تقریباً این 
باید مصوبه مجلس  مبلغ به طور کامل مصرف شد و دولت 
را اجرا می کرد، البته ما در وزارت اقتصاد و دارایی با این 
زمان بندی و جزئیات موافق نبودیم، اما مسئولیت کل پروژه 

با سازمان برنامه بود.
وی تاکید کرده بود که سازمان برنامه مصرّ بود این کار را 
از  من  با  بنده  اعتماد  رأی  از جلسه  پیش  انجام دهد، حتی 
سازمان برنامه صحبت کردند که؛ »شما که می خواهی رأی 
اعتماد از مجلس بگیرید بدانید که حتماً چنین اقدامی را در 
ستاد اقتصادی دولت پیگیری خواهیم کرد و شما نیز همراه 
باشید. »، به یک معنا این اقدام هماهنگی های پیش از تشکیل 

رسمی دولت بود.

راهبردی  معاونت  به  خود  بازگشت  از  ظریف  محمدجواد 
رئیس جمهوری خبر داد. به گزارش ایسنا، محمدجواد ظریف 

در حساب کاربری خود در شبکه اجتماعی ایکس نوشت:
معظم  مقام  ملاقات  به  شرایطی  در  دولت  اعضای  »امروز 
مذاهب  و  اقوام  و  بانوان  بالاترین حضور  که  رفتند  رهبری 
نشانگر صداقت و شجاعت رئیس جمهور  در هیئت دولت 
به  امیدوارم  بود که  انتخاباتی  به وعده های  محترم در عمل 
همین شکل ادامه یابد و وفاق ملی بر پایه توسعه انسان محور 
شورای  در  همکارانم  و  باشد.بنده  آن  حاصل  بنیاد  مردم  و 
درصد   7۰ به  نزدیک  که  داریم  افتخار  کمیته ها  و  راهبری 
وزرا و معاونین رئیس جمهور و بسیاری از معاونین وزرا و 
این روند شفاف و  نتیجه پیشنهادهای کارشناسی  سازمان ها 
مشارکت پذیر بود. انشاءالله با رفع کاستی ها این روش نهادینه 
گردد.پس از پیگیری ها و رایزنی های مدبرانه ریاست محترم 

جمهوری و با دستور کتبی ایشان، با توکل بخدا و امید به 
همراهی و راهنمایی مردم بزرگوار، انجام وظیفه در معاونت 

راهبردی رئیس جمهور را ادامه خواهم داد.
از حضور دیرهنگام در دیدار رهبری پوزش می خواهم.«

صاحب امتیاز و مدیر مسئول: ابراهیم بهمنی جلالی
لیتوگرافی و چاپ شاخه سبز قم		
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